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In Amsterdam-Noord worden momenteel grote werken verricht. De aanleg van de Noord/
Zuidlijn van de metro is daarvan een belangrijk onderdeel. Deze ingreep in de infrastruc-
tuur van het stadsdeel is opnieuw een aanslag op het Volewijckspark en maakt herstel 
noodzakelijk. Het herstel is aangegrepen om er iets moois van te maken. Het plan is één 
groot Noorderpark te maken door daken te leggen over de verlaagde Nieuwe Leeuwarder-
weg en bruggen over het Noordhollandsch Kanaal.  
Stadsdeelbestuurders zoeken naar de beste manier om de bevolking bij zulke belangrijke 
ontwikkelingen optimaal te betrekken.  
De Damesbende van Buiksloot heeft de indruk dat de inspraak tot nu toe met betrekking tot 
het Noorderpark niet goed is gelukt. Op een presentatie op 15 juni 2005 werd van de zijde 
van de Projectgroep gesteld dat het om een voorlopig ontwerp zou gaan, waarin nog wijzi-
gingen konden worden aangebracht. De schriftelijk ingebrachte voorstellen tot wijziging 
werden echter vrijwel alle door de Projectgroep afgewezen. Van de kritische opmerkingen, 
gemaakt op de inspraakavond van 15 juni 2005 is weinig terug te vinden in het verslag, dat 
pas midden november werd verstuurd.  
Op 21 december 2005 werd het Voorlopig Ontwerp door de Stadsdeelraad vastgesteld. Dit 
dient te worden uitgewerkt tot een Definitief Ontwerp en vervolgens opnieuw door de 
Stadsdeelraad te worden vastgesteld. Mede dankzij het pleidooi van twee insprekers over 
het park uitte de deelraad daarbij de uitdrukkelijke wens dat de klankbordgroep zou worden 
voortgezet en uitgebreid. Het Stadsdeelbestuur heeft dit toen toegezegd. Participatie in de 
klankbordgroep heeft geleid tot beter inzicht in voor- en nadelen van de thans aangenomen 
aspecten van het Ontwerp Noorderpark. Daarom is thans deze brochure gemaakt waarin 
bezwaren en alternatieven beter zijn verwoord. Wij bieden hem u bijgaand aan, in de hoop 
en verwachting dat aan onze ideeën en voorstellen maximale aandacht zal worden be-
steed.  
Voor toelichting en overleg zijn wij graag beschikbaar.  
 
 
De Damesbende van Buiksloot  
Amsterdam, mei 2006  
DamesbendeBuiksloot@xs4all.nl  

Voorwoord  
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Langs de oevers van het 
Noord-Hollands kanaal liggen 
in Amsterdam-Noord twee 
langgerekte  parken. Ze zijn 
oud, maar jonger dan het  
kanaal zelf en hebben dan ook 
nooit een eenheid gevormd. 
Wie door beide parken wil, kan 
aan de uiteinden over de Van 
Hasseltbrug en de Water-
kering. Een rondje lopen duurt 
ruim twintig minuten. Dat ge-
beurt ook wel, maar toch zijn 
het typische buurtparken ge-
bleven. De Bloemenbuurt heeft 
zijn Florapark, de Vogelbuurt 
zijn Volewijckspark. Doordat de 
parken open naar de buurten 
liggen zijn ze zeer toegankelijk 
en worden, behalve als door-
gaande fietsverbindingen naar 
de pont,  op vele manieren  
gebruikt. Langs de kanaal-
oevers liggen bootjes. Er wordt 
gebarbecued en geluierd, ge-
wandeld, gevreeën, gevist en 
gespeeld.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Als er ijs ligt wordt er op de 
vijvers geschaatst. De buurt-
kinderen uit de wijde om 
geving, tot het IJ-plein aan toe, 
hebben in het Volewijckspark 
een voetbalveldje dat ze door 
een handtekeningenactie en 
een raadsadres voorlopig  
hebben gered.  

Nu al wordt met het park niet 
zachtzinnig omgegaan. Er zijn 
heel veel bomen gekapt en het 
eind is nog niet in zicht.  
Het terrein wordt gebruikt voor 
opslag van het zand dat uit de 
weg wordt gegraven. Dat ge-
beurt met zwaar materieel dat 
zijn sporen nalaat.  
Hoewel de parken zijn ver-
waarloosd, zijn ze in essentie 
prachtig en een doordachte  
toekomst waard. Daar ligt een 
plan voor, ze gaan samen het 
nieuwe Noorderpark vormen.  
Nu het Volewijckspark, ditmaal 
door de Noord-Zuidlijn en de 
verlaging van de weg, voor de 
zoveelste keer het kind van de 
rekening is, lijkt dat helemaal 
geen slecht idee.  

Toch hebben we nogal wat 
bezwaren tegen het plan en 
die zijn in één zin samen te 
vatten: ze houden vooral voor 
het Volewijckspark te weinig 
rekening met  de huidige  
functie van het buurtpark.  
De parken worden door  
bruggen, omvattende hagen en 
uniform meubilair ludiek tot een 
eenheid gesmeed, maar dat 
zal in de buurten niet zo wor-
den ervaren. 
Ouders willen niet, dat hun  
kinderen  “aan de overkant” 
moeten gaan spelen omdat ze 
er dan veel minder oog op kun-
nen houden. Niemand wil met 
zijn barbecue spullen over een 
hoge brug moeten sjouwen. 
Niemand fietst graag door 
weer en wind dagelijks naar 
school of werk een overbodig 
rondje park over die hoge brug. 

Het voorlopige ontwerp bete-
kent dat in de huidige plannen 
het buurtpark van de Vogel-
buurt, het ‘Blauwe Zand’ en 
Buiksloot eenvoudig verdwijnt. 
Voor een flink deel ten offer 
gevallen aan de nieuwe weg 
met zijn verbindingen en  
“oren” en aan de metro met 
zijn station. Jammer, maar  
inmiddels onvermijdelijk.  
Het overblijvende deel moet 
een “grootstedelijke uitstraling” 
krijgen en dat gebeurt door de 
buurtfunctie te vernietigen. 
Doordat het Volewijckspark 
maar weinig toegangen krijgt 
wordt het minder toegankelijk. 
Sociaal gezien is dat voor zo’n 
overwegend arme buurt een 
eersteklas blunder.  

De ‘gefortuneerde’  
bewoners van Buiksloot 
en hun kinderen  heb-
ben weliswaar uitzicht 
op het park, maar zij 
kunnen er op de dijk  
niet in. 
Hoewel ook over het 
Floraparkplan de  
meningen kunnen  

verschillen, richten onze  
bezwaren zich dan ook vooral 
tegen de Volewijcksplannen  
en de verbindingen. 
 
Uit het fraaie  
reclameboekje 
“Noorderpark”  
halen we een paar 
citaten. 
 “De positie van 
de buurtparken wordt 
uitgebreid zodat er een park 
ontstaat met een grootstedelij-
ke uitstraling en een betekenis 
voor de hele stad”(blz.18). 
“Grote ingrepen in de contou-
ren en inrichting van het park 
stellen wij dan ook niet voor. 
We hebben zoals gezegd het 
park slechts wakker ge-
kust”(blz.100). 
 
 

Een park op de schop 

Op het eilandje 

Het eilandje 

Uit ‘Noorderpark’ 
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Noord heeft geen grootstede-
lijke uitstraling, al  gaan de 
noordelijke IJ-oevers die  
misschien ooit krijgen.  
Het stadsdeel in zijn geheel is 
een conglomeraat van oude 
dijkdorpen, veel bescheiden 
woningbouw uit vooral de 
scheepsbouwperiode en wat 
moderne flat- en villawijken. 
We hebben het bewonersaan-
tal van  een bescheiden  pro-
vinciestad maar geen fatsoen-
lijk theater, geen bioscoop, 
(nog) geen museum van bete-
kenis, geen uitgaanscentrum. 
Moet zo’n arm park dat dan 
ontgelden?  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Het krìjgt geen betekenis voor 
de hele stad. Gaat u wandelen 
of skaten in een park in west of 
zuid? We moeten niet pro-
beren, het Vondelpark naar de 
kroon te steken. Dat lukt niet 
en je moet het niet willen.  
In samenhang met de plannen 
voor het nieuwe, vlakbij lig-
gende IJ-oeverpark, lijkt het 
ook typisch een geval van in 
eigen voet schieten. Daar een 
zonneterras op het zuiden, 
openluchtvoorstellingen van 
het nieuwe Filmmuseum. Vlak 
over de pont, daar blijft “de 
hele stad” toch steken!   
Hier moet de buurtfunctie wor-
den versterkt, de specifieke 
schoonheid zorgvuldig behou-
den, de veiligheid verhoogd.  
 
Laat ons op die aspecten het 
plan doorlichten. 
In het zuiden, direct ten noor-
den van  het station en de oren 
van de weg, komt een groot 

bestraat plein met horeca en 
een hoge vaste brug over het 
kanaal. Aan de noordkant komt 
een beweegbare lage brug en 
wordt de ringsloot dwars op het 
kanaal gedempt.  

Het kanaaleilandje voor  
Buiksloot verdwijnt daardoor, 
maar voor de dijk wordt een 
smalle sloot verbreed tot  
12 meter.  

Het toegangsbruggetje ver-
dwijnt.  

 

Dat hele gebied wordt een  
meter opgehoogd en omringd 
door een stenen wandelboule-
vard. Het uitgegraven zand van 
de weg moet ergens naar toe, 
maar is voor het verbeteren 
van de zode een meter nodig? 
Langs de weg  is een “balkon” 
gedacht. Daarvoor zijn de plan-
nen nog niet helemaal uitge-
werkt, behalve dat er een loca-
tie voor een roeivereniging is 
geprojecteerd.  
 

Wat overblijft is een honderden 
meters lange grasheuvel met 
eenvormige rijen jonge bomen. 
Saai, niks te zien.  
En zelden wat te doen, want 
het geheel wordt een afsluit-
baar manifestatieterrein. Je 
mag tenminste hopen dat daar 
niet elke week iets groots te 
doen is, want je kunt de cyclus 
al zien aankomen. Kermis - 
gras vertrapt, demonstratie – 
gras vertrapt, popconcert – 
gras vertrapt. Beheersing van 
zo’n lang terrein is immers vrij-
wel onmogelijk, herstel van het 
gras en schoonmaken gaan 
kapitalen kosten.  
Niet aanlokkelijk voor de buurt, 
want andere activiteiten wor-
den er niet gefaciliteerd. Er 
staat niets dat stadsparken zo 
levendig en sociaal veilig kan  
maken. Geen leugenbankje, 
geen speeldingen, geen trap-
veldje, geen jeu-de-boulebaan, 
geen schaaktafeltjes, geen 
vuurveilige barbecueplaats.  
Als in Prinsenbeek aan dat 
soort zaken gedacht kan wor-
den, waarom hier dan niet? 
Zijn er vaak evenementen, dan 
krijgt de buurt veel lawaai en 
een lange modderpoel met 
bierblikjes en plastic bekertjes. 
Om maar te zwijgen van de te 
verwachten parkeeroverlast. 
De buurten maken zich daar-
over veel zorgen, maar de pro-
jectgroep heeft dat probleem 
nog nauwelijks aangekaart, 

laat staan 
opgelost.  
Zijn er weinig 
evenemen-
ten, en in de 
plannen 
wordt maar 
op een paar 
keer per jaar 
gerekend, 
  

De ringsloot 

Het slootje 

Uit ‘Noorderpark’ 

Winter in het park 

Het toegangsbruggetje 

vullis 
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dan ligt daar een saaie gras-
heuvel zonder buurtfunctie.  
De boulevard en het talud van 
die heuvel staan op de westen-
wind en nodigen niet uit tot 
luieren, de rijen iepen en linden 
worden er windtunnels. Weg 
gerieflijk miniklimaat op het 
voetbalveld en op de dijk. 
Waar gekapt is, is het gemis 
aan beschutting nu al merk-
baar. Voor natuurliefhebbers 

blijft er weinig te 
genieten over. 
De bomen die 
niet worden ge-
kapt gaan door 
de ophoging wel 
dood, de prachti-
ge bospartij bij 
de ringsloot ver-
dwijnt. De konij-
nen en de vogels 
zoeken een beter 

heenkomen; er groeien geen 
orchideetjes meer. De kanaal-
oever wordt versteend, slecht 
voor de waterfauna. In het  
IJ-oeverpark worden rietsingels 
en nestmogelijkheden  
gemaakt. Hier worden ze ver-
nietigd. 
  
Twee nieuwe bruggen zo dicht 
bij elkaar gaan zowel de ple-
ziervaart als de beroepsvaart – 
denk b.v. aan grote plezierbo-
ten – ernstig hinderen. Staan-
de masten kunnen er niet meer 
komen. Het kanaal is smal en 
in de zomer komen de boten in 
karavanen uit de sluis.  

Passeren is nu al een pro-
bleem, dat wordt door de ver-
smallingen alleen maar erger.  
Grote boten die net uit de 
zwaaikom zijn gekomen, liggen 

pas ter hoogte van de nieuwe 
beweegbare brug weer enigs-
zins stabiel in de vaart.  
Waarom in het park een roei-
vereniging is gedacht, is dan 
ook een raadsel. Niet alleen 
komen ze in het huidige plan 
onder moeilijke en gevaarlijke 
hoeken het kanaal op, ze ko-
men ook vreselijk in het nauw. 
Afgezien daarvan vormt de 
Waterkering een effectieve 
belemmering voor de doorvaart 
richting Waterland. Door de 
haakse bocht in het kanaal, 
maar ook omdat het er gevaar-
lijk is. Buurtjongens werpen 
allerlei projectielen naar bene-
den of springen van de brug af, 
vlak voor de boeg van door-
gaande bootjes. De kanoërs 
van De Viking nemen daarom 
de Waterkering alleen bij slecht 
weer. Grijpen ze de boosdoe-
ner van zo’n "bommetje" , dan 
volgt eigenrichting - de politie 
reageert bij klachten met : 
"u bent toch ook jong ge-
weest". Roeiers in frêle roeibo-
ten lopen er ernstig gevaar.  
Door extra bruggen over het 
kanaal wordt het nog gevaarlij-
ker, het aantal fatale inci-
denten bij bruggen en via-
ducten neemt immers 
zorgwekkend toe.  
Een roeihome is bepaald 
geen buurtvoorziening, het 
zit er bovendien gevaarlijk. 
 
Het circuit dat over de  
beide bruggen en door 
beide parken loopt is onge-
veer 2 km lang, dat is net 
een leuk wandelingetje. 
Voor fietsers is zo’n kort traject 
echter niet aantrekkelijk, zij 
zullen er geen recreatief ge-
bruik van maken. Vooral door 
de hoge geweven brug wordt 
het doorgaande verkeer echter 
wel een stuk lastiger. De route 
naar de pont wordt langer, de 
hellingen worden of steil of 
lang met vals plat. Voor toeris-
ten is dat misschien wel aardig, 
maar  niet voor woon/ werkver-
keer. Over de lage brug rijden 
is geen optie, want bij het op-
onthoud van de pont waarvoor 

iedereen die naar de stad moet 
10 minuten rekent, komt dan 
nog eens de mogelijkheid dat 
de brug open is. Aan de spits-
drukte op de  
ponten te zien, fietsen heel 
veel Noorderlingen naar hun 
werk en iedereen die ten  
oosten of ten noorden van  
het kanaal woont moet erover. 
Straks komen daar de bewo-
ners van de nieuw te bouwen 
wijken nog bij. Misschien kan 
over dat circuit en die bruggen 
toch nog eens goed worden 
nagedacht en het zou ook 
geen kwaad kunnen, eens bij 
skaters te informeren wat zij 
van die hellingen vinden. 
 
Dat de Damesbende van  
Buiksloot zich druk maakt over 
de plannen is goed te verkla-
ren. We hebben nogal wat  
contacten met de aanliggende 
buurten en horen daar dat men 
zich grote zorgen maakt over 
het verlies van het buurtpark.  
Natuurlijk speelt ook eigen 
belang. Het eilandje voor onze 
deur  is een van de mooiste 
plekjes van Noord.  

 
Buiksloot is een van de karak-
teristieke dorpen van Noord en 
de bewoners hebben zich vaak 
veel inspanningen getroost om 
daar te kunnen wonen en het 
zo mooi te houden. 
In de jaren ’80 van de vorige 
eeuw is de Bewoners- 
vereniging opgericht om de 
verloedering van het dorp  
tegen te gaan. Veel sloopgaten 
in de bebouwing zijn weer ge-
dicht door reconstructie van 
beeldbepalende panden zoals 

Herfst 

Passeren is moeilijk 
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 het schooltje en het gemeente-
huis, maar ook door nieuwbouw  
in een passende stijl.  

De mensen die dat deden heb-
ben daar veel energie en geld 
ingestoken en werden soms 
voor gek verklaard. Nu worden 
ze met jaloerse blikken beke-
ken, maar zij hebben ervoor 
gezorgd dat Buiksloot nog 
steeds een gezichtsbepalend 
element in Noord is en in de 
toekomst een karakteristieke 
afsluiting van het Noorderpark 
kan vormen. De toeristische 
betekenis moet niet worden  
onderschat. In Noord is er  
geen enkele andere plek met 
een vrij uitzicht op en vanaf 
een dijkdorp. 

Er fietsen niet voor niets stoeten 
toeristen over de Buiksloterweg 
om naar Buiksloot te kijken. Als 
het nog mooier kan, dan graag, 
maar in de voorliggende plan-
nen verdwijnt het karakter. Er 
komt een graspuist voor in de 
plaats, met een straat er om-
heen en een haag die het zicht 
verknoeit.  

Als de plannen doorgaan zitten 
we straks aan drie kanten in het 
lawaai. Vanaf de weg en de 

metro. Vanaf het 
Floraparkbad dat 
in de zomer van 
alles organiseert 
en ook zonder 
dat al behoorlijk 
lawaaiig is. Vanaf 
het evenementen 
terrein.  
In de deelraad 
zijn bezwaren 
geuit tegen het 
versoepelen van 
de geluidsnormen 
voor de IJ-oever- 

bebouwing. Dat is zonde voor 
zo’n hoogstaande bouwlocatie. 
We zijn het daar helemaal mee 
eens, ook voor Buiksloot is dat 
zonde.  
Als de plannen worden uitge-
voerd zoals ze nu ter tafel  
liggen, vermindert bovendien  
de kwaliteit van het uitzicht 
drastisch. We hebben moeite 
met het dempen van de ring-
sloot omdat dan ook de bospar-
tij sneuvelt en de intimiteit ver-
dwijnt. We hebben moeite met 
het verbreden van het kleine 
slootje tot een brede kwelsloot 
omdat die daar niet hoort.  

 
De Buiksloterdijk 
is een onderdeel 
van de Water-
landse Zeedijk en 
zeedijken hebben 
per definitie aan 
de voorkant zee.  
De kwelsloten 
liggen erachter. 
Niemand zal ont-
kennen dat het 
gebied langs het 
westelijke gedeel-
te van de dijk leuk 

is geworden met zijn brede 
sloot. Daar was echter  niets te 
verknoeien en met een zeedijk 
heeft het niets te maken. Het 
fietspad zou er in zee liggen. 
We begrijpen dat de positie en 
de richting van de lange brug 
die de Buiksloterdijk met de 
Leeuwarderweg moet verbinden 
zijn ingegeven door de wens 

het lint van zeedijken te herstel-
len. Dat is een leuk idee, maar 
hoe ver moet historiseren 
gaan?  

Dat stukje lint van ons geeft niet 
veel bescherming, want het 
heeft twee hachelijke dijkdoor-
braken: de Waterkering over het 
kanaal en de lange brug over 
snelweg en metro. Straks loopt 
het aan de ene kant dood op 
het viaduct naar Banne  
Buiksloot en aan de andere 
kant op de moordend drukke 
Noorderster.  
Voor echt zinvol herstel zouden 
alle weg -en waterwerken van 
een paar honderd jaar moeten 
worden teruggedraaid en zou 
half Noord moeten worden  
afgegraven. Opdat de golven 
weer tegen de dijk klotsen. 

Het Noorderpark plan is duur en 
het budget is nog maar voor 
een zeer klein gedeelte gedekt. 
Er moeten twee bruggen over 
het kanaal van worden betaald. 
Het stadsdeel is verantwoorde-
lijk voor de drie verbindingen 
over de weg. Zelfs de onteige-
ning en verwijdering van de 
tankstations moet uit het park-
budget worden betaald. 
 

Nieuwbouw en recontructie 

Zicht op Buiksloot over het kanaal 

Begin 1700 

Volewijck rond 1830  



 11 

De daken over de IJ-tunnelweg 
zijn uit het parkbudget gehaald, 
terwijl dit nu juist zo’n beetje 
het leukste idee voor het park 
was: het helen van het kapot  
geknipte Volewijckspark met 
beloopbare daken over de 
weg. 
Er gaan geruchten dat het  
budget voor de ecologische 
zone in het Florapark weg-
bezuinigd wordt. 
We houden ons hart vast, 
maar we willen ook mee-
denken over oplossingen  
die beter bij de buurt passen.  
Oplossingen die respect  
opbrengen voor de over-
blijfselen van het Volewijcks-
park en de geleidelijke  
overgang naar Waterland  
en die waarschijnlijk een  
stuk goedkoper zijn. 
De locatie voor de roei-
vereniging is erg ongelukkig 
gekozen en de haalbaarheid  
is twijfelachtig. Die plaats is  
echter uitermate geschikt voor 
een publieke functie. 
Daaraan wordt gewerkt: een 
multiculturele, multifunctionele 
voorziening voor Noord. 
De plannen zijn nog in het  
beginstadium, maar wij willen  
u de ideeën niet onthouden.  
U vindt ze in dit bundeltje. 
 
Het eilandje vernietigen zou 
echt een doodzonde zijn. 
Een deskundige buurtbewoner 
heeft voor ons een alternatief 
op papier gezet dat we zeer de 
moeite van het overwegen 
waard vinden. Ook dat plan 
vindt u in dit bundeltje. 
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De Projectgroep Noorderpark 
wil de  klankbordgroep doen 
geloven dat de bewoners van  
de Buiksloterdijk erg laat zijn 
met hun bezwaren tegen de 
parkplannen. Echter, in de 
groep die heeft meegedacht 
over het voorlopig ontwerp  
zaten ook al dijkbewoners. Zij 
hebben zich o.a. sterk gemaakt 
voor het behoud van de over-
tuinen en het haventje. Het 
klankbordlid dat was opgeno-
men in de prijsvraagjury was 
een dijkbewoner; hij heeft  
weliswaar zijn mening kenbaar 
mogen maken, maar had geen 
stemrecht. 
We hebben al in november 2004 
op een bijeenkomst over de 
Noord-Zuidlijn aan de daar aan-
wezige bij het park betrokken 
ambtenaar naar de plannen  
gevraagd. Ze werden toen eind 
2004 verwacht, het werd 2005. 
We hebben alle inspraakmoge-
lijkheden benut: in april 2005 
zijn diverse zienswijzen inge-
diend; op de inspraakavond op 
15 juni 2005 waren veel dijk-
bewoners aanwezig. Zij hebben 
mondeling en naderhand schrif-
telijk nogal wat bezwaren geuit.  
In de huidige klankbordgroep 
zitten meer dijkbewoners dan in 
de vorige. Sommigen wonen 
tegenover het mooie eilandje, 
waardoor de groep een zwaar 
accent krijgt. Daar zijn we niet 
blij mee want er zijn meer belan-
gen, met name van de andere 
buurten langs het park. Het zou 
overigens mogelijk moeten zijn, 
de belangen van zo’n klein  
gebiedje te behartigen zonder 
daarvoor en masse op te trek-
ken; er is toch niet voor niets 
een deelraad? 
We doen het nu wel, want er 
worden onopgemerkt plannen 
gemaakt die weinig draagvlak bij 
de bewoners hebben. Men kent 
de plannen slecht doordat het 
moeilijk blijft, informatie over de 
gang van zaken te krijgen.  
Daarom moeten veel meer men-
sen uit de eerste hand weten 

wat er wordt besproken. Het is 
nodig – onder het motto dat ten 
halve gekeerd beter is dan ten 
hele gedwaald - dat er naar de 
buurt wordt geluisterd.  
Als om inspraak werd gevraagd, 
werd verwezen naar de algeme-
ne inspraakavond. Toen deze 
op 15 juni 2005 werd gehouden, 
werden de protesten wegge-
wuifd: “U moet niet op details 
letten, er wordt nog zo veel ver-
anderd, dat komt allemaal in 
orde”. Dat het niet in orde zou 
komen, bleek toen het verslag 
van die avond verscheen. Uit 
dat verslag noch uit de Nota van 
Beantwoording blijkt, dat op de 
bezwaren serieus is ingegaan. 
De antwoorden zijn vaak vaag 
en nietszeggend:  
--het is een subjectieve opvat-
ting dat het hele park op de 
schop zou gaan--  
--dat is een keuze van de land-
schapsarchitect-- 
zijn tekenende reacties.  
Pas op 17 november 2005 is het 
verslag door de aanwezigen 
ontvangen, terwijl de deelraad 
het voorlopige plan op de  
agenda van 21 december zette. 
Op de dijk is toen razend snel 
gereageerd: er is een enquête 
gehouden, waarvan de resulta-
ten duidelijk waren: behoudt het 
landelijke karakter. Deze resul-
taten zijn via inspraak in de 
deelraadvergadering van 21 
december 2005 gepresenteerd. 
Het voorlopig ontwerp is toch 
vastgesteld, maar de deelraad 
nam de bezwaren wel zo ern-
stig, dat werd besloten de klank-
bordgroep te behouden en uit te 
breiden. Deze groep zit er dus 
niet alleen om op kleinigheden 
te letten, maar omdat ook de 
deelraad vond dat er nog serieu-
ze problemen waren te bespre-
ken.  
Op dit moment verzorgt een  
actieve bewoonster geregeld 
een nieuwsbrief die op de dijk 
wordt verspreid, zodat alle  
informatie zo snel mogelijk 
wordt gedeeld.  

In de Nieuwsbrief staan b.v. ook 
de resultaten van een korte  
enquête die we recent op de 
Stekjesmarkt bij de Buiksloter-
kerk hebben gehouden. Op die 
manier wilden we ook de me-
ning peilen van bezoekers die 
minder direct betrokken zijn om-
dat ze verder weg wonen. Dat 
was laat, absoluut, maar het 
beeld verandert er niet door. 
Een overtuigende meerderheid 
laat weten:  
ga toch alsjeblieft niet aan dat 
eilandje knoeien. 
Wij vinden het eilandje belang-
rijk, maar er zijn zoveel meer 
dringende wensen dat ons de 
bewering dat de plannen over-
wegend zeer positief zijn ont-
vangen, te optimistisch lijkt.  
In het voorgaande “Een park op 
de schop” staat niet zo veel 
nieuws. Het is bijna allemaal al 
eens aan de orde gekomen.  
In dit bundeltje bieden we u  
een paar alternatieven aan en 
achtergrondinformatie. 
We hopen hiermee de kans dat 
er serieus en in alle rust naar de 
buurten wordt geluisterd, te ver-
groten.  
 
   
 

Ten halve gekeerd 
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Alternatieven 
 
Alternatief voor het Volewijckspark  Melvin Stigter 
Voorlopige ideeën over het M.A.N.  Henk Ras 
Oriëntatiecentrum Amsterdam Noord Ars Longa Tentoonstellingen 
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Inleiding: 
De plannen die nu op tafel lig-
gen voor het gebied op en rond 
de Buiksloterdijk zijn zo ingrij-
pend, dat de bewoners grote 
vragen hebben over de aantas-
ting van de huidige waarden en 
pluspunten in en rond het ge-
bied. Over de plannen zijn ver-
schillende kritische vragen ge-
steld, o.a. op de inspraakavond 
van 15 Juni 2005. De beant-
woording van die vragen heeft  
in het algemeen de zorgen niet 
weggenomen, zoals b.v. blijkt  
uit de resultaten van de twee 
enquêtes die onder de bewo-
ners zijn gehouden. 
 
Het eilandje voor de dijk is de 
enige plaats in het Noorderpark 
waar je met weinig moeite  
(en waarschijnlijk veel minder 
geld dan voor het huidige plan 
nodig is) een versterking van de 
groene hoofdroute langs het 
kanaal kunt realiseren. Aan de 
westkant houdt de kanaaloever 
gras, maar waterdieren hebben 
daar niets aan omdat de be-
schoeiingen hard moeten blij-
ven. De oostelijke oever wordt 
een stenen wandelboulevard. 
Voor waterfauna moet de hele 
oever zacht zijn en dat kan niet 
als die oever aan het kanaal 
grenst. Alleen bij het eilandje is 
dat niet het geval. De eilandzijde 
van de dwarssloot is door de 
bezonning ideaal voor de ont-
wikkeling van een natuurlijke 
oever en dat gebeurt nu al spon-
taan. In het kleine slootje zien 
we grote vissen die daar kunnen 
paaien. Er zijn weinig insecten, 
voor kikkers is het er niet 
schoon genoeg.  
Momenteel wordt er tweemaal 
per jaar gemaaid. In de zomer 
als het gras hoog staat - eind 
juni of later - en vaak nog een 
keer in het najaar. Nadat het 
hooi is gedroogd wordt het 
maaisel opgehaald Door dit 
maaibeheer is de begroeiing  

 
van de weide en de dijk steeds 
gevarieerder geworden. In het 
voorjaar staan er veel grassoor-
ten, Boterbloemen en Fluiten-
kruid massaal te bloeien. Een 
korte ronde toont ons Rode Kla-
ver,  Perzikkruiden,  Rolklavers,  
Wikkesoorten, Pinksterbloemen,  
Zuringsoorten,  Harige Wilgen-
roosjes,  Paardenbloemen. Dit 
zijn misschien niet de meest 
bijzondere soorten, maar het 
ziet er in het voorjaar prachtig 
uit.  
Hoogstwaarschijnlijk wordt de 
begroeiing nog gevarieerder en 
mooier als dit maaibeheer wordt 
voortgezet. In 2005 vonden we 
een aantal bloeiende planten 
van de Gevlekte Orchis, waaruit 
we kunnen concluderen dat de 
verschraling is begonnen.  
Een andere ontwikkeling is de 
komst van moerasplanten langs 
de randen van het eiland. De 
huidige begroeiing is zeer inte-
ressant door de variëteit aan 
spontaan gevestigde water- en 
moerasplanten. Er groeien nu 
Gele Lissen, Smeerwortel , En-
gelwortel. De bloemenrijkdom 
wordt nog aangevuld doordat de 
bewoners van het laatste stukje 
van de dijk tuintjes hebben aan-
gelegd op het talud.  
Op eiland en talud staan 13 po-
pulieren van ongeveer 40 jaar 
oud die de verschraling rem-
men. Hun monumentale uitstra-
ling en hun bruine voorjaarsblad 
zijn echter beeldbepalend en er 
zitten veel vogels. Dat kan nog 
heel lang zo blijven, populieren 
kunnen 100 tot 150 jaar oud 
worden. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Alternatief  voor het Volewijckspark 
Melvin Stigter 
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Door de plannen verdwijnt het 
landschappelijke karakter van 
het eiland voor de dijk. De ring-
sloot wordt gedempt en het 
slootje voor de dijk moet twaalf 
meter breed worden. Het brug-
getje moet dan ook weg en de 
overgebleven punt wordt een  
deel van het evenementenveld. 
Voor de verbreding van het  
kleine slootje zullen de popu-
lieren moeten sneuvelen en de 
interessante oevers en taluds 
worden afgegraven. Door de 
geplande verhoging van het 
evenementenveld zal van de 
bospartij langs de ringsloot niet 
veel over blijven. 
Door die veranderingen gebeurt 
er ook sociaal nogal wat. Het 
doodlopende deel van de dijk 
heeft een plezierig miniklimaat, 
waar de bewoners ‘s avonds 
prettig bij elkaar zitten met een 
wijntje, en op hun spelende kin-
deren letten. De intensivering 
van het (brom)fietsverkeer op 
het verkrapte dijkprofiel zal daar 
een eind aan maken,  
De begroeiing van het bos in het 
middendeel van het Volewijcks-
park bestaat uit verschillende 
boomsoorten, waaronder veel 
Eiken en Iepen, een aantal dik-
ke Wilgen, Beuk, Haagbeuk en 
Veldesdoorn. De onderbegroei-
ing bestaat in de schaduwrijke 
delen uit bodembedekkende 
klimop. In de open en lichtdoor-
latende plaatsten groeien veel 
grassen, Speenkruid en Fluiten-
kruid. Opvallend is dat onder de 
Vleugelnoten de onderbegroei-
ing totaal ontbreekt door de die-
pe schaduw. Misschien ook 
door andere factoren is de 
grond hier altijd zwart. Zo te ho-
ren zijn er veel zangvogels te 
vinden en de bonte specht vindt 
er al jaren een perfecte broed-
plaats.  
Drie jaar geleden is er door het 
stadsdeel in het midden van het 
bos een flinke dunning uitge-
voerd. Hierdoor is dit deel veel 
lichter en transparanter gewor-
den. De kruidengroei is nu dich-
ter en mooier dan daarvoor en 

het is er prettiger toeven dan 
voorheen.  
De plantsoenstrook langs het 
fietspad bij het kanaal is nu zeer 
dicht gegroeid. Voor de vogels 
en konijnen is deze beschutting 
prettig, maar het kanaal is aan 
het oog onttrokken.  
In het noordelijke deel, dat ein-
digt in de bosstrook langs de 
ringsloot, varieert de structuur 
sterk. Vanaf een vlak gazon – 
lang gemaaid in augustus- loopt 
dat via bomen in het gras en 
bomen met een ondergroei van 
o.a. Fluitenkruid, naar een open 
bos met struikondergroei.  
Door de plannen wordt het ka-
rakter van het bos anders, door-
dat het onderdeel wordt van het 
evenemententerrein. Veel bo-
men worden gekapt, hoewel niet 
alle. Er komt een stenen wan-
delboulevard en er vindt een 
flinke zandophoging plaats. In 
hoeverre dat mogelijk is zonder 
een groot stuk van het overblij-
vende bos en zijn onderbegroei-
ing te beschadigen, is zeer de 
vraag. Er komen kort gras en 
laanbomen. De gekozen bomen 
kunnen de gevarieerde begroei-
ing in natuurwaarde niet vervan-
gen. De vogels en kruiden heb-
ben er waarschijnlijk niets te 
zoeken, de konijnen raken hun 
schuilplaatsen kwijt. Vooral de 
iepen, waarvan er ook nu al veel 
langs het kanaal staan, gaan 
een probleem vormen. Voor een 
echt stadsgebied zijn ze een 
logische keuze, maar ook als 
een virusvrij bestand wordt ge-
selecteerd is het niet uitgesloten 
dat de iepenziekte - een virus-
ziekte - weer de kop zal opste-
ken. De leeftijdsopbouw van de 
lanen zal waarschijnlijk ook op 
de lange termijn niet uniform 
worden, Van de iepen langs het 
kanaal is maar 50% betrekkelijk 
oud, de rest is geveld door de 
iepenziekte en de storm. Duur-
zaamheid is daarmee een rela-
tief begrip geworden.  
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Alternatieven 
 

Kleine ingrepen in de plannen. 
In de strook Volewijckspark tus-
sen kanaal en nieuwe weg 
wordt een zonering aangebracht 
waardoor het gebruik geleidelijk 
verloopt van intensief via half 
intensief naar extensief. 
Het evenementenveld en de 
wandelboulevard worden inge-
kort. Het evenementenveld is 
dan ook niet meer zo onbe-
heersbaar lang. In het zuiden 
ontstaat vanaf het metrostation 
en het stadse plein de zo ge-
wenste reuring, die naar het 
noorden afneemt.  
Omdat maar op een zeer be-
perkt aantal evenementen per 
jaar wordt gerekend, worden in 
het middengebied voorzieningen 
aangebracht voor kleinschalige 
buurtrecreatie. Er zouden een 
paar speeltoestellen kunnen 
komen, een trapveldje, een klim-
boom, trimtoestellen, een barbe-
cueplaats, een plek om gezellig 
samen te zitten, vissteigertjes. 
Voor de rest van het gebied 
geldt dat het nu al zo waardevol 
is, dat met goed gericht onder-
houd een prachtig park behou-
den kan blijven. 
Het bosgebied dat er nu is wordt 
niet verhoogd en de bomen blij-
ven behouden. Dat gebied moet 
goed te bewandelen zijn, maar 
zal minder intensief worden ge-
bruikt.  
Initiële kap en onderhoud moe-
ten erop gericht zijn, de transpa-
rantie van noord naar zuid te 
vergroten. De dichtste plekken 
moeten in elk geval flink worden 
gedund om weer wat licht op de 
bodem te krijgen. Het kanaal 
wordt dan ook vanuit meer 
plaatsen weer goed zichtbaar. 
De reeds aanwezige ondergroei 
wordt verrijkt met bolgewassen 
en stinsenplanten. 
Het gebied van het eilandje 
wordt gebruikt om de groene 
hoofdroute langs het kanaal te 
versterken. Het blijft een eiland-
je, het wordt niet opgehoogd en 
niet omringd door de boulevard.  

Het wordt niet  aangewezen als 
speciale hondenuitlaatplek.  
Het smalle slootje wordt niet 
verbreed. Het wordt niet ver-
breed tot kwelsloot omdat die 
daar niet hoort en het wordt 
geen uitgang voor de roeiers 
omdat de toegang tot het kanaal 
onlogisch en gevaarlijk is. 
De dwarssloot zou achter het 
bosgebied gelegd kunnen wor-
den, maar het is logischer hem 
te laten waar hij is. Overal waar 
dat mogelijk is worden de oe-
vers verzacht en voor het ver-
sterken van de natuurlijke oe-
vervorming worden adequate 
maatregelen getroffen.  
Het maaibeheer wordt voortge-
zet zoals het nu is om het pro-
ces van verschraling te behou-
den en te versterken.  
De populieren blijven. Het ei-
landbruggetje blijft behouden. 
Over de brede dwarssloot komt 
een simpele oeververbinding, 
misschien een zelf te bedienen 
trekveertje. Het probleem van 
een goede toegang tot het park 
voor de bewoners van de Buik-
sloterdijk en van de achterlig-
gende nieuwe wijken is daar-
mee elegant en romantisch op-
gelost.  
De honden kunnen er nog 
steeds veilig hun wandeling be-
ginnen  en los lopen. Zij kunnen 
dat trekveertje niet bedienen en 
kunnen dus toch niet direct het 
park in. Er is dan ook een betere 
uitgang voor de roeiers als die 
er toch komen en er komt een 
tweede wandelcircuit bij, waarbij 
ook het kleine bruggetje over de 
sloot achter de Buiksloterdijk 
kan worden betrokken. 
We pleiten voor een structuur- 
rijke beplanting en vegetatie 
langs de randen van het park. 
Dit wordt door de bewoners erg 
op prijs gesteld omdat dit zeer 
goed inpasbaar is in de huidige 
situatie. Afscherming van dat 
leuke gebied met een haag is 
niet nodig omdat er al een dui-
delijke lijn loopt door de bloe-
mentuinen en een reeds geplan-
te haag.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 18 

 
Een grote ingreep. 
Het verbinden van de dijken is 
voorgenomen in de nota Water-
landse Zeekering. Hoe dat zou 
moeten,  is  voor meer dan één 
visie vatbaar. De gangbare ge-
dachte is dat de herkenbaarheid 
van de dijk weer moet worden 
hersteld, want die is na 100 jaar 
vooruitgang in Noord aardig 
aangetast. Een van de uitgangs-
punten voor de verlaging van de 
Nieuwe Leeuwarderweg is de 
aanheling van de Buiksloterdijk 
en de dijk die nu Leeuwarder-
weg heet. Over waar en hoe 
men de dijken weer aan elkaar 
verbindt, valt te discussiëren.  
De nota over de Waterlandse 
Zee- kering ondersteunt het plan 
om de dijken te verbinden met 
een lange brug, en brede sloten 
voor beide dijken te graven,  
zoals voorgesteld door West 8.  
De brug volgt het oude tracé 
van de dijk van voor de tijd dat 
de dijk werd doorbroken door  
de Nieuwe Leeuwarderweg. 
De verbinding van de dijk langs 
het oude tracé lijkt logisch, maar 
hoeft de leidraad helemaal niet 
te zijn. De ligging van de dijk is 
door de eeuwen heen veranderd 
en er zijn diverse dijkdoorbraken 
geweest. Met enige fantasie kan 
de aanleg van de Nieuwe Leeu-
warderweg ook gezien worden 
als een dijkdoorbraak zoals die 
vroeger door het water gebeur-
de en die een breek werd ge-
noemd. De mensen zochten in 
die tijd voor henzelf de handig-
ste route om de dijk te herstel-
len. Daarmee veranderde de 
loop van de dijk, dus het oude 
tracé is geen starre maar een 
kneedbare lijn.  
De nu geplande "lange brug” is 
absoluut niet handig. Hij ver-
bindt de dijken, maar leidt niet 
het park in. Hij sluit slecht aan 
op de Waddendijk en het Amb-
tenarenfietspad. Het lijkt er op  

 
dat dat voor de aanleg van dit 
knooppunt geen overweging is. 
De verbinding zou juist de huidi-
ge fietspaden op een handige 
manier aan elkaar moeten ver-
binden, maar de zeer schuine 
ligging van de brug veroorzaakt 
scherpe hoeken bij de kruisin-
gen. Daarnaast verdwijnt de 
fietsarme en bromfietsloze zone 
op het dode eindje van de dijk. 
De krappe situatie zoals op het 
eerste deel van de dijk ten zui-
den van de draaibrug wordt 
doorgetrokken. Dit is geen ver-
betering van de situatie maar 
een verslechtering, het wordt er 
veel onveiliger door. Op het eer-
ste stuk dijk delen namelijk voet-
gangers, fietsers, brommers en 
auto's in beide richtingen een 
eenbaans wegprofiel. Er is niet 
voor niets langs de dijk aan de 
noordkant van de draaibrug een 
gescheiden fietspad aangelegd. 
Aan de zuidkant van de draai-
brug kan dat niet omdat er over-
tuinen liggen. Langs het dode 
eindje ligt nu echter wel een 
fietspad en dat hoeft helemaal 
niet te verdwijnen. Doordat de 
dijk op het dode stuk zo ver-
keersluw is, is het een heerlijke 
plek. De kinderen kunnen zeer 
veilig op straat spelen zonder 
dat ouders steeds moeten wa-
ken voor snelle brommers. Er 
wordt nu vaak - mede doordat 
het kinderen van verderop aan-
trekt -  door vijf tot tien kinderen 
tussen de één en de twaalf jaar 
gespeeld. Voor zowel bewoners 
als voorbij wandelende mensen 
is dit prettig.  

Ons voorstel is om gebruik te 
maken van de “kneedbaarheid” 
van het dijktracé en de verbin-
ding wat verder weg te leggen. 
Dat zou misschien kunnen op 
de plaats waar de tankstations 
weggaan en waar de grond 
waarschijnlijk vervuild zal zijn. 
Door de wijdere bocht kan er 
een minder schuine aansluiting 
gemaakt worden met de fietspa-
den aan de oostkant en een 
goede aansluiting met het mid-
den van het Noorderpark.  De 
brug wordt minder schuin en 
lang en het huidige fietspad blijft 
behouden. Om de aansluiting 
met de brug over de Nieuwe  
Leeuwarderweg te maken zal 
het fietspad opgehoogd moeten 
worden. Dit kan door het talud 
van de dijk te verbreden. Een 
breder dijkprofiel geeft meer 
ruimte om te spelen voor de  
vele kinderen in de buurt, de 
bloementuintjes kunnen worden 
vergroot en we kunnen er  fruit-
bomen planten. De brede kwel-
sloot uit het plan zal daardoor 
niet aangelegd kunnen worden 
zoals in het voorlopig ontwerp is 
bedacht, maar een kwelsloot 
hoort ook niet voor een dijk.   
 
Tot slot. 
Met deze alternatieven wordt de 
natuurlijke kwaliteit van het ge-
bied vergroot, hetgeen door de . 
buurtbewoners erg op prijs 
wordt gesteld. 
De kosten zijn geringer dan die 
van de voorliggende plannen 
doordat er veel meer wordt uit-
gegaan van behoud en herstel.  
 
Melvin Stigter Ing.  
heeft aan de  I.H.A. Larenstein 
Bos- en Natuurbeheer gestudeerd 
met als specialisatie natuur- en  
landschaptechniek 
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Aanleiding 
Het idee van een Museum Am-
sterdam Noord ontstond op de 
avond van de Klankbordgroep 
Noorderpark d.d. 21 febr. 2006, 
waarin van ambtelijke zijde werd 
gesteld dat de exploitatie door 
de beoogde roeivereniging van 
een gebouwtje aan de ingang 
Buiksloterdijk van het Noorder-
park met de nodige reserves 
moet worden benaderd en dat 
alternatieven (voor zowel de 
roeiclub als voor de invulling 
van de exploitatie van het  
gebouwtje) welkom zijn. 
 
Uitgangspunten parkontwerper 
Centraal staat een attractieve, 
uitnodigende voorziening aan 
de ingang van het park vanaf  
de Buiksloterdijk. Gedacht kan 
worden aan een terrasje aan 
het water in de middagzon en 
beweging van mensen in of  
nabij deze locatie. 
Een roeivereniging die exploita-
bel is zou hier niet misstaan. 
 
Uitgangspunten bewoners van 
nabijgelegen huizen 
De bewoners zien op die plaats  
liever een bescheiden voorzie-
ning met een publieke functie. 
 
Uitgangspunten van dit  
alternatief 
Het gebouwtje dat in het  
Voorlopig ontwerp is gepland 
kan uitstekend gebruikt worden 
als een kleinschalige culturele 
voorziening waarin specifieke 
aspecten van de (deels nog te 
ontwikkelen) culturele voor-
zieningen van Amsterdam 
Noord vorm krijgen. Daarbij  
worden de activiteiten zodanig  
gepland dat het gebouwtje tij-
dens alle seizoenen publiek 
trekt. Van belang is dat de  
bevolking van Noord in den 
breedte bij de totstandkoming 
en exploitatie betrokken wordt. 
Een belangrijke groep deel-
nemenden kan worden gevormd 
door leerlingen van de verschil- 

 
lende scholen. De exploitatie 
dient zodanig te worden op-
gezet dat verhuur in avondlijke/
nachtelijke uren voor feesten en 
partijen niet aan de orde zal 
zijn. 
 
Mogelijk participerende instellin-
gen en gebruikers  
- Museum Amsterdam Noord 
 (MAN) 
- het Historisch Centrum  
  Amsterdam Noord 
- het ANGSAW (Amsterdam- 
  Noord, Groene Stad aan het 
  Water) 
- Stichting Ransdorper Toren 
- Stichting Buiksloterkerk 
- Stichting Museumwoning  
  Tuindorp Oostzaan 
- toneelmakers en andere  
  podiumkunstenaars 
- beeldend kunstenaars 
- stadsdeel Amsterdam Noord, 
  mede in het verlangde van de 
  eind 2005 door de stadsdeel 
  raad aangenomen motie Bos 
  "Naar een historisch  
   documentatiecentrum Noord" 
- anderen met belangstelling en  
  werkkracht. 
 
Doelstelling algemeen 
- Stimuleren van en een tehuis     
  bieden aan kleinschalige 
 culturele aspecten van en in    
 Amsterdam Noord 

- Bijdragen aan ruimtelijke en  
  sociale kwaliteit van toegang 
  tot Noorderpark 
- Doelstellingen te bereiken door 
- gebouwtje, twee verdiepingen   
  van elk ongeveer 200 m2, 
- buitenterras aan zuidzijde bij  
  het water 
- binnenshuis eenvoudige  
  horecagelegenheid 
- vergader- en repetitieruimte 
- tentoonstellingsruimte voor   
  vaste collectie Amsterdam  
  Noord e.o. 
- ruimte voor wisselende  
 tentoonstellingen 

- vlakke podiumruimte voor  
  kleinkunst in ruime zin 
- overige in de doelstelling  

  passende activiteiten 
- het gebouwtje kan ook dienen  
  voor het geven van cursussen 
- het kan ook fungeren als  
  vertrek- en aankomstpunt voor  
  wandel- en fietstochten in  
  Amsterdam Noord en  
  omgeving 
- voor mensen die niet goed 
  bekend zijn met Noord kan het  
  gebouwtje een oriëntatie- 
centrum* vormen van waaruit    
men Noord verder gaat ver-
kennen 

- in principe is het gebouw het  
  gehele jaar in gebruik. 
 
Deelnemende personen /
instanties 
- allen met binding met  
Amsterdam Noord 
- bestuursleden van op te  
richten stichting 

- exploitant horeca/beheerder  
  gebouw 
- vrijwilligers voor organisatori- 
  sche, administratieve, finan- 
  ciële aangelegenheden, 
- vrijwilligers voor uitvoerende 
  taken in museum, vergader-  
  en podiumzaal 
- personeel voor horeca en  
  onderhoud overige ruimten in  
  dienst bij exploitant 
- Raad van Advies gevormd  
  door belangstellenden met  
  specifieke deskundigheden die 
  van toepassing op het M.A.N.  
  kunnen zijn 
- Vereniging van Vrienden van  
  het M.A.N. 
 
Financiering 
- inkomsten uit verhuur  
  exploitatie 
- inkomsten uit verhuur ruimten 
- inkomsten uit toegang  
  museum en voorstellingen 
- inkomsten uit contributie  
  vrienden en donateurs 
- subsidie van stadsdeel,  
  gemeente, provincie en rijk 
- subsidie van culturele fondsen 
 
 
 

Voorlopige ideeën over het M.A.N. (Museum Amsterdam Noord) 

Henk Ras 



 20 

Materiële voorzieningen 
- inrichting horeca i.s.m.  
  brouwer 
- museale inrichting 
- vergadermeubilair 
- toeschouwersmeubilair 
- eenvoudige toneelinstallatie 
  (decor, gordijn, licht, geluid, 
  projectie) 
- verzekeringen. 
 
Ontwikkelingsstappen 
* plan voorleggen aan 
  “denktank” 
* Indien positieve reacties: 
- voorleggen aan Projectgroep  
  Noorderpark 
- voorleggen aan Klankbord 
  groep Noorderpark 
- voorleggen aan Bewoners-    
  vereniging Buiksloot 
- voorleggen aan bewoners  
  van dijken, dorpen en wijken in  
  Noord 
- voorleggen aan stadsdeel- 
  bestuur en -raad 
- potentiële subsidiënten  
  benaderen 
- potentiële deelnemers/ 
  huurders benaderen 
- sollicitatieprocedure exploitant/ 
  beheerder. 
 
* Het bovenstaande is, zoals 
gesteld, een eerste inventarisa-
tie van mogelijkheden. Een van 
de mogelijke functies kan een 
Oriëntatiecentrum zijn, 
waarvoor Ars Longa Tentoon-
stellingen (In de persoon van 
Arthur Willemse) een opzet 
heeft gemaakt die als bijlage 
is toegevoegd. 
 
Uw reacties, ideeën, vragen en 
tips worden gaarne tegemoet 
gezien! 
 
Henk Ras 
 
Buiksloterdijk 156 
1025 WB Amsterdam 
tel.: 020 6369465 
of 06 3097 5602 
e-mail: hjcras@hetnet.nl 
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Een multifunctionele ruimte 
waar historie, heden en toe-
komst een plek kunnen krijgen 
met als bindende factor cultuur 
en natuur van Amsterdam 
Noord. 
Cultuur in de zin van sociale 
geschiedenis, een plek waar 
historie tot leven komt en waar 
geschiedenis geschreven wordt. 
De geschiedenis is dynamisch, 
verhalen van mensen zullen 
centraal staan. 
Natuur in de zin van inspiratie-
punt voor recreatie en informatie 
over speciale ecologische  
wetenswaardigheden. 
De ruimte moet flexibel zijn, 
overdag te gebruiken als publie-
ke ruimte, ‘s avonds een 
(vergader) plek voor klein-
schalige culturele organisaties. 
Een plek bij de hoofdingang van 
het nieuw vormgegeven Vole-
wijckspark is daarvoor ideaal. 
Het kan een inhoudelijke trekker 
worden voor verschillende be-
zoekersgroepen en een pleister-
plaats voor bestaande organisa-
ties zoals NAM, kansweb, e.d. 
 
Het plan is in ontwikkeling. Ars 
Longa Tentoonstellingen maakt 
i.s.m. Henk Ras een eerste op-
zet. Wij zijn op zoek naar partici-
panten die dit initiatief willen 
ondersteunen en willen inves-
teren in een succesvol plan voor 
een bijzondere plek in 
Amsterdam Noord. 
 
Enkele losse ideeën 
 
Memory wall 
Om herinneringen op te wekken 
en de beleving al bij de introduc-
tie van de oriëntatieruimte op 
gang te helpen lijkt het ons goed 
om in de entree gebruik te ma-
ken van een evocatieve door-
gang met zogenaamde mood-
boards. Een driedimensionale 
collage als memory wall, een  
kleurige associatieve installatie 
die tastbare herinneringen  

 
 
presenteert aan Amsterdam 
Noord.  
Bezoekers kunnen pictogram- 
men activeren, met behulp van 
lichtbronnen achter gaasdoek 
komen verrassende presenta-
ties tevoorschijn. Objecten, af-
beeldingen, film en geluid wor-
den hier in associatief verband 
geplaatst. Ervaringen, afbeeldin-
gen uit het heden en verleden 
wisselen elkaar af. De presenta-
tie kan gemakkelijk worden ver-
anderd. 
 
Interactieve tafel 
Op een tafel wordt een grote 
digitaal bewerkte luchtfoto van 
Amsterdam Noord geprojec-
teerd. Door een virtueel touch-
screen systeem kan de bezoe-
ker deze tafel interactief bedie-
nen en worden beelden en ani-
maties geprojecteerd.  
De presentatie reageert op de 
bewegingen van de hand, geen 
toetsenbord of muis komt hier 
aan te pas. In deze projectie van 
een luchtopname kan de bezoe-
ker verschillende gebieden en 
iconen aanraken. Het daarop-
volgende effect geeft bezoekers 
het gevoel dat er een satelliet 
boven Amsterdam Noord hangt 
die zij kunnen bedienen en 
waarmee het mogelijk is om  
op plekjes van hun keuze in te 
zoomen. Als bezoekers op een 
gebied inzoomen worden ach-
tereenvolgens korte filmpjes 
actief gemaakt en kan ook  
detailinformatie opgevraagd 
worden. Op elk moment kan de 
bezoeker weer uitzoomen zodat 
het globale overzicht weer zicht-
baar wordt. Als de projectie een 
aantal minuten niet gebruikt 
wordt, verschijnt het beginbeeld 
weer met het overzicht van  
Amsterdam Noord. 
 
De tafel is in de uitstand gewoon 
te gebruiken als vergadertafel. 
 
 

Story corner 
De story corner kan worden  
gevuld met beeld- en geluids-
fragmenten, eventueel met  
geproduceerde opnames of be-
staande fragmenten uit diverse 
collecties (eventueel uit te brei-
den met opnames van bezoe-
kers zelf / webcam etc.) Deze 
fragmenten zijn op eenvoudige 
manier toe te voegen en de tafel 
kan daardoor ‘groeien’, de story 
corner is als het ware een col-
lectief geheugen 
De story corner is dan voorzien 
van een interactief systeem 
waarbij bezoekers worden  
uitgedaagd om vervolgens zelf 
informatie achter te laten. Naar 
aanleiding van het vertonen van 
fragmenten, liederen, gedichten, 
objecten etc. kan de beleving 
van bezoekers geprikkeld  
worden, waarbij ze in de gele-
genheid worden gesteld hun 
eigen herinneringen in relatie tot 
het desbetreffende thema op te 
slaan. Ze kunnen verhalen toe-
voegen, maar desgewenst be-
staat de mogelijkheid ook om 
ruimtelijke objecten of foto’s in 
te scannen en bij te voegen. 
Door een content management 
system ontstaat een soort her-
inneringsbank, die door mede-
werkers gemakkelijk te beheren 
is. Dit systeem is gemakkelijk uit 
te breiden met koppelingen naar 
internet, ook is het mogelijk hier 
persoonlijke boodschappen als 
digitaal souvenir te verzenden. 
Tijdens een eerste brainstorm 
fase passeren veel bijzondere 
toepassingsmogelijkheden de 
revue, zo hebben we ideeën 
voor een attractief memoryspel 
dat als applicatie aan de instal-
latie kan worden toegevoegd.  
 
Via een beheerssite bouw je 
gegevensbestanden op die je, 
ook achteraf, gemakkelijk met 
behulp van in te voeren tref-
woorden flexibel kunt ontsluiten. 
Het is op deze manier mogelijk  

Oriëntatiecentrum Amsterdam Noord 

Ars Longa Tentoonstellingen 
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ter plekke gegevens te ver-
zamelen van een geïnteres-
seerd publiek. Ook is het moge-
lijk om inhoudelijke gegevens te 
verzamelen die weer verder ge-
bruikt kunnen worden voor on-
derzoeksdoeleinden, gegevens 
te verzamelen van waaruit weer 
verdere conclusies kunnen wor-
den getrokken. Aangezien je 
daarbij ook adressen verzamelt 
kun je daarna de informatie ook 
weer terugkoppelen naar een 
geïnteresseerd publiek 
 
Flexibel tentoonstellingssysteem 
Een flexibel tentoonstellingssys-
teem maakt het mogelijk om 
zonder veel kosten in een basis-
stramien verschillende tijdelijke 
presentaties te realiseren. 
 
Interactief gastenboek 
Bezoekers kunnen in het digitale 
gastenboek hun reacties achter-
laten die de volgende bezoekers 
kunnen zien. In deze applicatie 
is het mogelijk een digitaal sou-
venir of een digitale flyer naar 
familie of kennissen te sturen, 
waardoor het oriëntatiecentrum 
en Amsterdam Noord onder de 
aandacht gebracht worden. 
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Achtergrondmateriaal 
 
Zienswijzen         
Verslag inspraakavond 15 juni 2005 
Nota van beantwoording 
Raadsverslag (gedeelten) 
Raadsadres 
Enquêtes 
Een paar nieuwsbrieven 
En nog zo wat 



 
 
 
               Zienswijzen       
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Uit Nieuwsbrief 1 van de Commissie Oostwestverbindingen van Bewonersvereni-
ging Buiksloot  
 
 

Voorontwerp bestemmingsplan  
Oud Noord en Noorderpark  

 
 
Verschillende dijkbewoners en ook de Bewonersvereniging hebben zienswijzen ingediend over het 
voorontwerp bestemmingsplan voor Oud Noord en het Noorderpark dat ter inzage heeft gelegen.  
De bewonersvereniging begint met de opmerking dat er snel een uitwerkte kaart moet komen om de 
relatie tot het aanwezige te kunnen begrijpen. De vereniging is benauwd voor de invloed van de  
NZlijn tijdens de aanleg. De vereniging is bang voor het vervallen van oost-westverbindingen voor 
voet- en fietsverkeer en voor de onbereikbaarheid van de buslijnen op de Waddenweg. De vereniging 
vraagt om info over de roeivereniging waarover we niets weten en wijst op de verkeersoverlast die de 
watersporters zullen veroorzaken. Verder gaat de vereniging in op het dorpse karakter van Buiksloot 
en de monumenten.  
De vereniging noemt het een mooi plan het dijklichaam te beschermen, maar vraagt wie verantwoor-
delijk is voor verzakkingen. Huizen zonder palen zullen mee zakken, de onderheide huizen niet. Er 
wordt speciaal aandacht gevraagd voor de woonboten, die moeten niet boven de kruin van de dijk 
uitkomen en niets bouwen op de dijk. Het is misschien een goed idee als deze brief, die van het Kees 
Alberts is, op de website van de vereniging komt.  
Verschillende individuele bewoners hebben ook een zienswijze ingediend. Paul Rijnaarts sluit zich 
aan bij de brief van de vereniging en voegt een aantal aanwijzingen toe over de woonboten en het mo-
numentenkarakter van het dorp. Ook hij heeft vragen over de getekende grenzen op de kaarten. Hij 
heeft al eerder bij het stadsdeel aangekaart dat de sifonduiker beter vervangen kan worden door een 
persleiding; de capaciteit is voldoende en een persleiding is veel goedkoper. Hij wijst erop dat het on-
derhoudsdeksel om bij de slibvang van de sifonduiker te kunnen komen aan de westkant van de dui-
ker eisen stelt aan de overbrugging van de NZ-lijn. De kosten daarvan zullen hoog zijn omdat er 
vrachtauto’s overheen moeten kunnen.  
Guda Oly en Jan Siersma vragen vooral naar de verkeersstromen, de parkeerdruk (van een evene-
mententerrein en watersportverenigingen), een keerlus voor auto’s en een oplossing voor het langza-
me verkeer. Zij vinden dat het dagelijkse verkeer van de bewoners in een moderne stad door moet 
kunnen gaan, ook als er een metro komt.  
Mogelijk zijn er meer zienswijzen ingediend, we horen dat graag. Het voordeel van het ingediend 
hebben van een zienswijze is dat de deelraad de indieners op de hoogte houdt.  
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P.J.Rijnaarts  
Buiksloterdijk 204  
1025WDAmsterdam-N  
tel: 020 6367630 / 06 14719274  
 
Aan het Dagelijks Bestuur van het Stadsdeel Amsterdam Noord  
t.a.v. Mr.drs. K Dienpeveen,  
Stadsdeelkantoor  
Buikslotermeerplein  
Amsterdam-Noord  
Amsterdam 4 april 2005  
Onderwerp: Voorontwerp Bestemmingsplan Oud Noord versie 27-12-04  
Cc: K. v.d. Schot  
 
 
 
Geachte heer Diepeveen,  
 
Allereerst wil ik mijn waardering uitspreken voor de uitvoerige en genuanceerde Toelichting. 
Echter zo uitvoerig dat sprake is van herhalingen en onduidelijkheden over beleid en wat 
nog beleid moet worden. De vele nuances van de toelichting komen in veel mindere mate 
terug in de voorschriften, zodat de vraag zich opdringt waar het allemaal toe dient. Verder 
komen de structrurerende principes onvoldoende over het voetlicht, hetgeen opgelost kan 
worden met voldoende verwijzingen naar het Structuurplan van Amsterdam, maar dat ont-
breekt veelal. Dit geldt met name voor de doorgaande langzaam verkeersverbindingen, die 
in het plangebied een grote rol spelen.  
Los van deze algemene opmerkingen geef ik hierbij meer gedetailleerde opmerkingen en 
afwijkende zienswijze over het voornoemde voorontwerp in het kader van de door u geo-
pende inspraak. Een groot deel van de opmerkingen lopen parallel aan die van de bewo-
nersvereniging Buiksloot, welke u eveneens zult ontvangen.  
Op de plankaarten dienen de waterkeringen juist en volledig te worden aangegeven, het-
geen nu niet het geval is. Geldt ook voor de bruggen, of deze achterwege laten en dan als 
optie boven het water toestaan. Niet de nu aangegeven mix. De woonboot die grenst aan 
de achterkant van de Buiksloterdijk en door zichtlijnen het beschermde dorpsgezicht beïn-
vloedt dient onderdeel te zijn van het plan - dus gaarne een aangepaste plangrens. De 
grens van de ontwateringssloot achter de dijk is is door aanleg van het dijkriool aangepast, 
de kaart vertoont nog de oude situatie.  
Op de bestemming van de dijkbebouwing zijn openbare doorgangen (hoeken) niet overal 
consequent aangegeven, zoals de genoemde steeg en de verbinding met brug 366. Dit be-
hoeft correctie.  
De uitbreidingsmogelijkheden bij de dijkbebouwing over slechts een laag moeten bij monu-
menten worden aangepast met een extra vrijstellingsbevoegdheid. Voor de harmonie van 
het stadsbeeld (stads/dorpsgezicht en architectuur) kan het noodzakelijk zijn - bijv. op ad-
vies van de Rijksdienst Monumentenzorg en of de provincie - aangepast uit te breiden, bijv 
over het volle achtergevelvlak, in plaats van alleen een onderbouw.De aanduiding van de 
woonboten en de bouwvolumeregeling voor de woonboten is veel te ruim bij het te bescher-
men dorpsgezicht van de Buiksloterdijk. Ik stel voor dat de deelraad het tot nog toe bij een 
aantal bouwaanvragen gehanteerde beleid vastlegt door alleen woonschepen van het type  
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varend woonschip toe te staan (zie regeling Oostelijk Havengebied), of in het geval van 
arken de bouwhoogte niet hoger te laten zijn dan 1 m beneden de kruinhoogte van de 
dijk. Bestaande afwijkingen liggen dan bij overgangsrecht, maar dat schept duidelijkheid 
en continuïteit van beleid o.g.v. in het verleden gehanteerde omgang met bezwaren dan 
wel andere zienswijzen.  
Het toestaan van bijbehorende bouwsels op de oever mag dan tot Amsterdams beleid 
verheven zijn, in de te beschermen structuur van de dijk moet zulks verboden zijn. E.e.a 
kan worden opgelost door bijvoorbeeld de overtuinen op te nemen in de parkbestemming 
en daarbinnen dan de tuinverhuur als nadere mogelijkheid te regelen of de bestemming 
verblijfsgebied scherper te differentiëren. Vanuit het parkbeheer kan dan ook eenvoudiger 
op allerlei bouwsels en onderhoud worden toegezien.  

Overigens vinden wij dat de beperking van de bouwhoogte tot 1 m beneden kruinhoogte 
ook van toepassing moet zijn op alle bouwhoogtes, ook van bebouwing geen bebouwing 
zijnd en gelegen binnen bestemmingen grenzend aan de beschermde dijkstructuur, zoals 
de watersport en park. Constructies als bruggen mogen dan tot uitgezonderd worden.  

Samengevat leveren de getekende grenzen en de gekozen bestemmingsomschrijvingen 
en bestemmingsregelingen op het kaartblad B voor wat betreft Wd, Rw, Vba en Rg, Pg 
alsmede de aanduidingen voor woonboten en watersport dusdanig veel vragen op dat 
ons inziens een nieuw kaartblad B noodzakelijk is en dat tenminste de toelichting op blz. 
56 en de voorschriften op blz 10, 23, 28, 30 en 33 dienovereenkomstig moeten worden 
gewijzigd.  

Tot slot blijf ik van mening dat ondanks uitvoerig uitgewisselde informatie over de aan te 
leggen syphon onder de Noord-Zuidlijn en mijn begrip voor de aangedragen argumentatie 
er toch een goede en vooral veel goedkopere oplossing is voor het ontwateringsvraagstuk 
van de Buikslotermeer bestaat in de vorm van een persleiding direct voor het waterkeerde 
deel van het dijklichaam van de Noord-Zuidlijn. Het argument dat de syphon een lozings-
capaciteit heeft die moeilijk te evenaren is door een persgemaal is niet ter zake. De vraag 
of het voldoende capaciteit oplevert is relevant en m.i. positief te beantwoorden. De nu 
gekozen oplossing is niet verkeerd, maar kostbaar en maakt de vrijheid van inrichting voor 
het park onnodig minder. Met name de plaats van de onderhoudsdeksels in de westelijke 
slibvang is bepalend voor de kosten van de overbrugging van de Noord-Zuidlijn in het ver-
lengde van de dijk. Alleen al om die reden kan ik nu nog niet instemmen met de voor de 
aanleg van de NoordZuidlijn benodigde gronden ter hoogte van het geplande syphon.  

Ongetwijfeld is de bewonersvereniging Buiksloot bereid tot nader overleg over kaart B en 
de bijbehordende voorschriften. Ook ik bied mijn medewerking aan om spoedig te komen 
tot een verbeterd plan.  

Met de meeste hoogachting,  
Paul Rijnaarts  
 



Aan : Dhr. J. Jansen assistent-projectmanager  
 
Van : Diverse bewoners op de Buiksloterdijk  
Datum : 26 juni 2005  
Betreft : Herinrichting eilandje in Noorderpark  
 
Geachte heer/mevrouw,  
Middels dit schrijven willen wij reageren op het voorlopig ontwerp voor de inrichting van 
het Noorderpark inzake de inrichting van het de volksmond geheten “eilandje”.  
Dit stukje grond, zover bekend nog bezit van de domeinen, zal een hele metamorfose moeten 
doorgaan. Er zijn echter meer mogelijkheden dan er nu letterlijk geschetst zijn.  
Ecologische functie  
-In overweging nemende dat er momenteel veel vogelsoorten zoals eenden, meerkoeten en 
futen broeden, er schildpadden verblijven en bovendien reigers foerageren zou dit stuk grond 
mooi kunnen aansluiten op de ecologische zone uit het Florapark. Middels een slufter achti-
ge structuur kan de natuur aldaar een ontwikkeling door maken. Immers is het een gebied 
waar ook uilen en ijsvogeltjes worden waargenomen. Orchideeën kunnen er groeien en knot 
wilgen kunnen andere vogels aantrekken. Het zou het monumentale karakter van de Buikslo-
terdijk accentueren in een oer-Hollands landschap. Dit eiland komt al meer in de richting van 
het Vliegenbos zodat er een ecologisch lint in Noord ontstaat.  
-Monumentaal karakter  
Daarbij staat er in het concept bestemmingsplan dat de dijk tot monument wordt uitgeroe-
pen. Dit betekent voor bewoners duidelijke restricties voor verbouwingen om het monumen-
tale karakter te behouden. Een bijpassend groengebied is dan op de plaats.  
-Hondenuitlaatplaats ?  
Voor honden is plaats genoeg in andere delen van het park. Ook voorkomt een andere inrich-
ting het ontstaan van een grote kale winderige vlakte langs het kanaal aan de Volewijkers-
kant met een kade waar geen vogels meer kunnen broeden. Bomen tot 8 meter op gesnoeid.  
Onze zienswijze:  
-Het hele park kent een soort omsluiting van hoog groen, behalve voor langs de dijk. Zo 
moet er een besloten binnengebied ontstaan. Neem het eilandje daar ook in op.  
-Een twaalf meter brede sloot vanwege een roeivereniging heeft niet onze voorkeur. De oude 
waterloop biedt ook een mogelijkheid maar deze vereniging kan beter bij het Grand Café 
ondergebracht worden. Daar is een recht stuk kanaal met bij behorende horeca  
- Geef de natuur een kans en bescherm het schaarse monumentale goed in Noord  
 
Namens;  
(w.g. een hele rij bewoners van de Buiksloterdijk)  
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----------------------------------------------------------------------------------  
mr dr G.G. Oly  
Buiksloterdijk 140  

1025 WB Amsterdam  
------------------------------------------------------------------------------------------------  

Amsterdam, 4 april 2005  
Aan Stadsdeel Amsterdam Noord  
 
Betreft voorontwerp bestemmingsplannen Oud Noord en Oud Noord-Noorderpark  
Uw kenmerk 201403  
Hierbij neem ik de vrijheid u in kennis te stellen van onze zienswijze betreffende de twee 
voorontwerp bestemmingsplannen waarvan wij een bewonersbrief hebben ontvangen.  
Uit de brief, uit de stukken die in Noord ter inzage hebben gelegen, uit de voorlichtingsbij-
eenkomst op 10 maart en uit informatie bij de dienst voorlichting van de Centrale stad (daar 
was in het geheel geen info over het bestemmingsplan van het gebied langs de Nieuwe 
Leeuwarderweg) is ons niet duidelijk geworden hoe de twee voorontwerpen Oud Noord ge-
coördineerd worden met het bestemmingsplan voor het gebied van de Nieuwe Leeuwarder-
weg. Wij zijn bewoners van het gebied ten westen van de weg. Wij zijn aangewezen voor 
ons maatschappelijk verkeer (school, bus, winkels enz.) op het gebied ten oosten van de 
snelweg. Wij verzoeken u in het bestemmingsplan de verkeersstromen vast te leggen. Met 
name dringen wij aan op de erkenning en het behoud van de veilige fiets- voetgangersver-
bindingen. Wat wij nu menen te moeten ver-wachten is dat de kruisingsvrije routes verdwij-
nen of vervangen worden door fiets- en voetgangerspaden die de afritten van de snelweg 
en de nieuwe buurtverzamelweg kruisen.  
Wat het autoverkeer betreft, menen wij dat doorgaand verkeer moet worden tegengegaan; 
de geëigende weg lijkt ons lussen.  
Wij krijgen de indruk dat langs het Noord-Hollands kanaal verschillende bestemmingen aan 
gebied gegeven worden die nu groen zijn. Een jachthaven, een roeivereniging en een eve-
nemententerrein zullen meer ver-keer aantrekken dan de wegen kunnen verdragen en zul-
len zeker parkeeroverlast veroorzaken. Wij dringen erop aan het park en de twee eilanden 
in het kanaal de bestemming groen te geven. Bovendien vinden wij dat het park vanuit het 
Blauwe Zand bereikbaar moet blijven.  
Voor de waterhuishouding wordt een sifonduiker aangelegd, waarvoor het verkeer van voet-
gangers- fietsers lijkt te moeten wijken. Wij menen dat goede waterhuishouding van essen-
tieel belang is, bijvoorbeeld voor de funderingen van de huizen, maar dat ook het dagelijks 
verkeer voor de bewoners aan de westzijde van de snelweg gewaarborgd moet zijn op een 
manier die een moderne stad past.  
Ik schrijf u deze brief mede namens J. Siersma en onze buren de familie Ait ben Ichou. Wij 
zullen deze punten aan de orde stellen op de jaarvergadering van de Bewonersvereniging 
Buiksloterdijk. Wij weten dat onze standpunten door buurtbewoners gedeeld worden. Wij 
verzoeken u ons op de hoogte te houden van wat er met onze zienswijze gebeurt.  
Met gevoelens van de meeste hoogachting,  
 
(mr dr G.G. Oly)  
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Van: Bewonersvereniging Buiksloterdijk p/a Buiksloterdijk 234 1025 WE Amsterdam tel 
020-634 04 98 .  

File:Verkeersdr.  
Aan: Leden van de Raad van Stadsdeel-Noord Stadsdeelhuis, Buikslotermeerplein 2000 
1030 H B Amsterdam  

Amsterdam 17 dec 2005  
betreft: te nemen besluit VO Noorderpark 21 dec 2005  
 
 
Geachte heer / mevrouw,  
 
Naar aanleiding van uw zeer aarzelende discussie tav het VO Noorderpark in de Cie Leef-
baarheid 22 November bericht het bestuur van de bewonersvereniging Buiksloterdijk U:  
De enige weg naar geld voor de complete uitvoering van het park is dat de raad nu besluit 
tot aanleg. Pas dan kan de parkontwerpgroep verder ontwikkelen en fondsen claimen bij 
de partijen, die daarover hebben toegezegd. Zie de eerdere verstrekte informatie ten tijde 
van Programma van Eisen en Prijsvraagontwerp. U zal nu moeten varen op de koers voor 
een reis over jaren voor u uitgezet door DB en parkontwerpgroep.  

Ten overvloede: de bewonersver. is positief over het parkplan dat ingrijpt op delen van on-
ze woonomgeving. We willen graag dat het wordt uitgevoerd aansluitend op de NZ -lijn 
werken zodat de geslagen wonden vlot worden geheeld.  
Er zijn onderdelen die niet functioneren, waarover moet worden overlegd inplaats van: de 
ontwerper hakt de knoop door. Daarom verzoeken wij U  
het laten voortbestaan van Klankbordoverleg te bewerkstelligen.  
Gebaseerd op vertegenwoordiging uit buurtbeheren en deskundige bewoners.  
De parkontwerpgroep heeft in deze tegenstrijdig gereageerd. In de nota van beantwoording 
pag 5 blijft Klankbordgroepsoverleg voortbestaan, mondeling roept het management echter 
hiermee te willen stoppen. Het surrogaat 'websitereactie' zien wij als te vrijblijvend, en ook 
geen discussie in de zin van het inspraakreglement.  

De begroting gevoegd bij het programma van eisen en prijsvraag parkontwerp had een 
techniek gekozen, wel of niet nodige civieltechnische elementen in geld uit te drukken. Het 
ging erom geld te reserveren via zogenaamde harde elementen.  
Het valt schrijver dezes op bij de beantwoording van punt 7 nota beantwoording  
dat nu de reconstructie van de oostoever ten Noorden van het plein voor de verantwoorde-
lijkheid van DB en ontwerper wordt gesteld.  
Onderin de inspraak reacties 7a betoogden wij 'dat dit geld over de balk smijten is' De pro-
vincie NH onderhoudt ieder jaar de kanaaloevers met herstel van houten schoeiing en 
steenzetting.  
Het DB heeft na de keus voor het prijsvraagontwerp de financiën van het parkplan bemoei-
lijkt door:  
A De bouw van de lange brug Buiksloterdijk in de bouwsom van het park geplaatst.  
de brug en de uitvoering waren buiten de prijsvraag gehouden  
B geen dekken over de NLW te kunnen aanleggen Wel in de prijsvraag begrepen  
 
C geen 'balkon' aan de westzijde van NLW tot stand te brengen. idem  
D geen middelen voor de uitvoering van de ecozone Wingerdweg beschikbaar.  
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Wij vinden dat alle gewenste parkelementen uit de 'Iumpsum' zouden moeten worden gefi-
nancierd. Dit brengt met zich mee het verschuiven van geld van duur ontworpen onderdelen 
naar ongedekte posten. Dit houdt in: eenvoudiger bruggen, lantarenpalen, betonranden, 
veel minder bladornament, als wit asfalt op paden e.d. Uit de voorstellen aan de Raad blijkt 
een onmacht om met varianten in de kwaliteit van parkdelen tot uitvoering van het geheel te 
kunnen komen.  

We hopen dat de bouwsom een peildatum bij aanvang prijsvraag heeft zodat de in de loop 
der jaren volgende trendmatige loon- en prijsstijgingen kunnen worden opgevangen zonder 
aantasting van het gehele plan Het DB en West 8 moet naar onze mening met varianten en 
een sluitende begroting komen. Dat op onderdelen moet worden bezuinigd in ontwerp is 
ons duidelijk. Er ligt nu een voorstel dat de punten B, C en D niet kan uitvoeren door punt A 
Het is aan de leden van de raad hier met moties op te reageren alvorens te besluiten.  
De noordelijke brug in het Circuit  
Een aantal Buiksloters betreuren het verlies van het ruime zicht over het NH-kanaal van het 
korte stuk van de Buiksloterdijk. De noordelijke brug in het Circuit is hier de boosdoener. 
Men ziet tegen de zijkant van een 40 m lange brugklap met gesloten borstwering, noodza-
kelijk geacht vanwege de constructie.  
Maatregelen om de brug in zijaanzicht doorzichtiger te maken zijn gevraagd  
Twee halve overspanningen met een transparante constructie aan de zijkanten (vakwerk) 
zullen zowel kijkend naar de Buiksloterdijk vanaf het kanaal als van de dijk terugziend, beter 
presteren.  
We merken op dat de in het VO-Noorderpark genoemde doorvaarthoogte 1,5 m niet voldoet 
aan het Programma v Eisen, was 4,1 m. Het is niet aan West 8 de doorvaart eigenschap-
pen van het NH-kanaal te wijzigen, al komt het handig uit in het parkplan Wij denken dat 
een kanaal met een gelijkmatige doorvaart hoogte van 4.1 m beter voldoet aan beroeps- en 
pleziervaart.  
Het hoofdnetfiets-plan in Noord 2002 vraagt vijf nieuwe bruggen over het NH-kanaal Twee 
zijn fietsnet verbeterend, de andere gerief verhogend. Zolang geen overeenstemming is 
over het kanaalbeheer zal ons inziens de doorvaarthoogte van nieuwe lage bruggen (alle 
beweegbaar) min 4,1 m moeten zijn. Wie weegt het tegengestelde belang dat de initiatief-
groep toegankelijkheid zal inbrengen. Deze is voorstander van een geringe lengte van en 
hoogte verschil bij. hellingen.  
In de zomer op het parkcircuit vele keren moeten wachten voor een open brug door de ple-
ziervaart, verkleint de waarde van het circuit in het Noorderpark.  
Onze vereniging heeft sinds het voorjaar een commissie Oost-West verbindingen die in het 
vervolg zal reageren op het practisch gebruik van het park.  
Ons verontrust het persbericht dat voetgangers op het Meeuwenei niet hoog mogen . over-
steken en met een helling het park in kunnen gaan.  
Namens het bestuur van de bewonersvereniging. Buiksloterdijk  
 
Was ondertekend door Alberts en de secretaris.  
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De officiële stukken hebben we ingescand ;voor eventueel lay-out verlies bieden wij u onze  
verontschuldigingen aan 

OFFICIEEL 



 
 
 
       Inspraakverslag       
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VERSLAG INSPRAAKBIJEENKOMST D.D. 15 JUNI 2005 1NZAKE 
VOORLOPIG ONTWERP NOORDERPARK STADSDEEL AMSTERDAM-NOORD 

 
Aanwezig 
E. Verhagen  projectmanager Noorderpark, gespreksleider 
P. Witte   projectmanager Noorderpark 
J. Janssen   assistent-projectmanager Noorderpark 
A. Geuze   landschapsarchitect, directeur West 8 
A. Middelkoop landschapsarchitect, West 8 
B. C. Clark  landschapsarchitect, West 8 

 
alsmede 70 personen als inspreker of belangstellende 

 
Verslag   Verslagbureau Horlings, Giessenburg 

 
1. Opening 
 
De heer Verhagen heet de aanwezigen van harte welkom op deze inspraakbijeenkomst met betrekking tot 
het voorlopig ontwerp Noorderpark. 
Hij geeft aan dat de plannen (onder andere) reeds zijn gepresenteerd in het Buiksloterkerkje en 
in de bibliotheek van stadsdeel Noord. Tijdens de toelichting zal ook worden aangegeven welke wijzi-
gingen sindsdien in het voorlopig ontwerp zijn aangebracht. 
Naast deze mondelinge inspraak bestaat tevens de mogelijkheid tot het schriftelijk indienen van een in-
spraakreactie. Ook kan het projectteam altijd worden aangesproken met betrekking tot ideeën voor en/of 
vragen over het park. 
Er kan niet worden beloofd dat alle gewenste of voorgestelde wijzigingen zullen worden doorgevoerd, 
maar op elke inspraakreactie zal wel op relevante wijze worden gereageerd. 
Volgens de planning zal het voorlopig ontwerp Noorderpark in oktober 2005 door de 
Stadsdeelraad (SDR) Noord worden vastgesteld. 
Ais het voorlopige ontwerp is vastgesteld, staan de hoofdlijnen van het plan vast. Vervolgens 
komt een definitief ontwerp, waarin de plannen voor het Noorderpark gedetailleerder zullen 
worden vastgelegd. Ook daarop kunnen inspraakreacties worden ingediend. 
Het project duurt zo lang, omdat het projectteam met betrekking tot de voortgang van het park volledig 
afhankelijk is van de aanleg van de Noordzuidlijn. Die aanleg is tevens de aanleiding waarom met dit 
project aan de slag kan worden gegaan. De Noordzuidlijn betreft een groot infrastructureel project en 
dergelijke grote projecten hebben de neiging om niet geheel volgens 
de tijdsplanning te worden gerealiseerd. 
Het projectteam zal een heel inzichtelijke website maken. Daarop zullen de indeling van het park alsme-
de de verschillende onderdelen van het park worden getoond. Op die site wordt ook aangegeven, wan-
neer welk onderdeel wordt uitgevoerd. Het park wordt niet in één keer aangepakt, opdat er gedurende 
vijf jaar gebruik kan worden gemaakt van een substantieel deel van het park. 
 
2. Toelichting op het voorlopige ontwerp Noorderpark 
 
De heer Geuze geeft aan de hand van lichtbeelden een toelichting op het voorlopig ontwerp Noorderpark. 
 
3. Vragen en inspraakreacties 
 
VEILIGHEID EN VANDALISME 
 
Er wordt gewezen op het belang van de doorzichtigheid (transparantie) van het park in verband met vei-
ligheid en vandalisme. 
• Er wordt geantwoord dat daarmee rekening zal worden gehouden. 
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Met betrekking tot de afscheiding van de snelweg - waar het park grenst aan de diepe weg – 
-wordt gevraagd of ook is gedacht aan de veiligheid. Dit mede omdat het een geschikte locatie voor  
suïcide zou kunnen zijn. 
• Er wordt geantwoord dat op die plek een flink hek of een muur zal wordt geplaatst. De 
  opdracht is om de weg als ontwerp op te nemen. De weg zal zodanig worden 
  aangepakt dat de negatieve uitstraling teniet wordt gedaan en zelfs sprake zal zijn van 
  een positieve uitstraling. 
 
Er wordt ingebracht dat naast het fietspad een voetpad loopt. Maar naar verwachting zullen 
scooters illegaal over het fietspad rijden (zoals dat ook in het Vondelpark gebeurt) en dat zal 
een gevaarlijke situatie opleveren voor voetgangers en zeker voor kinderen. 
• Er wordt geantwoord dat daar zeker op moet worden gelet. In het ontwerp worden 
 maatregelen opgenomen, waarmee scooters kunnen worden geweerd. 
 
VIJVERS EN RECREATIEACCOMMODATIES 
 
Er wordt op gewezen dat het park direct aan privé-tuinen zal grenzen en dat dit door de betreffende  
bewoners niet als prettig wordt ervaren. 
 
Er wordt op gewezen, dat de 'weggeplande' sportvelden zeer frequent als speelterrein worden gebruikt 
door de Kringloopschool en de Oranje-Nassauschool, bijvoorbeeld tijdens sportdagen 
en tijdens evenementen. 
• Er wordt geantwoord dat een deel van het park zal worden getransformeerd tot een 

  manifestatieweide. Die weide wordt een grasveld dat goed is bezand en begroeid is 
  met sterk gras. Momenteel is de zode daar zeer drassig en door die zode beter te 
  draineren (en wellicht iets op te trekken) wordt die weide een mooie locatie bij het 
  kanaal. 

 
Er wordt ingebracht, dat zich nabij het Floraparkbad een zeer mooie vijver bevindt en dat daar 
een mooie verwilderde bomenrij staat. Die vijver heeft een hoge ecologische waarde omdat 
daar bijvoorbeeld veel reigers nestelen. Er bestaat de vrees, dat die locatie kaal zal worden 
met hier en daar wat gras. 
• Er wordt geantwoord dat die locatie niet kaal zal worden met een beetje gras. 
• Als het geplande circuit worden gerealiseerd, zal dat tussen de vijver en het hek zijn. 
 Waarschijnlijk wordt die weg - op paaltjes - over de ondiepte van de vijver heen gelegd, 
 dus als ware tussen  de reigers en het riet door. 
• Maar in feite zou het projectteam die bocht daar wat ruimer willen hebben, zodat het  
        bassin bij het park - aan de binnenkant van het traject - komt. Maar dat mag niet 
   worden ingetekend, omdat dit niet tot het plangebied behoort. 
• Op die plek bevindt zich het Floraparkbad maar dat bad bevindt zich in een slechte 
        staat. Er moet dus iets met dat bad gebeuren. Het stadsdeel kan het zwembad 
 herbouwen op dezelfde plek of het zwembad ergens anders situeren, want er moet  
 een zwembad in stadsdeel Noord zijn. Het projectteam heeft dienaangaande geen mening. 
 Als het zwembad verdwijnt, komt er een stukje park bij en dan zal daar zeker iets 
 anders worden gebouwd. Ais op die locatie weer een zwembad komt, zal ervoor worden   
 zorg gedragen dat het zwembad bij het park hoort. Omdat die keuze nog niet door het  
 stadsdeel is gemaakt, wordt daarop niet vooruit gelopen. 

 
Er is gezegd, dat de waterpartij aan de kant van het Florapark volgens dezelfde idee als de  
waterpartij in het Westerpark zal worden aangelegd. Maar in het Westerpark was enige tijd 
geleden geen water te zien. 
• Er wordt geantwoord dat in het bassin geen water stond in verband met een 
        schoonmaak. Normaliter staat er wel water in dat bassin. 
· Er is nu een stelsel van vijvers en die vijvers worden met elkaar verbonden. Door die 
        verbinding is er altijd water. Het verbindingsstuk wordt ondiep waardoor er een milieu 
  zal ontstaan, dat geschikt is voor struweel en voor reigers. 
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Dat betekent een enorme bijdrage aan de ecologische kwaliteit van het park en aan de  
zuiverende kwaliteit van het water. Met een molentje wordt beweging in het water gebracht. 
 
Vanuit de Vrouwenlijn wordt gevraagd of rekening is gehouden met de punten die zij in 1991 
heeft ingebracht met betrekking tot het realiseren van recreatieplaatsen (barbecueplekken  
en picknickplekken) voor (met name niet-autochtone) gezinnen. Deze plekken moeten bij voor-
keur zijn voorzien van stromend kraanwater en een toiletgebouw (onafhankelijk van een horecage-
legenheid). 
• Er wordt geantwoord dat het projectteam ook van mening is, dat er picknickplekken  
 moeten komen. De zodes zijn echter de zwakste punten van het park. Vandaar dat er  
 een flink budget moet worden gereserveerd, om een aantal plekken goed te bezanden en  
 daar een perfecte zode aan te brengen. 
• Nut en noodzaak van stromend water en een publiek toilet zullen eerst moeten  
  worden onderzocht.  
 
Er wordt gevraagd of de speelaccommodaties al zijn uitgewerkt. 
• Er wordt geantwoord dat die nog niet zijn uitgewerkt. 

 
TOEGANKELIJKHEID 
 
Er wordt gevraagd of de zuidelijke brug over het Noordhollandsch kanaal toegankelijk is voor 
rollators. 
• Er wordt geantwoord dat er strenge eisen gelden voor hellingpercentages. Ook moetaan allerlei eisen 

worden voldaan om in aanmerking te komen voor subsidies voor de  
hoofdroutes. De brug ligt 7 meter hoven het water en de twee hoofdroutes van de   
brug gaan daar vlak over heen. Om op die hoogte van 7 meter te komen - het park  varieert van  
1,5 tot 3 meter boven het water - zijn hellingbanen nodig. Die hellingbanen zijn vrij  
lang (afwisselend een stuk horizontaal en dan stijging) en voldoen aan de norm van 4%  
(4 meter per 100 meter). Dat is vergelijkbaar met de invalidenhelling bij het Stadsdeelhuis. 

• Een tweede brug ( maximaal 1.5 meter boven het water) wordt zo dicht mogelijk bij  
 het water gesitueerd. Het ontwerp is nog niet klaar omdat het een beweegbare brug wordt.  
 Die brug zal aantrekkelijk zijn voor mensen, die geen zin hebben om de taluds te  
 nemen. Het gaat daarbij om een brug die zeer flexibel is en snel open kan. Voor die  
 tweede brug is reeds een bedrag gereserveerd. De eerder geplande brug van 4 meter  
 boven het water zou de zichtlijn op de Buiksloterdijk blokkeren. Vandaar dat is gekozen  
 voor een lage brug. 
• Na de prijsvraag is de politieke beslissing genomen om de fiets- en  
 voetgangersbrug, die de Buiksloterdijk en de Leeuwarderweg met elkaar verbindt, uit het  
 parkbudget te financieren. Het projectteam vindt die financiering op zich niet zo erg maar  
 vindt wel het jammer, dat die brug een korte fietsroute creëert. Daardoor zullen veel mensen  
 niet meer door het park fietsen en wordt het park in mindere mate een fietsroute. 
  
Er wordt ingebracht dat het jammer is dat de toegankelijkheid van het park wordt verminderd 
voor die bewoners van de Leeuwarderweg, die momenteel redelijk veel gebruikmaken van het 
park. 
 
Er wordt gevraagd of een bepaald gedeelte van de parken ontoegankelijk kan worden gemaakt 
voor honden, bijvoorbeeld door het aanleggen van roosters. Het gaat daarbij voornamelijk om het 
afscheiden van plekken waar mensen zitten of picknicken. 
• Er wordt geantwoord dat die roosters met name worden gebruikt door  
 hondenbezitters, die hun honden aan de andere kant van het rooster plaatsen, om 
  vervolgens rustig boodschappen te kunnen doen. Vandaar dat die roosters in diverse  
 parken weer zijn weggehaald. 
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• Er wordt zorggedragen voor sociaal veilige plekken, waar kan worden gewandeld 
 met honden. Daarnaast worden er plekken gecreëerd die niet toegankelijkheid zullen zijn  
 voor honden. 
 
ROEIVERENIGING 
 
Er wordt gevraagd hoe breed het kanaaltje voor de eventuele roeivereniging moet zijn. 
Tevens wordt gevraagd waar de kop van het kanaal zal uitkomen, omdat daar een woonark  
en een aantal plezierboten liggen. 
• Er wordt geantwoord dat het kanaal 12 meter breed zal zijn. 
• Het kanaal komt uit in het Noordhollandsch Kanaal. 
• De woonarken en de plezierboten zullen in het plan worden ingetekend. 
 
Er wordt gevraagd waar de ingang van de geplande roeivereniging zal zijn, omdat het niet 
wenselijk wordt geacht die op de Leeuwarderweg achter het BP-station te situeren. 
• Er wordt geantwoord, dat de roeivereniging meer in de nabijheid van het water wordt  
 gesitueerd. Het projectteam zal de vereniging aanraden om daar geen duur gebouw 
 te plaatsen, dat vervolgens moet worden verhuurd voor feestjes. De overlast van een  
 roeivereniging op zich is zeer gering. Maar overlast zal in ieder geval moeten worden  
 tegengegaan. 
 
BRUGGEN 
 
Er wordt ingebracht dat tijdens een informatief gesprek op 13 juni 2005 is gezegd, dat de 
zuidelijke brug voor 2008 klaar zou zijn. Maar in de zojuist gegeven presentatie werd gezegd, dat die brug als 
laatste onderdeel zal worden gerealiseerd. 
• Er wordt geantwoord dat die brug zal worden gerealiseerd zodra dat mogelijk is.  
 Maar eerst moet de metro worden aangelegd en de Leeuwarderweg klaar zijn. 
 In de planning staat dat de Leeuwarderweg in het voorjaar 2008 wordt verlaagd. Dat is het  
 moment waarop de bouw van de brug start. Het zal dan zeker nog een half jaar tot  
 een jaar duren voordat die brug klaar is. 
 Zodra bekend is wanneer dat gebeurt, wordt dat bekend gemaakt via de website. 
 
Er wordt ingebracht dat er in verband met de komst van een roeivereniging over de sloot een 
brug van 12 meter moet komen. Momenteel is daar een klein bruggetje en de vraag is of die grotere brug wel 
nodig is c.q. of de bestaande brug kan worden gehandhaafd. 
• Er wordt geantwoord dat, als de roeivereniging daar wordt gesitueerd, die langere brug nodig is.  
 Als die vereniging niet komt is die brug niet nodig. In dat geval zal het geen brug van 12 meter  
 maar een brug van 3 meter worden, omdat dan een vernauwing wordt aangebracht In beide gevallen  
 is er een NZ-verbinding voor fietsers. 
 
Er wordt ingebracht dat over een lengte van 1200 meter drie bruggen komen te liggen. De 
vraag is waarom de Van Hasseltbrug niet eerst wordt gebruikt en vervolgens de andere 
bruggen. Op die manier zou ook een mooie route ontstaan en zou op de kosten bespaard 
kunnen worden. 
• Er wordt geantwoord dat bruggen in alle oude parken ook attracties zijn en 
 functioneren als ogentrekkers. Dat is ook de wens voor het Noorderpark. Daarbij komt,  
 dat daardoor ook een goed traject kan worden gevormd. 
• Het budget voor de brug is berekend en er wordt geprobeerd om voor dat bedrag twee bruggen  
 te leveren. Het budget dat nodig is voor de bruggen zal zeker niet uit het budget voor de bomen  
 worden gehaald. 
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Er wordt ingebracht dat niets is verteld over de brug die zal functioneren als ontsluiting voor het 
metrostation. Het betreft de vervanging van een huidige fietsbrug. De vraag is of voor 
de realisatie van die brug geld beschikbaar is. 
• Er wordt geantwoord dat in het Meerjaren investeringsprogramma gelden zijn 
 gereserveerd voor die brug. Momenteel zijn er - in het kader van allerlei ontwikkelingen 
 in diverse gebieden - toch problemen ontstaan over de vraag, wanneer en door wie die  
 brug moet worden gebouwd. Het betreft de toegangspoort naar het station Johan van 
 Hasseltlaan. En dat station wordt niet voor niets aangelegd en die brug zal er dan ook 
 komen. Maar er wordt naarstig gezocht naar de wijze waarop en binnen welk 
 tijdsbestek die brug alsnog kan worden aangelegd. 
• Die brug wordt niet tot het project Noorderpark gerekend. 
 
INRICHTING PARK 
 
Er wordt ingebracht dat in het ontwerp niet meer is te zien, dat het een Engelse landschapsstijl 
betreft. In de oorlog zijn alle bomen uit het park weggehaald maar na de oorlog hebben 
leerlingen van diverse middelbare scholen opnieuw bomen in het park geplant. De vraag is of 
daar nog iets van overblijft. 
Er wordt aangewezen in welke gebiedsdelen sprake zal zijn van een Engelselandschapsstijl. 
• Het middengebied wordt een zonneweide/sportweide waar bijvoorbeeld 
 goed kan worden gevoetbald. Er zal veel geld worden geïnvesteerd om daar een droge 
 zode te creëren, net zoals bij de manifestatiewijde. De aldaar staande bomen zullen 
 worden teruggeplaatst. Tevens staan daar solitaire groepen (clumbs) en als zodanig 
 mag dat deel ook tot de Engelse landschapsstijl worden gerekend. De wens leeft dus 
 wel degelijk om de kwaliteit van de Engelse landschapsstijl te behouden. 
 
Er wordt ingebracht dat ooit is gezegd dat de Buiksloterdijk een pittoreske waarde heeft en dat 
de huidige situatie bij het eilandje een idyllische uitstraling heeft. Een strakke haag van 8 meter 
breed zal die landelijke idylle verstoren. . 
• Er wordt geantwoord, dat dit voorstel nader zal worden bestudeerd. Maar een mooi                
 geschoren esdoornhaag past volgens het projectteam ook bij dat pittoreske beeld. 
 
Er wordt ingebracht dat het kanaal momenteel graskanten heeft met op sommige plekken riet 
en op andere begroeiing, wat prettig en landelijk is. Maar gezien de tekeningen komen er twee 
gigantisch lange kades, waartussen geen grasspriet meer kan groeien. Daarmee zal het 
landelijke karakter van het kanaal e.o. volstrekt verdwijnen en zal veel mooi parkaanzicht 
verloren gaan. 
• Er wordt geantwoord dat een van de redenen tot de prijsvraag over het park was, dat  
 het park nogal ongedifferentieerd is, waardoor het park nogal eenzijdig wordt gebruikt.               
 Daarnaast werden de randen van het park als sociaal onveilig ervaren en daarom werd               
 meer transparantie wenselijk geacht. Ook werd het groen niet als ecologisch optimaal               
 gewaardeerd. Men wilde het park dus beter differentiëren en beter benutten. 
• Daarom is voor een deel van het park een lage kade bedacht, zodat het water kan                
 worden aangeraakt. Dat is handig voor pootjebaders en voor vissers. 
 Er is tijdens de presentatie gezegd, dat de Leeuwarderweg weer wordt verbonden met de 
 Buiksloterdijk. Maar uit de tekening zou kunnen worden begrepen, dat de zichtlijn vanuit   
 het park naar de Leeuwarderweg (aIs dijk) veel minder duidelijk wordt. Er komen daar   
 veel meer bomen langs de weg. Gevraagd wordt in hoeverre aandacht is geschonken aan het  
 zicht op die dijk. 
 Wat in het plan staat aangegeven druist in tegen de concept-nota Waterlandse zeedijken, 
 waarin tien geboden zijn opgesteld. Daarin staat - onder andere - dat het zicht op de dijken 

belangrijk is. 
Er werd in de presentatie ook gesproken over een sloot voor de Nieuwe Leeuwarderweg, 
waardoor het dijkprincipe weer wat mooier zou worden. Maar als het dijkgevoel niet vanuit het 
park kan worden ervaren, is het de vraag waarom die sloot wordt aangelegd. 
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• Er wordt geantwoord dat, als de dijk in haar volledige lengte zou worden ontdaan van  
  beplanting, er dan weliswaar een mooie dijk is maar dat dan geen sprake meer is van  
  een park. In verband met de intimiteit heeft het park - zeker bij de entree - bomen nodig. 
  Momenteel staan daar veel bomen. Een dijk mag best wat aankleding hebben. 
• Er is onderzocht vanuit welke plekken de Nieuwe Leeuwarderdijk zichtbaar is en dat 
  heeft er onder andere toe geleid dat de brug is weggehaald. Het projectteam is van 
  mening, dat vanuit het park en vanonder de bomen altijd een specifiek deel van de 
  dijk zichtbaar moet zijn. 
• Momenteel is een bepaald gedeelte van de dijk helemaal niet waarneembaar, in 
  verband met de hoogte van de grond. am die reden wordt een kwelsloot langs de dijk  
  aangebracht waardoor, als er over de dijk wordt gereden, meer de idee ontstaat, dat beneden 
  de voet van de dijk is. 
• Er kan echter niet tegelijkertijd een dijk zichtbaar worden gemaakt én een intiem park worden 

aangelegd én een Engelse landschapsstijl worden gecreëerd. 
• Door de zichtbaarheid van het profiel van de dijk en van de taluds wordt de kwaliteit 
   van de beleving versterkt. 
Er wordt ingebracht dat zich vóór de Nieuwe Leeuwarderweg een prachtige vijver bevindt, die veel door  
vissers wordt gebruikt en waarin de jeugd met bootjes speelt. Dat geeft een prachtig aanzicht en de vraag 
is waarom die vijver wordt gedicht. 
• Er wordt geantwoord dat het belangrijk is dat op die locatie een hoofdentree van het  park wordt 

gesitueerd. Daarvoor moet die situatie worden veranderd. Het is niet wenselijk dat die hoofdentree 
met een omgang naar de brug gaat. Die brug verbindt de fietsroutes van stadsdeel Noord, die mooi 
moeten zijn en efficiënt moeten functioneren. 

• Er komt een park dat drie parken met elkaar verbindt door middel van een circuit, waar kan 
worden gewandeld, gefietst enz. Dat kan niet worden gerealiseerd met handhaving van de vijver. 
Er ontstaat een nieuwe situatie, waarin een aantal bomen wordt toegevoegd om die plek een zekere 
intimiteit te geven. Dat is een belangrijk uitgangspunt van de ontwerper. Er is gekozen voor een 
middengebied, dat enigszins open is en waarbij de flanken van het park dicht zijn, waardoor het 
park een ontsluiting en intimiteit heeft. 

Er wordt ingebracht dat er een haag is gepositioneerd langs de Leeuwarderweg en langs de Adelaarsweg. 
Dat betekent, dat vanuit het park tegen een haag wordt gekeken. Ook verdwijnt daardoor het zicht vanui 
de dijk naar het park. 
Hetzelfde geldt voor de Adelaarsweg. Daarbij komt, dat zich bij Adelaarsweg geen sloot tussen de weg 
en het park bevindt en dat in die buurt veel gezinnen met kinderen wonen. 
Die ouders zullen hun kinderen niet naar een uitgang brengen en vervolgens weer teruglopen om bij hun 
huis te komen. De vrees is dat die haag gaandeweg zal worden gesloopt. Ook kunnen de bewoners van de 
Adelaarsweg (tegenover het park) hun kinderen niet in het park zien spelen vanwege die haag. 
• Er wordt beloofd dat elke straat die naar het park loopt, een entree krijgt. 
• Over eventueel vandalisme wil het projectteam niet speculeren. 
Vanuit ANGSAW wordt ingebracht dat de indruk bestaat, dat het kappen van bomen ook is gerelateerd 
aan de opzet van de parken, dus niet alleen aan de waarde van de huidige bomen. 
Een kenmerk van het plan is, dat er veel overhoop wordt gehaald. Voor een deel is dat onvermijdelijk, 
zeker wat betreft het Volewijckspark; daar vinden allerlei infrastructurele werken plaats. Bovendien is die 
ingreep ook wenselijk omdat de twee parken met elkaar moeten worden verbonden. 
Voor het Florapark is een dergelijke drastische wijziging helemaal niet zo voor de hand liggend. Bij het 
SPvE is er destijds vanuit gegaan, dat het bij het Florapark vooral zou gaan om het behoud en de verst 
king van bestaande kwaliteiten. Het plan behelst een behoorlijk andere opzet van het Florapark. Dat is 
gerelateerd aan de opzet om het middengebied tamelijk leeg te maken. Het echte parkgedeelte  
(het bomenrijke gedeelte) wordt naar de randen gebracht. De vraag is of dat wet zo wenselijk is. 
Volgens de schatting verdwijnen er alleen al in het Florapark 150 bomen. Daarnaast vinden in het Flora 
park ook nog allerlei andere ingrijpende veranderingen plaats. 
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Het rosarium, een speelweide en aantal vijvers verdwijnen. De vraag is of het niet veel 
verstandiger is om de bestaande sterke punten van de parken te benutten en uit te bouwen 
en om niet te koersen op drastische veranderingen. 
In de gehele groene scheg van het Noordhollandsch Kanaal gaat al heel veel gebeuren. 
Momenteel vindt er enorme kaalslag plaats bij de Leeuwarderweg door de aanleg van de Noordzuidlijn. 
Ook bij het centrumgebied gaat veel gebeuren. Als het Noorderpark totaal op de schop gaat, betekent dat 
een enorme druk op de ecologische kwaliteiten van de groene scheg. ANGSAW zal dienaangaande te-
vens een schriftelijke inspraakreactie indienen. 
• Er wordt geantwoord dat het een subjectieve beoordeling is, dat het gehele park op de schop zou 

gaan. De opdracht is om de sterke punten van het park te versterken en de bestaande problemen op 
te lossen. Tevens is er de opdracht om de diversiteit met betrekking tot het gebruik te intensiveren. 

• Ook zal de weide behoorlijk worden beplant en daar kan men in de schaduw zitten. 
 Tevens zullen er doorzichten zijn. Het wordt dus geen groot sportveld.  
• ANGSAW en eventueel andere belangstellenden worden uitgenodigd om zich te 
  komen overtuigen van de kwaliteit van de beplanting aan de randen van het park.  
  Dan kan worden gezien of de ingreep in het bomenbestand een kwalitatieve ingreep    
 is om te verjongen en duurzame soorten meer kans te geven of dat het een  sloopactie betreft,  
  die het park alleen maar kapot maakt. 
• De keuze, dat het in het midden wat opener en aan de randen wat dichter wordt, is door de land-

schapsarchitect gemaakt. 
 

Er wordt op gewezen dat de waterbak bij de watertoren niet aan de zonzijde maar aan de schaduwzijde is 
gesitueerd. 
• Er wordt geantwoord dat het van belang is, dat die waterbak in het zonlicht staat. De  

bronrichting zal daarop aansluiten. 
 
Er wordt ingebracht dat het jammer is dat het 'eilandje' voor de Buiksloterdijk wordt opgenomen in een 
heel grote landtong. Daar komen steigers waar men bij het water kan zitten. Nu is daar sprake van een 
landelijke en ecologische situatie. 
 
BOMEN 
 
Er wordt ingebracht dat het behoud van de Engelse landschapsstijl nog niet wil zeggen, dat 
veel bestaande bomen zullen worden gered. Veel bestaande bomen zullen verdwijnen. 
• Gezien de gedetailleerde inventarisatie kan precies worden aangegeven welke bomen blijven en 

welke zullen verdwijnen. Behalve bij de zuidelijke brug zullen de bomen die oud kunnen worden 
(zoals kastanjes, eiken, platanen. iepen) behouden blijven. Bij een aantal andere soorten (zoals 
elzen, wilgen en populieren) is het  projectteam eerder geneigd tot recycling. 

• Wat betreft de randen van het park bestaat er juist de wens om daar bomen toe te voegen. 
       Er zullen geen bomen worden gekapt puur omwille van de kap. Op voorhand zijn   
 600 bomen aangekocht. Die groeien nu al, opdat zij al een bepaalde afmeting   
 hebben voordat zij in het park zullen worden geplant. 
 
Er wordt ingebracht dat het deel van het park achter het BP-station, dat het 'manifestatiepark' wordt ge-
noemd, een bosachtig gebied betreft. Het zou zonde zijn als dat gebied kaal wordt gemaakt voor iets an-
ders. In dat deel van het park leven circa 25 konijnen. Die zijn daar naartoe gevlucht, nadat de taluds van 
de Leeuwarderweg zijn kaalgehakt. Over twee jaar worden die andere taluds kaalgehakt maar niemand 
heeft een oplossing voor het lot van de konijnen. De vrees is dat de konijnen ook van die locatie worden 
verjaagd. 
De vraag is hoe de overgang is gepland, zonder dat die dergelijke narigheid zal veroorzaken. 
• Er wordt geantwoord dat in de planning het park bewust in verschillende delen wordt       

opgeknipt. Dat kan ertoe leiden dat het langer duurt, voordat alles klaar zal zijn. 
 
 
 
 

 



 42 

VERSLAG INSPRAAKBIJEENKOMST D.D. 15 JUNI 2005 INZAKE  
VOORLOPIG ONTWERP NOORDERPARK STADSDEEL AMSTERDAM-NOORD 

 
• Niet alle delen van het park worden gelijktijdig aangepakt en opdat de inwoners van               
 stadsdeel Noord in het park kunnen blijven recreëren zullen gedeeltes van het park open   
 blijven, waaronder ook het middengedeelte. De planning zal zodanig zijn, dat er altijd een   
 plek zal zijn waar de konijnen naartoe kunnen. 
• De bosachtigheid gaat inderdaad weg maar er komen wel 600 bomen in het park terug. 
• Het is inderdaad de bedoeling dat het middengedeelte van het park veel meer doorzicht 
 krijgt. 
 
Er wordt ingebracht dat op het eiland vóór de Buiksloterdijk een groot aantal populieren groeit, 
dat het risico loopt om te worden gekapt. Want op die locatie wordt het evenemententerrein doorgetrokken.  
De vraag is of dat wel echt nodig is. Tevens zal dat gebied worden doorsneden door een fietspad. 
Die locatie heeft nu een zekere kwaliteit en de vraag is of wordt geprobeerd om de kwaliteit in 
stand te houden. Ais een bomenrij wordt aangelegd bij het kanaal, vermindert het zicht op de 
dijk. De vraag is of dat stuk niet moet worden vrijgelaten, zodat het zicht op de dijk voor de fietsers  
aan de overkant in stand wordt gehouden. 
• Er zal worden onderzocht in hoeverre de zichtlijnen op de dijk daardoor worden              

weggenomen, omdat dat inderdaad jammer zou zijn. 
 
Er wordt gevraagd of de driehoek met 8 bomen tussen de Waddendijk en de benzinepomp aan 
de Leeuwarderweg bij het park worden betrokken. 
• Er wordt geantwoord dat die bomen buiten het park staan en dat die in ieder geval niet 
 in verband met dit project zullen verdwijnen. 
 
Er wordt gevraagd wat er gaat gebeuren met de bomen bij het GG&GD-gebouw.   
• Er wordt geantwoord dat die bomen blijven behouden. 
 
Er wordt gevraagd of een groove (een bomencirkel van circa 12,5 meter met daarbinnen een 
open plek) kan worden geplant. In de wereld zijn al veel dergelijke cirkels, waar mensen elkaar 
kunnen ontmoeten. Dat zou bijvoorbeeld kunnen aan het begin van het Vliegenbos. 
• Er wordt geantwoord dat een groove zal worden ingetekend in het plan, als een groot 
  aantal bewoners van stadsdeel Noord het initiatief neemt tot een dergelijke groove en 
  daarbij ook betrokken zijn. Maar als die groove slechts één van vele ideeën is, ligt de 
  zaak anders. Want dan moeten keuzes worden gemaakt en aan die keuze is het 
  projectteam nu nog niet toe. 
• Er is ook de idee geopperd om verschillende soorten bomen uit verschillende werelddelen in een cirkel 

te planten, om daarmee uitdrukking te geven aan de multiculturele Nederlandse samenleving. Dat is op 
zich een interessant idee en het park is voldoende groot om een dergelijk idee te waarderen. Niet alle 
ideeën kunnen worden gerealiseerd maar die optie wordt wel meegenomen. 

 
DIVERS 
 
Er wordt gevraagd of de Leeuwarderweg weer Buiksloterdijk kan worden genoemd. 
• Er wordt geantwoord dat dit niet tot de competentie van het projectteam behoort. 

Er wordt gevraagd of er ook plannen voor onderhoud van het Noorderpark zijn. 
• Er wordt geantwoord dat er geen parkontwerp zonder onderhoudsplan bestaat. Er          
 wordt dus een beheerplan ontwikkeld. 
 
Er wordt gevraagd welk dek er precies zal komen en wat er gaat gebeuren met het tankstation. 
• Er wordt geantwoord dat de Leeuwarderweg wordt verdiept en dat daar damwanden  worden  
 geslagen. Het projectteam wil die wanden verlengen. Het park komt letterlijk achter een dijk 
  te liggen. Er wordt gezocht naar een mogelijkheid om de weg te overdekken en aan het zicht  
 te onttrekken. Dat moet mooi maar ook betaalbaar zijn.  
 Een betonnen deksel is echter niet haalbaar. 
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• Alternatieven dienaangaande zullen in een later stadium worden gepresenteerd 
 en daarop is dan ook weer inspraak mogelijk. De uitwerking ervan zal in de 
  klankbordgroep (in de fase tussen het voorlopige en definitieve ontwerp) worden 
  besproken. 
 
Er wordt gevraagd hoe wordt omgegaan met de parkeergelegenheid, ook met betrekking tot 
het parkeren door de leden van de roeivereniging. 
• Er wordt geantwoord dat dit wordt onderzocht in samenwerking met deskundigen 
 op dat gebied. 
 
Er wordt ingebracht dat de getoonde bankjes niet lekker zullen zitten, omdat ze bolvormig zijn. 
• Er wordt geantwoord dat er een prototype van die bank zal worden gemaakt, die 
            kan worden uitgeprobeerd. 
 
Er wordt gevraagd of er ook banken tegenover elkaar kunnen worden geplaatst, zodat 
mensen tegenover elkaar kunnen zitten. 
 
4. Sluiting 
De heer Verhagen dankt de aanwezigen voor hun komst en hun inbreng 
en hij sluit de inspraakbijeenkomst. 
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Nota van Beantwoording Noorderpark 
Inspraakreacties Concept Voorlopig Ontwerp Noorderpark (Voorontwerp Noorderpark) 
 
Inleiding 
Stadsdeel Amsterdam-Noord heeft het plan om het Florapark en het Volewijkspark opnieuw  
in te richten. Door de geplande verlaging van de Nieuwe Leeuwarderweg ontstaat de  
mogelijkheid om een geheel te maken van beide parken. In het kader van deze plannen is  
een concept Voorlopig Ontwerp (Voorontwerp Noorderpark) opgesteld. Tijdens inspraak- en informatiebij-
eenkomsten hebben belanghebbende hun mening hierover gegeven (zie bijlage  
verslag inspraak avond). Ook is van de mogelijkheid gebruik gemaakt om schriftelijk te reageren. 
 
Reacties overwegend positief 
De reacties op de plannen zijn overwegend positief. Over het algemeen is men enthousiast  
over de oplossing die het ontwerp van West 8 laat zien met betrekking tot de herinrichting  
van de parken. De inspraakprocedure heeft geleid tot veel waardevolle opmerkingen  
over het concept VO. Naar aanleiding hiervan is het concept VO op meerdere punten aangepast. Opvallend 
is dat van de vijftien inspreek reacties, er acht afkomstig zijn van de bewoners van de Buiksloterdijk en de 
Leeuwarderweg. In deze Nota van Beantwoording worden de  
binnengekomen reacties behandeld. Aangegeven wordt of een inspraakreactie heeft geleid  
tot een aanpassing van het VO en wat de motivering is voor het al dan niet verwerken van  
een inspraakreactie in het VO. 
 
Resultaat inspraakreacties 
Tijdens de inspraakavond op 15 juni is door de projectmanager en de landschapsarchitect de  
toezegging gedaan om in het park twee situaties te gaan bekijken samen met de insprekers  
die hierover vragen hebben gesteld. De parkwandeling heeft op 9 september 2005 plaats  
gevonden. Naar aanleiding daarvan zijn er nog twee verlate inspraakreacties bij ons binnen  
gekomen. De reacties van 17 en 19 september 2005 zijn bij de inspraakprocedure op het  
Voorontwerp Noorderpark betrokken.  

 
Tijdens de inspraakavond op 15 juni 2005 zijn inspraak mondeling reacties ontvangen. Van de volgende insprekers 
zijn schriftelijke reacties ontvangen: 
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Leeswijzer 
Veel onderwerpen komen bij meerdere reacties naar voren. Gekozen is daarom om  
geclusterd per onderwerp antwoord op de vragen te geven. De onderwerpen worden  
allereerst behandeld. Vervolgens worden de uit de inspraakreacties gedestilleerde vragen beantwoord en wordt 
d.m.v. de nummering naar de vragen van insprekers (zie lijst  
hierboven) verwezen. Een aantal reacties zijn geen vragen maar stellingen of uitgesproken meningen, in dat 
geval is alleen de stelling of mening vermeld. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

nummer Naam: Datum reactie ontvan-
gen: 

1 De Stichting Monumenten Amsterdam -Noord 4juni2005 

2 Bewonersvereniging Buiksloterdijk 4 juli 2005 

3 De heer Wim Liesker 10 juri 2005 

4 Mevrouw Froukje Dijkshoorn 24juni2005 

5 De Actiegroep Tegengif 11 juli 2005 

6 De heer Menno Spiering 6 juli 2005 

7 Diverse bewoners op de Buiksloterdijk 26juni2005 

8 De heer of mevrouw H.J.C. Ras 4 juli 2005 

9 De Fietsersbond 7 juli 2005 

10 De bewonersvereniging Leeuwarderweg 
(eerste reactie) 

11 juli 2005 

11 De heer Wim van Ginkel 20juni2005 

12 De Klankbordgroep Noorderpark 23 juli 2005 

13 ANGSAW 17 september 2005 

14 Het Milieucentrum Amsterdam 21 juli 2005 

15 De bewonersvereniging Leeuwarderweg 
(tweede reactie) 

19 september 2005 
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12 De Klankbordgroep Noorderpark 23 juli 2005 

13 ANGSAW 17 september 2005 
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15 De bewonersvereniging Leeuwarderweg 
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19 september 2005 
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Onderwerpen en vragen 
1) De lage brug: 
a) hydraulisch systeem van de bascule brug is te duur (1) (2) 
b) De bascule brug hindert met betonnen basculekelder het uitzicht op de Buiksloterdijk (1)  
(2) 
c) De in de inspraakavond besproken lichtere en lagere brug (van 4,1 m naar 2,5 m) is te  
laag want de route kruist dan het fietspad en kan ervoor zorgen dat er meer bomen moeten 
sneuvelen (1) (2) 
 
Beantwoording: de lage brug is essentieel  voor de uitwerking van het ontwerp. Zonder de 
lage brug kan de cirkel die de drie parkdelen verbindt niet worden vervolmaakt. Er moet op  
deze plek dus een brug komen. Het Dagelijks Bestuur is het met de inspreker eens dat de  
brug die in het VO wordt voorgesteld nog niet voldoende goed is uitgewerkt. De plek van de  
brug is echter logisch en noodzakelijk. Het Dagelijks Bestuur heeft daarom West8 verzocht 
het ontwerp van de brug verder te onderzoeken op de volgende onderdelen: de  
verkeersstromen, veiligheid, zichtlijnen en transparantie. In essentie komt dit er op neer dat 
er een andere brug ontworpen moet worden. 
1a) kosten: de lage brug is begroot in het parkplan, het is de verantwoordelijkheid van de 
landschaparchitect en het om de brug binnen het budget te houden. 
1b) en 1c) Het Dagelijks Bestuur is het met de insprekers eens dat de brug het zicht op de  
Buiksloterdijk niet zwaar moet hinderen. Daarom zal er naar een simpele transparante 
oplossing gezocht worden. Deze wordt uitgewerkt in het Definitief Ontwerp (DO). Door het  
plaatsen van een brug zal het beeld op deze plek vanzelfsprekend a/tijd veranderen.  
Eventueel problematische verkeerssituaties worden opgelost. 
 
2) De roeivereniging: 
a) Er wordt gevraagd of er wet een wenselijkheidonderzoek gedaan is naar de  
roeivereniging. Is varen op het Noord-Hollands kanaal niet gevaarlijk? (8) (2) (1) 
b) Insprekers verwachten overlast door feesten en partijen in het gebouw van de  
roeivereniging. (8) 
c) Insprekers verwachten parkeerproblemen veroorzaakt door de roeivereniging. (10) (8) 
d) De roeivereniging zou beter gehuisvest kunnen worden bij de horecavoorziening bij het 
centrale plein. (7) 
 
Beantwoording: Deze inspraakprocedure behandelt het voorontwerp voor het Noorderpark, 
niet  
de potentiële vestiging van een roeivereniging. Het Dagelijks Bestuur wil wel 
benadrukken dat het uitgangspunt van het Voorontwerp van West 8 behelst dat er meer 
levendigheid in het park ontstaat, vooraf in het centrale gedeelte. Goede parken zijn parken  
die op verschillende momenten van de dag en het jaar aantrekkelijk zijn om naar toe te gaan.  
Het brengen van activiteiten in het hart van het park kan daar een bijdrage aan verlenen. Het  
is de kunst om in het park zo veel mogelijk gebruik te krijgen zonder dat dit hinderlijke over-
last  
voor andere gebruiker veroorzaakt. 
Een roeivereniging wordt door het Dagelijks Bestuur als een waardevolle aanvulling in de  
activiteiten van het Noorderpark gezien. Het Dagelijks Bestuur wil een gezonde roeiclub 
graag  
faciliteren in het plan. De roeivereniging zal echter zelf moeten zorgen voor genoeg draag-
vlak  
(leden) om de club levensvatbaar en gezond te houden. 
2b) Elke toegevoegde activiteit in het Noorderpark zal voor anderen enige vorm van overlast  
opleveren, toch is het toevoegen van activiteiten en reuring in het park een van de drijfveren 
voor  
het herstructureren van het park. 
2e) Parkeren kan en mag niet opgelost worden binnen het plangebied. Het Dagelijks Bestuur 
zal  
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in de Definitief Ontwerpfase eventueel te voorziene parkeerproblemen onderzoeken en met  
voorstellen komen om deze op te lossen. 
 
-) Volewijksdeel aan de kant van de Meeuwenlaan: 
De vijver zou moeten blijven, deze is veertien jaar geleden aangelegd, dit is de tijd die  
de natuur nodig heeft om weer in balans te komen (10). De vijver past qua sfeer bij de  
waterpartijen aan de kant van het Florapark (10). Door het circuit voor de vijver langs te la-
ten  
lopen zou er meer ruimte tussen het circuit en rand van het park kunnen ontstaan, hierdoor 
wordt het ontwerp evenwichtiger en is er minder verkeer vanuit het park naar de dijk (10). 
De  
vijver wordt gebruikt door vissers en als schaatsvijver. De vijver heeft een belangrijke func-
tie  
voor het waterbeheer. Na het graven van de vijver is het park niet meer drassig. (10) (12)  
De vijver benadrukt het karakter van de Waterlandse zeedijk beter dan een sloot (10). Er zit 
een 
wel onder de vijver, een drainagesysteem en een sloot kunnen niet de oplossing zijn voor het 
waterprobleem (12). Het behoud van de vijver in combinatie met een speelweide heeft de 
voorkeur van bewoners (15). Indien een combinatie niet mogelijk is, dan gaat de voorkeur uit 
naar een ruime en toegankelijke speelweide (15). 
b) Sloot aan de dijk: De sloot zorgt ervoor dat de toegankelijkheid vanaf de Leeuwarderweg 
naar het park ernstig verslechtert (10) (15). 
c) Hondenrenveld voor de deur. 
d) Insprekers vinden dat het zicht op spelende kinderen vanuit de Leeuwarderweg behouden 
moet blijven (10). 
e) De vraag is of het profiel van de Leeuwarderweg verandert? (11) 
f) Zicht vanaf en op de Leeuwarderweg niet duidelijk, kan dat verduidelijkt worden (11)                      
g) Wat komt er aan de oostzijde van de verlaagde Nieuwe Leeuwarderweg, onduidelijk in de  
tekeningen? (5) 
h) De heg rond park het park is juist goed, maar moet bij waterspeelplaats een onderbreking 
krijgen vanwege direct zicht (1) 
 
Algemene beantwoording 
3a) b : Om verschillende redenen is gekozen de vijver niet terug te laten komen in het  
Voorontwerp van het Noorderpark. De route van het circuit is welbewust gekozen en 
essentieel voor de kern van het plan; het vervolmaken van de cirkel die het hele park 
verbindt. Daarnaast is een goede ruime entree nodig in dit deel van het park. Het is van het  
grootste belang dat buurtbewoners die toch de dagelijkse en hopelijk de meest trouwe  
parkbezoekers zullen zijn meteen bij de entree de rust en de kwaliteit van het park kunnen  
aantreffen. Een park is meer dan gras, bomen asfalt en water. Het gaat in een park ook om 
de andere zintuiglijke waarnemingen zoals geur, kleur en geluid. Bij de drie hoofdentrees die 
dicht bij de buurten liggen en die gemakkelijk bereikbaar zullen zijn voor iedereen willen we 
direct de sfeer van een park oproepen. Hier kan men het park ruiken, horen, zien en er bij 
redelijk en mooi weer lekker zitten en bij voorbeeld een krantje lezen. 
Vanwege het aanbrengen van kabels en leidingen tracés die vanwege de verlaging van de
  
Nieuwe Leeuwarderweg moeten verlegd, zal de vijver in ieder geval (tijdelijk) gedempt 
moeten worden. Van de huidige kwaliteiten van deze omgeving is daarna  niet al te veel meer 
over. 
 
Dit onderwerp is op 9 september op locatie opnieuw besproken met de bewoners van de  
Leeuwarderweg. In hun reactie van 19 september geven zij aan akkoord te gaan met de  
door West 8 voorgestelde oplossing. 
3d) 3f) Het zicht op het park vanuit de buurt wordt juist beter door het weghalen van de 
 onderbegroeiing en het hoog opschoeien van de bomen. 



 49 

3c) Hondenbezitters zijn de trouwste bezoekers van het park. Wij zijn verplicht om bij de  
belangrijkste toegangen van het park ruim opgezette hondenuitlaat weides aan te leggen.  
Alleen op deze manier kunnen andere plekken in het park beschermd worden tegen 
eventuele overlast van honden  
3 e) Ja, het gaat van een hoog gelegen weg naar een verdiepte ligging. Het wegprofiel  
bestaat in de toekomstige situatie uit twee keer twee rijstroken met een uitvoegstrook. In het  
midden komt de metrobaan. 
 
3 a) De waterhuishouding en de huidige plannen met het water in dit gedeelte van het park 
 zijn uitvoerig doorgesproken met alle relevante betrokkenen. Deze plannen stuiten daar niet 
 op bezwaar. 
3 b) De landschapsarchitect heeft toegezegd er zorg voor te zullen dragen dat de sloot op 
 veel plaatsen oversteekbaar wordt.  
f) Op dit moment is er niet meer materiaal beschikbaar dan in het VO geleverd. 
g) idem als f 
h) Wordt in de uitwerking Definitief Ontwerp meegenomen. 
 
4) Dek over de verlaagde Nieuwe Leeuwarderweg: 
a) Overkapping is erg belangrijk voor het wegnemen van de geluidshinder (10) (12) 
b) Waarom is de overkapping niet verder uitgewerkt ? (10) 
c) Men wil op de hoogte gehouden worden van de voortgang over dit onderwerp (10)  
d) Wordt er wet voldaan aan de EU-norm voor fijn stof en N02? (5) (12) 
e) De overkapping is essentieel voor het ontwerp, een geldkwestie of niet, het dek of een  
alternatief dak moet er komen (1) (2) (3) (12) 
f) De combinatie van een sedumdak met een skateplein als dek voor de Nieuwe  
Leeuwarderweg wordt als meest ideaal gezien (13). 
 
Alaemene beantwoording: 
Een overkapping van de weg is en blijft uitgangspunt. Door het Dagelijks Bestuur wordt  
echter in hoge mate betwijfeld of het ooit mogelijk zal zijn (zowel wat de kosten, de  
regelgeving als de noodzaak betreft) de weg met in het midden de metro zodanig  
te overdekken dat daarboven een bruikbaar verblijfsgebied zal kunnen ontstaan. 
Om de drie parkdelen aan elkaar de smeden is zoals al eerder betoogd het leggen van 
verbindingen over de verdiept aangelegde weg wel essentieel. Er komen in dit plan drie  
verbindingen voor langzaam verkeer: 
4b) In de fase van het Definitief Ontwerp zal er een nader onderzoek worden ingesteld naar 
 de wijze waarop de weg kan worden overdekt Het tegen gaan van geluidshinder, het 
 ontnemen van het zicht op de verkeersstroom en een goede oplossing voor de ecologische 
 aspecten vormen de belangrijkste aspecten. 
 
4c) Het stadsdeel hecht grote waarde aan voorlichting. Echter er wordt nog meer waarde 
gehecht aan betrokkenheid. De klankbordgroep zal bijeen blijven komen, daarnaast zal er 
een speciale website komen waarin de voortgang van alle onderdelen van het Noorderpark 
project wordt toegelicht Deze website zal wekelijks tot dagelijks up to date worden  
gehouden. Ook staat het mensen vrij via de website voortdurend op de plannen te reageren. 
 
4d)De Eu-normen voor fijn stof en N02 hebben betrekking op de plannen voor de aanleg van  
de  
Nieuwe Leeuwarderweg. Deze aspecten zullen daar (indien noodzakelijk) opgelost moeten 
worden.  
De plannen voor het Noorderpark als zodanig dragen niet bij tot een verhoogde uitstoot van 
fijn 
 stof of N02. 
4f) Ten aanzien van de overkapping van de Nieuwe Leeuwarderweg zijn een aantal 
 varianten in het Voorontwerp opgenomen. Bij de uitwerking in het DO zullen de  
mogelijkheden verder worden onderzocht zodat een goed evenwicht gaat ontstaan tussen  
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ruimtegebruik (verblijfsgebied boven de verdiepte weg), groen aanzicht, 
verbindingsmogelijkheden van mens en dier en de technische (tunnelvoorschriften e.d.) en  
financiële mogelijkheden hiervoor. 
 
5) Hoge Brug: 
a) Dit is een te dure oplossing, de brug moet er komen (9) 
b) Kan de lus aan noordkant verlegd worden naar zuidkant vanwege route naar Mosplein (9)  
c) Hellingen zijn erg stijl ook al voldoen ze aan de wettelijke eis (2) 
 
d) De brug is te architectonisch, een rustiger ontwerp voldoet (1)  
e) De hellingen zorgen ervoor dat er bomen verdwijnen (1) 
 
antwoord: 5a) zie antwoord 1 a 
5b) Er is vrij veel aandacht besteed aan de locatie van de lus. Dus ook de mogelijkheid om  
deze aan de zuidkant te realiseren is bekeken. Hierdoor kan echter niet voldaan worden aan  
de wettelijke hellingsbaaneisen en gaan er behalve het opknippen van een vijver ook veel  
meer bomen verloren. 
5c) De hellingen voldoen aan de meest strenge wettelijke eisen, een (nog) flauwere helling  
betekent dat er meer waardevolle bomen gekapt moeten worden. 
5d) De kwaliteit van de brug is bepaald bij de keuze van de landschapsarchitect bij de  
prijsvraag. Deze keuze is bevestigd door de stadsdeelraad. Het is niet aan het Dagelijks  
Bestuur om hier op terug te komen. De brug is een spectaculair moment en een belevenis op  
zich in het circuit. Daarnaast kan er vanaf de hoge brug worden genoten van een schitterend  
uitzicht. 
5 e) De hellingen zijn nodig om aan wettelijke eisen te voldoen. De brug kan niet lager  
vanwege de eisen van de provincie aan de doorvaarthoogte op het kanaal. Deze brug  
beweegbaar maken zou nog een aanzienlijk hogere prijs tot gevolg hebben. 
 
6) Engelse landschapsstijl: 
a) Er gaan veel te veel bomen en weg, het park wordt te kaal. 
 
Algemene beantwoording: De (Engelse) landschapsstijl die zich in de tweede helft van de  
19e  eeuw heeft ontwikkeld, wordt gekenmerkt door een aantal elementen: 
-Een besloten boszone aan de rand ('Belt”); 
-Daarbinnen open glooiende gazons met verspreid staande boomgroepen ('Clumbs);  
-Zo veel mogelijk organisch (natuurlijk) vormgeven waterpartijen met eilandjes er in;  
Een spannende wande/route met wisselende perspectieven door het park ('Scenic 
-Route), langs verschillende (bouwkundige) elementen in het park (bruggetjes, kunst,  
paviljoentjes). 
In het ontwerp van het Noorderpark en vooral in het Floraparkdeel  zijn deze elementen te-
rug  
te vinden. Deze elementen hebben echter wel een moderne vertaling gekregen en zijn op  
een eigentijdse manier vorm gegeven. 
Door het middengebied meer open te maken ontstaan niet al/een mooie grote speel- en  
ligweiden, maar ook doorzichten naar andere delen van het park. De grasmat zal worden  
verbeterd voor optimaal gebruik. In het open middengebied blijven volgens de kenmerken  
van de Engelse landschapstijl verschillende boomgroepen ('Clumbs’’) en solitairen staan. 
Het middengedeelte wordt zelfs meer geopend. 
 
7) Lage kade aan oostkant Noord-Hollands Kanaal 
a) De oeverbeschoeiing moet niet in een keer vervangen worden, de beschoeiing is voor een  
groot deel goed, geen geld over de balk gooien (1) (2) (12) 
b) Het wordt wel erg stenig, houtenbeschoeiing met steentalud en graspad (eventueel  
versterkt) is beter (1) (2) (12) 
c)Het verdient voorkeur om de oevers aan beide zijden van het Noord-Hollands kanaal  
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 groen te houden i.v.m. verbinding naar het groene achterland, behouden verbetering van  
ecologie en een verkeerde inschatting van het toekomstig gebruik (13). 
 
Algemene beantwoording: 
7a) de lage kade is begroot in het parkplan, het is de verantwoordelijkheid van de  
landschaparchitect en het Dagelijks Bestuur om ook dit project onderdeel binnen budget te  
houden 
7b) Ook dit onderdeel behoort bij de uitwerking van het prijsvraagontwerp, de kade wordt  
ingericht als promenade en benadrukt het verschil in sfeer tussen het rustigere Florapark 
 
deel en het meer op activiteiten gerichte Middendeel. Door de lage promenade ontstaat er 
duidelijk een relatie met het water van het Noord-Hollands kanaal, daarnaast bevordert de 
promenade de toegankelijkheid van het park. 
7c) Bij het Voorontwerp zijn de beleidskaders van zowel het stadsdeel als de Provincie 
Noord-Holland betrokken en zijn hiermee niet strijdig. 
Voor de ecologische waarden van de oevers en de in de toekomst gewenste situatie is in 
punt 3 de betrokkenheid en instemming van de stadsdeelecoloog en de ecoloog van DRO 
aangegeven. De ambitie die uit het Voorontwerp spreekt is toekomstgericht en reëel gezien 
het stadse karakter van het park, de toegevoegde nieuwe woningbouwlocaties in het  
stadsdeel die op afzienbare tijd zullen worden ontwikkeld en de aansluiting van het park op  
de Noord/Zuidlijn. 
 
8) Konijnen 
Wat gaat er met de konijntjes in het park gebeuren? 
Algemene beantwoording: De stadsdeelecoloog doet in opdracht van projectgroep 
Noorderpark een onderzoek naar de oplossing hoe om te gaan met de grote kolonie konijnen  
in het Noorderpark, langs de hele Nieuwe Leeuwarderweg en andere projectgebieden (zoals 
het CAN-gebied). Het is onze bedoeling deze kolonie zonder al te veel problemen  
te handhaven. Het voorgestelde ontwerp is juist gunstig voor konijnen (zij hebben kort gras  
nodig). 

9) Fasering 
a) Hoe ziet de fasering eruit, dit in verband met de overlast van werkzaamheden en  
langzaam verkeer verbindingen (11) (2) (1) 
b) Wanneer is de website in de lucht met actuele fasering? (11) 
 
Algemene beantwoording: Bij het besluit over dit Voorontwerp wordt een planning geleverd  
die stuurt op tijd, geld en het teit dat het park altijd voor een groot gedeelte open moet zijn  
voor publiek. Zo kan er zo goed mogelijk worden omgegaan met de overlast die de  
werkzaamheden aan de Nieuwe Leeuwarderweg en de toekomstige werkzaamheden in het  
Noorderpark zullen veroorzaken. 
Hier zitten echter nog erg veel haken en ogen aan. Zo is het maken van een planning geen  
exacte wetenschap. Omdat de werkzaamheden aan het park voor een groot gedeelte 
afhankelijk zijn van aller/ei tactoren, zoals regelgeving, werkzaamheden van derden (de 
Noord/Zuidlijn) en het binnen halen van geld, kan het Dagelijks Bestuur geen exacte  
planning voorleggen. Een dergelijke planning is op dit moment gewoonweg niet te maken.  
De planning moet dan ook vooral gezien worden als een middel om omwonenden en 
betrokkenen een zo goed mogelijk inzicht te geven in de samenhang tussen verschillende 
onderdelen. Ook kan er een werkvolgorde uit afgeleid worden. 
9b) De website is in het najaar van 2005 in de lucht gekomen. Wijzigingen in de planning en  
verder alle mededelingen die relevant zijn voor de voortgang van het project kunnen op de  
website gevonden worden. 
 
10) Balkon en programma 
a) Hoe is de samenhang tussen het park en horeca (5) 
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b) Het balkon vormt een barrière aan de westzijde van de weg, ook qua zichtlijnen (5) (12)  
e) De bebouwing die bestaat uit "paddestoelen" met bomen zorgt voor kleinere bomen dan  
de linden in de volle grond. ook is er verschil in zetting (1) (12) 
d) Kan er in het programma onder het balkon ruimte voor voorlichting over waterland of 
informatie over atelierroutes gereserveerd worden? (2) 
  
Algemene beantwoording: Tussen het park en de Leeuwarderweg is sprake van een  
hoogteverschil. Dit verschil is extra aangezet, zodat de het park minder wordt geconfron-
teerd  
met de aanwezigheid van de weg en tevens een fraai uitzicht ontstaat over nagenoeg het 
gehele park. Dit hoogteverschil heeft de vorm gekregen van een balkon. Op het balkon zijn  
bomen geplaatst waardoor dit ook een aangename verblijfsruimte kan zijn. 
Dit balkon kan worden gemaakt als landschappelijke verhoging, dus door middel van grond.  
In dat geval moet een talud worden gemaakt. Het balkon kan echter ook bouwkundig  
worden gerealiseerd. Dit biedt mogelijkheden voor functies in het hoogteverschil. Er is een  
bouwkundige oplossing die kan worden gecombineerd met de gewenste bomen op het  
balkon. 
Voor de beleving van het park zijn aanvullende functies, zoals ijssalon, café, toiletten, 
voorlichting en dergelijke zeer gewenst. Gezien de kosten van de bouwkundige oplossing is  
het noodzakelijk dat de genoemde functies hiervoor betalen. De aanleg gaat dan niet ten  
koste van het budget van het park. 
Het is te bezien of in de fase van het Definitief Ontwerp genoeg zekerheid kan worden  
verkregen voor de invulling met functies. Indien dat niet het geval is zal het balkon aange-
legd  
moeten worden in een talud. 
 
11) Overgang naar Vliegenbos (Noorderster/ of Zevenster) (12)  
a) Waarom wordt er niet meer aandacht besteed aan deze overgang? 
 
Algemene beantwoording: Het Dagelijks Bestuur vindt de overgang zeer belangrijk (zie  
hierover het hoofdstuk in het Voorontwerp), echter dit gebied ligt buiten de plangrenzen van 
het Noorderpark project. Het project kan geen budget vrijmaken voor een eventuele 
verbetering van de situatie ter plekke. 
 
12) Buiksloterdijk 
a) Men wil geen heg de Buiksloterdijk (in verband met de overtuinen) (2) 
b) De details zijn niet goed ingetekend (verkeerslus, eigendomsituaties) (2) (7)  
c)Men maakt zich zorgen over parkeerproblemen in de toekomst (12) (2) 
d) Het uitzicht zal worden verpest door een toekomstige bomenrij aan de oostkant  
Volewijksdeel (2) (7) 
 
antwoord: 
12a) Over erg grote gedeeltes van de Buiksloterdijk is nu al een dergelijke heg aanwezig. De  
heg die bedoeld wordt in het Voorontwerp wordt een lage heg (ongeveer 80 cm hoog) waar  
gemakkelijk overheen gekeken kan worden. De heg blokkeert het uitzicht dus niet.  
Daarnaast is het belangrijk om de grens van het Noorderpark overal  zichtbaar te maken, zo  
ontstaat continuiteit in ontwerp, en kunnen er duidelijke entrees worden aangeduid. De  
woningen aan de Buiksloterdijk en aan de Leeuwarderweg staan dus niet in het park maar er  
buiten. 
12b) de details zullen in het DO verder worden uitgewerkt en goed worden ingetekend. De  
situatie ter plaatse verandert nog voortdurend. 
12c) Parkeren kan en mag niet opgelost worden binnen het plangebied. Het Dagelijks  
Bestuur zal eventueel te voorziene parkeerproblemen gaan onderzoeken en oplossen. 
12d) De bomen zullen hoog worden opgekroond, waardoor onder de boomkruinen door  
gekeken kan worden. Bomen worden vrijwel altijd en overal door iedereen erg gewaardeerd.  
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Daarom is er ook altijd zoveel verzet tegen het kappen ervan. 
 
13) Het "Eilandje" aan de oostkant van het kanaal 
a) Aan de oostkant van het kanaal het eilandje zo behouden zoals het is vanwege  
ecologische waarde van plek (7) 
b) Dit groengebied past bij de monumentale aard van de dijk (7) 
c) De honden hoeven niet op dit eiland, er is genoeg plek voor honden in de rest van het  
park (7) 
 
d) Het park heeft een omsluiting van hoog groen, waarom niet op de kop van het eiland? (7) 
e) Honden gescheiden houden van evenementenveld, ruig speelveld voor kinderen beter (2) 
 
Algemene beantwoording: 
13 a) het plan is met de ecologen in totaliteit doorgenomen en door hen werd het eilandje nu 
niet als ecologisch waardevol ervaren. Een eventuele achteruitgang van de ecologie wordt in 
andere parkdelen ruimschoots gecompenseerd. Het zaaien van bepaalde planten door de 
bewoners van de Buiksloterdijk in dit gebied maakt het nog niet tot een ecologisch waardevol 
 geheel. 
13b) De doorgetrokken iepen rij draagt juist bij aan het monumentale karakter van de dijk. 
13c en 13 e) zie antwoord vraag 3c) 
13d) In het middengedeelte van het park wordt het karakter van het Noord-Hollands kanaal 
benadrukt, vandaar de lange iepen rijen. Het evenementen terrein wordt bewust strakker 
vormgegeven. 
 
14) De nota tien geboden Waterlandse Zeedijk 
a) Er is geen samenhang met de nota "Tien geboden Waterlandse Zeedijk" (10) (11) 
b) De geplande haag zorgt er niet voor dat de dijk wordt benadrukt, omdat de haag het zicht 
van beneden af op de huizen beneemt (10) 
c) De sloot onder aan de Leeuwarderweg moet asymmetrisch worden aangebracht en niet 
recht (1) 
 
Algemene beantwoording: Het parkontwerp is uitvoerig met de opdrachtgevers van de “Tien 
 geboden Waterlandse Zeedijk"  doorgesproken. Zij ondersteunen de ingrepen die door  
West8 worden voorgesteld. Deze nota is bij het Dagelijks Bestuur uitstekend bekend. 
 
15) Bomen en beplanting 
a) Men vraagt aandacht voor de monumentale bomen (14) 
b) De voorgestelde onderbegroeiing van klimop is saai en niet wenselijk bij meerstammige  
bomen (1) (2) 
e) Waar zijn de vogelbosjes (gevarieerde bloem- en besdragende struiken, waarin niet wordt 
gesnoeid)? (1)  
d) Kunnen zoveel mogelijk waardevolle bomen worden gehandhaafd, de variëteit zo groot  
mogelijk worden gehouden en de begroeiing in de vorm van struiken zoveel mogelijk  
ecologisch worden aangelegd? (13) 
 
Algemene beantwoording: . 
15a) In het ontwerp wordt er onder scheid gemaakt in een open midden gebied (binnen het 
Circuit) en een meer besloten parkrand (buiten het Circuit), waar de bomen dichter op el-
kaar 
 staan. Om deze gewenste ruimtelijke differentiatie te realiseren, worden er ingrepen gedaan  
in het bestaande bomenbestand. In het open midden gebied worden er bomen verwijderd en  
in de parkrand worden er verschillende soorten bomen bij geplant. In totaal zal de  
hoeveelheid bomen hierdoor sterk toenemen. Daarnaast wordt het assortiment rijker en  
gevarieerder in leeftijdsopbouw. Daarnaast wordt bij de uitvoering van deze ingrepen erg  
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goed opgelet om welke bomen het gaat. Monumentale bomen zullen wanneer dat kan  
worden gespaard. 
Veel struiken zullen in de parkrand worden verwijderd, waardoor er daar meer transparan-
tie  
ontstaat. Dit verhoogt de interactie met de omgeving en daardoor de sociale veiligheid: In 
het  
bestaande bomenassortiment staan duurzame, langzaam groeiende soorten zoals Beuken 
en Eiken en niet-duurzame, snelgroeiende soorten zoals Wilg en Populier. De snelgroeiende  
soorten zijn in het verleden aangeplant om snel een gewenste, hoge en beeldbepalende  
beplanting te ontwikkelen. In de loop van de tijd kunnen deze bomen worden gerooid om 
 
plaats te maken voor de mooie en langzaam groeiende soorten die dan het beeld gaan  
bepalen en de ruimte krijgen om mooi uit te groeien. 
Indien er bomen moeten worden verwijderd ten gevolge van fysieke ingrepen in het park,  
geldt dat de duurzame boomsoorten zoveel mogelijk worden gespaard. Hier is in het  
ontwerpproces zorgvuldig rekening mee gehouden. In de verdere uitwerking van het ontwerp  
zullen de bomen en het ontwerp nog nauwkeuriger op elkaar worden afgestemd. 
 
15 b) De ontwerper denkt dat een hedera onderbegroeiing juist zorgt voor een spannend  
beeld in het park. Daarnaast creëert hedera uitstekende broedmogelijkheden voor kleine  
vogels. 
15 c) De Vogelbosjes krijgen hun plaats in de uitwerking bij het DO. 
15 d) Zoals in de inspraakreactie is aangegeven heeft de ontwerper veel zorgen in het  
opzicht van handhaven van waardevolle bomen weggenomen in de rondgang door het park  
op 8 september 2005. De variëteit in soorten beplanting is bij het Voorontwerp in grote lij-
nen 
 aangegeven en zal bij de uitwerking in het DO weer aan de orde komen. 
Lang en intensief is met zowel de stadsdeelecoloog als met de ecoloog van DRO overleg  
geweest over de gewenste ecologische streefpunten binnen het Voorontwerp en hebben  
beide hun instemming op het voorliggende Voorontwerp gegeven. 
 
16) Doorgaande routes en verbindingen 
a) Er moet een verbinding komen tussen de doorgaande route over de Van Hasseltweg en  
de doorgaande route over de Adelaarsweg (9) 
b) De hoofdnet fiets verbinding bij de Rode Kruisstraat- Buiksloterdijk laat niet voldoende  
zien hoe de route aansluit op het stratenplan (9) (1) 
c) Brommers en scooters moeten uit het park geweerd worden (2) 
 
Algemene beantwoording 
16 a) De verbinding ligt buiten het plangebied. 
16 b) De bedoelde route zal in de DO fase duidelijk worden uitgewerkt en de route zal 
aansluiten op het bestaande stratenpatroon. 
16 c) Dit is een kwestie van beleid en handhaving en zal bij de desbetreffende afdelingen 
onder het voetlicht worden gebracht. 

17) Brede sloot aan Buiksloterdijk 
a) De brede sloot van 12 meter die de roeivereniging moet gaan ontsluiten is in strijd met de 
"Tien geboden Waterlandse zeedijk" (8) 
b) De verbreding van de sloot gaat ten koste van het ecologisch gebied van het eilandje (8) 
c) De brede sloot verstoort de waterhuishouding van de dijk (8) 
d) De brede sloot is landschappelijk een rariteit in verhouding tot het Noord-Hollands kanaal 
(8) (7) 
 
Algemene beantwoording: 
17a) Het parkontwerp is overlegd met de beleidsmakers van de "Tien geboden Waterlandse  
Zeedijk". Zij delen deze kritiek niet. 
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17b) zie 13 a. 
17c) In de uitwerking naar het DO voor dit gebied zal contact worden gezocht met het Hoog-
heemraadschap en de provincie en waar nodig onderzoek worden gedaan op dit punt.  
Er is geen enkele reden om aan te nemen dat de waterhuishouding dor het aanbrengen van 
meer oppervlakte aan water verstoord zou kunnen worden. 
17 d) De bredere sloot is inderdaad nodig voor de in en uitgang van de roeivereniging. De  
sloot versterkt de beleving van de dijk (in overeenstemming met de "visie Waterlandse  
Zeedijk". Het middendeel krijgt met de sloot een goede landschappelijke begrenzing en  
houdt eventuele evenementen goed gescheiden van andere onderdelen in het Noorderpark. 
 
18) Evenementenveld 
a) Houdt het toch rustig en landelijk in het park (6) 
 
Algemene beantwoording: 
Bij het opstarten van het project (toen nog Centraal Park Noord) is als doelstelling een  
intensief gebruikt park geformuleerd. In de raadsbes/uiten "Programma van Eisen Centraal 
/ Park Noord" (maart 2003) en "winnaar Europese wedstrijd stadspark Noord" (november  
2003) is hier over besloten. 
 
19) Hondenbeleid / Hondenrenvelden 
a) Zorg voor veel faciliteiten voor honden, verban ze niet alleen naar hondenrenvelden (5)  
(12) 
b) Maak meer honden uitlaatveldjes bij ingangen vanuit de buurt (2) (12) 
 
Algemene beantwoording: 
Hondenbezitters behoren tot de trouwste bezoekers van het park. Wij zijn verplicht om bij de  
belangrijkste toegangen van het park ruim opgezette hondenuitlaat weides aan te leggen. 
Alleen op deze manier kun je andere plekken in het park beschermen tegen eventuele 
overlast van honden. 
Hier blijft het niet bij. Honden zijn met hun baas aangelijnd overal welkom in de rest van het 
park. Voorkomen moet echter worden dat honden andere oprechte parkgebruikers lastig  
vallen. Wanneer joggers hard lopen op het circuit wil men geen hond achter zich aan krij-
gen.  
Wanneer kinderen willen voetballen, wil men dat niet op een veld vol hondenpoep doen.  
Wanneer families in het park willen picknicken, wil. men dat niet doen temidden van 
loslopende honden en hondenuitwerpselen. Wanneer kinderen in of met het water willen  
spelen is het beter als dit niet verontreinigd is door bacteriën van hondenuitwerpselen. Dit 
 alles betekent dat van zowel de hondenbezitter a/s van de andere parkgebruiker begrip en  
respect voor elkaars positie wordt verwacht. Het parkontwerp kan bijdragen aan een 
oplossing van de overlast die beide soorten gebruik ten opzichte van elkaar opleveren. Het 
parkontwerp kan dit echter nooit helemaal oplossen. 
 
20) Het "grove" idee 
a) Waarom is er geen ruimte voor gemaakt voor het idee van een "grove"? (4) (1) 
 
Algemene beantwoording: Particuliere initiatieven worden door het Dagelijks Bestuur zeker  
toegejuicht. Binnen het ontwerp is er ook voldoende ruimte voor het toestaan van initiatie-
ven.  
Praktisch gezien is het echter niet mogelijk om aan alle goedbedoelde initiatieven van  
eenlingen als vanzelf alle ruimte te geven. Het park zou anders een optelsom worden van  
goedbedoelde initiatieven. Met andere woorden: het Dagelijks Bestuur kan dit idee pas  
uitwerken als aangetoond wordt dat er meer draagvlak voor het idee bestaat. 
 
21) Park meubilair /Incidenten in het park 
a) Is er ruimte voor drinkkraantje(s)? (4) 
b) Kijkend naar het ontwerp van banken lijken deze niet lekker te zitten, gebruik van  
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ecologisch verantwoord hout is aan te bevelen (4) 
c) Komen er ook openbare toiletten los van de horeca in het park? (4) . 
d) Kunnen er losstaande kiosken in het park komen? Bijvoorbeeld voor muziek (bandstand)  
maar ook voor de verkoop van kranten, koffie, snoep of ijs? (1) 
 
Algemene beantwoording: Met al deze zaken is rekening gehouden. Deze punten maakten    
ook deel uit het PvE Centraal Park Noord. Ze zullen verder worden ingevuld in de DO fase. 

 
22) Parkeren 
a) Komt er een oplossing voor parkeren bij evenementen? (1) (2) 

Algemene beantwoording: Zie 2c. De parkeeroverlast zal als deze optreedt juist optreden bij 
dagelijks gebruik. Juist bij evenementen voorziet het planteam minder problemen. 
Evenementen zijn er namelijk slechts enkele malen per jaar. Juist op deze momenten 
kunnen er speciale maatregelen getroffen worden. Zo kan er bewegwijzerd worden naar  
plaatsen in de buurt van het park waar wel gemakkelijk geparkeerd kan worden zoals bij het 
winkelcentrum Buikslotermeerplein. Ook kan mensen via de flyers en de kaartverkoop  
aangeraden worden de metro te nemen. Deze stopt immers bij de ingang van het park. 
 
23) Route van pont naar Noorderpark 
a) De route moet geasfalteerd worden zodat deze prettig fietsbaar wordt (14) 

Algemene beantwoording: Het stuk fietspad langs de Buiksloterweg tussen de 
Ranonkelkade en de Hagedoornweg, valt niet in het plangebied. Maar asfalt fietst inderdaad 
prettiger dan wat er nu ligt. Dus zal het doorgegeven worden!  
 
24) Bestaande kwaliteiten Florapark 
a) Bij de aanpassing en uitwerking van het Voorontwerp dient meer rekening te worden  
gehouden met de bestaande kwaliteiten van het gebied (13). 
b) Bij de ruimtelijke opbouw van het Voorontwerp flexibel om te gaan met het algemene  
uitgangspunt van de ruimtelijke opzet van het Voorontwerp (13). 
c)Behoedzaam te zijn met waardevolle elementen in het gebied en te versterken en een  
nauwkeurige afstemming van het park met andere plannen rond de groene scheg voor wat  
betreft tijdfasering en uitvoering. (13) 
 
Algemene beantwoording: 
a) Bij de uitwerking van de verschillende deelgebieden in het DO zal uiteraard zoveel 
mogelijk rekening worden gehouden met de bestaande kwaliteiten van het gebied. 
Daarnaast zul/en ook nieuwe kwaliteiten worden aangebracht in het gebied waarvoor  
onontkoombaar afwegingen tussen de huidige en nieuwe kwaliteiten worden gemaakt, 
inherent aan het voorliggend Voorontwerp. 
b) Ook hier geldt dat in de uitwerking naar het DO flexibiliteit uitgangspunt is, en tevens dat 
 het Voorontwerp leidraad is. Het is helaas niet mogelijk een nieuw ontwerp te maken en  
daarmee de bestaande situatie voor het overgrote deel te handhaven. De keuze voor het  
maken van een nieuw ontwerp is in de voorgaande periode ruim gecommuniceerd en in de  
vorm van besluiten vastgelegd. 
24 c) Het voornemen om behoedzaam met waardevolle elementen in het gebied om te gaan 
 is de basis voor het Voorontwerp. De afstemming van het Voorontwerp op andere plannen 
in de omgeving wordt betreffende de werkzaamheden van de Noord/Zuidlijn in tijdfasering 
en uitvoering op de voet gevolgd en waarnodig gekoppeld. De overige plannen (Centrum  
Amsterdam-Noord en het Shellterrein) zijn bij de totstandkoming van het Voorontwerp be-
trokken. 



Uit “Noorderpark” 
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                                                             Raadsverslag 
 
 
 
 
 
 
Uit het raadsverslag van 21 December 2005 hebben we slechts enkele relevante delen  
overgenomen 
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CONCEPTVERSLAG VERGADERING ST ADSDEELRAAD  
AMSTERDAM NOORD D.D. 21 DECEMBER 2005  
 
We hebben hier een paar kleine delen overgenomen uit het conceptverslag van de vergadering 
van de deelraad Amsterdam Noord op 21 december 2005 
 
f.  
Mevrouw Zeelenberg, bewoonster Buiksloterdijk  
18 Mevrouw Zeelenberg geeft een toelichting op de enquête over de plannen van het  
Noorderpark, die door de commissie Oostwestverbindingen van de bewonersvereniging Buiksloot 
onder een deel van de bewoners van de Buiksloterdijk is gehouden.  
Zie voor de uitkomsten van de enquête bijlage 5 van dit verslag.  
19 Zij stelt dat de betreffende bewoners in het algemeen blij zijn met de aandacht voor het  
park. Over de volgende zaken bestaan zorgen. De groep bewoners is ontevreden over de wijze 
waarop zij is geïnformeerd over de ontwikkeling van het park en over de mogelijkheid tot inspraak. 
De timing is rommelig, de informatie is niet altijd gelijkluidend en er bestaat verwarring over hoever 
de besluitvorming is.  
2 
 
19a Daarnaast hebben bewoners de indruk dat zowel de Stadsdeelraad als de ontwerper de beteke-
nis van het park voor de huidige gebruikers ernstig onderschatten en hier zelfs enigszins laagdun-
kend over doen. Op dit punt voelt men zich slecht gehoord en men vreest dat enkele opgeleide da-
mes en heren achter het bureau met het park aan de haal gaan. De vraagt dringt zich op voor wie 
het stadsdeel het park gaat ontwikkelen. Refererend aan de uitspraak van portefeuillehouder De Wild 
Propitius over de ambitie van Amsterdam-Noord. zoals door een vorige inspreker is aangehaald. 
brengt zij de vraag naar voren over wiens ambitie het gaat en wie hierbij baat heeft.  
20 Het dek over een verlaagde Nieuwe Leeuwarderweg was in haar ogen een van de  
aantrekkelijke zaken van het ontwerp, waarmee het verbinden van de dijklijn Nieuwendammerdijk, 
Leeuwarderweg en Buiksloterdijk samenhangt. Met de twee bruggen in het circuit, die in het huidige 
plan zijn opgenomen, is een aantal bewoners buitengewoon ongelukkig en bovendien zijn zij duur. 
De route naar de pont en Mosveld wordt niet gemakkelijker en de betonnen kades verstoren het lan-
delijke karakter van de omgeving. Verder wordt de brede sloot van twaalf meter breed gezien als een 
aantasting van het eiland. Zij wijst erop dat een dek over de Nieuwe Leeuwarderweg als zeer positief 
wordt ervaren.  
21' Ook verheugd is men over een beter onderhoud van het park en meer zorg voor de  
veiligheid. Over de plaats voor de roeivereniging. waarover nog geen duidelijkheid bestaat.  
zegt zij dat omwonenden bezwaar hebben tegen een locatie bij het BP-tankstation, omdat zij vrezen 
voor overlast en parkeerproblemen. Een plek bij de Van Hasseltbrug of tegenover de molen  
D' Admiraal of geen roeivereniging zou beter zijn. Zij verzoekt de Raad op een aantal onderdelen de 
plannen te heroverwegen, graag in nauw overleg met de omwonenden.  
VRAGEN RAAD  
22 De heer Melskens (Liist John Melskens) vraagt waarom mevrouw Zeelenberg enerzijds  
tegen betonnen kades is, anderzijds wet een betonnen dek over de Nieuwe Leeuwarderweg wenst. 
Hij merkt op hij het verbinden van de twee parken altijd al onzin heeft gevonden.  
23 Mevrouw Zeelenberg is van mening dat het mooi zou zijn. als een werkelijke overdekking  
van de Nieuwe Leeuwarderweg wordt gerealiseerd, zodat mensen hierover kunnen wandelen en de 
twee parken een worden.  
24 Mevrouw Van Duvl-van de Hoeve (BPN) wi! weten vanaf wanneer mevrouw Zeelenberg op  
de hoogte is van de plannen voor het Noorderpark.  
25 Mevrouw Zeelenberg is hiervan op de hoogte sinds de tentoonstelling in de Buiksloterkerk.  
die dit voorjaar heeft plaatsgevonden. Zij vindt dat het buitengewoon moeilijk is om een goed over-
zicht te krijgen van alle informatie, mede omdat deze niet altijd consistent is en wijst erop dat hier-
over bij bewoners onvrede leeft.  
26 Mevrouw Van Duvl-van de Hoeve (BPN) brengt naar voren dat al bijna twee jaar een  
klankbordgroep bestaat, waarin mensen uit verschillende wijken rondom het park in vertegenwoor-
digd zijn. Zij kan zich niet voorstellen dat de plannen erg onbekend zijn.  
27 Mevrouw Zeelenberg reageert dat de leden van de klankbordgroep het laatste half jaar niet  
bij elkaar zijn geweest. wat zij met het oog op de naderende besluitvorming verwonderlijk noemt.  
28 Mevrouw Van Duvl-van de Hoeve (BPN) denkt dat dit goed mogelijk is, wanneer er geen  
nieuwe informatie naar voren is gekomen.  
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 g.  
De heer Alberts, lid bewonersvereniging Buiksloterdijk  
De heer Alberts stelt dat de discussie in de commissie Leefbaarheid van 22 november 2005 over het 
Noorderpark heel aarzelend klonk, want sommige aanwezige leden van de commissie teken het park 
niet meer te kennen en vonden de voorgestelde financiën onoverkomelijk. De bewonersvereniging 
wil graag dat de Raad een positief besluit neemt over het voorlopige ontwerp van het Noorderpark, 
zodat het stadsdeel met hetzelfde enthousiasme als van de insprekers tezamen in het verleden, 
meehelpt geldmiddelen los te praten bij het bestuur van de Centrale stad, de regering en Europa. 
Zodra de eerste werkzaamheden van het park worden uitgevoerd, lijkt het hem mogelijk om andere 
overheden dan het stadsdeel bij de totstandkoming van het park te betrekken.  
De bewonersvereniging verzoekt om een voortzetting van de klankbordgroep tijdens het vormgeven 
van het definitieve ontwerp. Hij geeft aan dat hierover onduidelijkheid bestaat, aangezien schriftelijk 
is gesteld dat voortzetting verstandig zou zijn, echter mondeling de managementgroep hierover geen 
uitsluitsel heeft gegeven. Verder ziet hij graag dat de verkleining van de bouwsom voor het park 
wordt stopgezet. Doordat drie grote posten (damwanden, lange brug in de Buiksloterdijk en plankos-
ten) door het Dagelijks Bestuur in mindering zijn gebracht op de bouwsom van het park, moet het 
plan op alle onderdelen eenvoudiger moet worden uitgevoerd. Hij wijst op de mogelijkheid om de 
bouwsom te verhogen door gezamenlijk actie te ondernemen richting gremia buiten het stadsdeel.  
Hij vraagt of de totale bouwsom is geïndexeerd, of er een peildatum is. Gewenst is meer onderzoek 
naar de doorvaarthoogte van de noordelijke brug in het circuit. Hij wijst erop dat de doorvaarthoogte 
in het Programma van Eisen (4,1 meter) in strijd is met die van het Voorontwerp (1,5 meter) en is van 
mening dat een lage brug, die hij de gehandicapten zeker gunt, dient te worden aangelegd in het Jan 
Thomeepad. Wel vraagt hij zich af wat er overblijft van de mogelijkheden van zand- en pleziervaart 
op het Noord Hollandsch Kanaal. Het lijkt hem nuttig een aparte bijeenkomst te beleggen over het 
fietsnet (met bijbehorende bruggen en veer) in Amsterdam-Noord, waarbij de geldmiddelen en uit-
voering aan de orde moeten komen.  
Tenslotte vraagt hij of het persbericht waar is dat geen rolstoelgeschikte voetgangersverbinding over 
het omgebouwde Meeuwenplein (verbinding tussen metrohalte Sixhaven en centrale plein in het 
park) wordt gerealiseerd. Ter aanvulling van het betoog van de heer Alberts wordt verwezen naar 
bijlage 6 van dit verslag.  
 
VRAGEN RAAD  
30 De heer Tromp (Leefbaar Noord) wil weten of de heer Alberts voorstander is van een  
beloopbaar dek over de Nieuwe Leeuwarderweg.  
31 De heer Alberts meent dat het vanwege de financiën verstandig is om alleen twee bruggen  
en een skateplein over de Nieuwe Leeuwarderweg aan te leggen en de andere stukken van de weg 
te overkappen met een lichte, groene bouwconstructie. Boven de metro kan een luchtspleet komen. 
Hij brengt onder de aandacht dat op die manier het meeste geluid van de auto's is weggenomen.  

 
--------------------- 
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BLOK BELEIDSVOORSTELLEN  
 
Ruimtelijke Ontwikkeling  
9. Tien geboden Waterlandse Zeedijk  
 
RAAD EERSTE TERMIJ N  
 
46 De heer Rammers (Leefbaar Noord) is positief over de voordracht. Hij verzoekt het bestuur  
om meer toe te zien op de handhaving van zaken die oneigenlijk gebruik in de hand werken, waarbij 
hij als voorbeeld geeft het aanleggen van ontsluitingswegen ten behoeve van bebouwing. Volgens 
hem blijft er altijd discussie bestaan over de aanleg van tuintjes en parkeerplaatsen.  
47  
De heer Muurlink (PvdA) noemt het een prima, leuk en mooi voorstel, dat een lange geschiedenis 
kent en is voortgekomen uit de Toekomstvisie Panorama Noord. Zijn fractie vindt het heel goed om 
zo'n toonaangevend beeld in Amsterdam-Noord als de Waterlandse Zeedijk te behouden en verster-
ken. Ook de toevoeging van de actieplannen is prima, maar hij benadrukt dat de Raad bij elk plan de 
tien geboden dient te betrekken en gelden moet voteren om hen te kunnen realiseren.  
48 De heer Zieqler (CDA) sluit zich aan bij de vorige spreker. Hij wijst erop dat het taalkundig  
niet juist is om te spreken over een uniek fenomeen, zoals in de aanbiedingsbrief staat. Hij vraagt 
wat de positie van de uitvoeringsplannen is in relatie tot bestaande programma's, zoals meerjaren-
programma's, waarbij hij aangeeft graag te zien dat de nieuwe plannen tot behoud van de Water-
landse Zeedijk voorrang hebben.  
49  
50  
51  
 
DAGELlJKS BESTUUR EERSTE TERMIJN  
De heer Diepeveen zegt dat de Waterlandse Zeedijk het enige echt succesvolle, door bewoners in 
2001 bij de Toekomstvisie aangedragen project is en dat het hier dus eigenlijk een burgerinitiatief 
betreft. Volgens hem heeft de Waterlandse Zeedijk in Amsterdam-Noord honderden zoniet duizen-

den ambassadeurs - zowel omwonenden als mensen die elders in het stadsdeel wonen - en zullen 
ook zij nauwlettend toezien op de handhaving. Hij wijst erop dat op dit vlak een speciale rol is wegge-
legd voor de coördinator, die hard nodig is, aangezien men bij de Waterlandse Zeedijk te maken 
heeft met drie beheerrayons en zeven buurtbeheereenheden. De coördinerende ambassadeur, een 
ambtenaar, moet zorgen voor eenheid en bewaking, zodat bij elk plan wordt gekeken hoe de route 
van de Waterlandse Zeedijk herkenbaarder kan worden gemaakt.  
Hij geeft aan dat er nu een uitwerkingsprogramma moet komen en ziet op dit punt overeenkomsten 
met de procedure van het project De Groene Oever langs het IJ. Bij de Noord-Zuidlijn, het Noorder-
park, plannen voor de Banne of voor andere plekken langs de dijk zal steeds worden nagedacht over 
hoe de dijk herkenbaarder kan worden gemaakt. Hij maakt duidelijk dat het uitvoeringsprogramma 
zal worden opgenomen in verschillende meerjarenprogramma's als die voor infrastructuur, beheer en 
onderhoud en recreatie en toerisme en dat hier de prioriteit wordt bepaald.  
Vervolgens vertelt hij dat afgelopen dinsdag in het DB geld uit een budget voor beeldbepalende plek-
ken is toegekend aan de Waterlandse Zeedijk, vooruitlopend op de besluitvorming van vanavond, 
omdat reeds een aantal goede plannen klaarligt om uitgevoerd te worden. Zijn collega, de heer De 
Wild Propitius en hijzelf zullen de komende tijd bekijken hoe de Waterlandse Zeedijk zowel qua be-
heer en onderhoud als in ruimtelijke plannen kan worden versterkt.  
RAAD TWEEDE TERMIJN  
 
52 De heer Rammers (Leefbaar Noord) is gerustgesteld door de verzekering dat een  
coördinerende ambassadeur wordt aangesteld.  
6  



Voetballen achter hekken 
De rijsporen zijn al zichtbaar 

Hekken om 

Hekken weg 

 Raadsadres 
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Amsterdam, 25 april 2006 
 
Aan de Stadsdeelraad en de Noordzuidlijn 
We willen graag dat het voetbalveld in het Volewijkspark blijft bestaan, want we voetballen er graag. 
We willen niet dat het voetbalveld weg gaat.  
De hekken moeten dus een eind opzij. 
Als u bewijs wilt, kijk dan maar op de lijsten. Al die kinderen uit de buurt willen ook dat het voetbal-
veld blijft. 
 
Groetjes, 
Sandip 
Santushia 
Sam 
kinderen van de Meeuwenlaan 

            
            

            
            

            
            

            
         

Zo hebben we er  vier  
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Van: "Raadsgriffie" <Raadsgriffie@noord.amsterdam.nl>  
Datum: 12 mei 2006 14:17:13 GMT+02:00  
Aan: <oostwestnoord@xs4all.nl>  
Kopie: "Peppels, J.W. (prive)" <joke@peppels.nl>, "Poorthuis_T" 
<t.poorthuis@noord.amsterdam.nl>  
Onderwerp: raadsadres voetbalveld Volewijkspark  
 
Beste Sandip, Santhusia en Sam,  
 
De deelraad heeft jullie raadsadres over het openblijven van het voetbalveld in het Vole-
wijkspark in de afgelopen vergadering besproken. Afspraak is, dat het a.s. dinsdag in de 
vergadering van de raadscommissie Leefomgeving aan de orde zal komen. Dat is natuurlijk 
al heel snel.  
Ik heb inmiddels al wel begrepen, dat jullie van Peter Witte van ons stadsdeel een berichtje 
hebben ontvangen, dat alles een misverstand was en dat de hekken ook al weer zijn weg-
gehaald en het voetbalveld dus open blijft.  
Als jullie willen, kunnen jullie naar de vergadering komen a.s. dinsdag. De vergadering is in 
het stadsdeelhuis, Buikslotermeerplein 2000, om acht uur 's avonds (20.00 uur).  
Als jullie vinden, dat het niet meer nodig is, omdat het voetbalveld nu gewoon open blijft, 
dan kunnen jullie natuurlijk ook gewoon wegblijven bij de vergadering. Jullie zijn niet ver-
plicht om te komen.  
Ik hoop, dat dit bericht jullie nog op tijd bereikt, ik stuur het naar de commissie Oostwest- 
verbindingen van de Bewonersvereniging "Buiksloot", omdat dat het enige e-mailadres is, 
dat ik heb.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Jenneke Kievit  
Raadsgriffie Amsterdam-Noord  
Postbus 37608  
1030 BB Amsterdam  
tel. 020-6349950  
fax 020-6349927  
raadsgriffie@noord.amsterdam.nl  
Aan dit bericht kunnen geen rechten worden ontleend. Alleen schriftelijke correspondentie uitgaande van en 
onderte-kend door het bevoegde bestuursorgaan bindt stadsdeel Amsterdam-Noord. Op alle e-mail van stads-
deel Amster-dam-Noord is de volledige e-mail disclaimer van toepassing (te raadplegen op http://
www.noord.amsterdam.nl/disclaimer.pdf)  
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Enquêtes 
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Bewonersvereniging Buiksloot 
Commissie Oostwestverbindingen 
Resultaten enquête inzake Noorderpark onder de bewoners van het korte deel van de 
Buiksloterdijk, 
december 2005. 
Aanleiding 
Vanwege onzekerheid over een aantal onduidelijke aspecten van de voorlopige plannen voor 
de 
aanleg van het Noorderpark, is op initiatief van de Commissie Oostwestver-bindingen van de 
Bewonersvereniging 
Buiksloot een schriftelijke enquête onder alle bewoners van het korte, doodlopende 
deel van de Buiksloterdijk gehouden. 
Uitvoering 
Van de verkeerskeerlus tot de draaibrug werden in totaal 135 formulieren bij alle woningen 
afgeleverd. 
Daarvan weren 62 exemplaren ingevuld geretourneerd. Een behoorlijk grote respons (46%), 
die wijst op een sterke betrokkenheid van de bewoners bij de plannen. 
Verdeeld over 13 hoofdjes werden 60 verschillende vragen gesteld, waarop men met “ja”, 
“neen” of 
een “?” kon antwoorden. Bovendien was er ruimte om aan te geven wat ook nog aan de orde 
zou 
moeten komen. 
De antwoorden zijn geteld en de overige opmerkingen werden geïnventariseerd. 
Verslag 
Onderstaand worden de relevante antwoorden op de vragen weergegeven in absolute cijfers 
en in 
het percentage van het aantal totaal gegeven antwoorden. Daarbij heeft niet iedereen op elke 
vraag 
geantwoord. Tot besluit van elk hoofdje wordt de beantwoording samengevat. 
! ! Ja Nee ? 
Algemeen 
1. Ik weet genoeg van de plannen voor het park ! ! 18 = 33% 29 = 54% 7 = 13% 
2. Ik ben blij dat er een plan voor het park komt ! ! ! 31 = 57% 14 = 26% 9 = 17% 
3. Maar ik wil meer inspraak ! ! ! 41 = 82% 3 = 6% 6 = 12% 
Samenvatting: slechts een derde van de respondenten heeft het idee genoeg van de plannen 
voor 
het park te weten. Ruim de helft is wel blij met het parkplan, maar meer dan 80% wil wel 
meer inspraak 
dan tot nu toe het geval is geweest. 
Verbindingen ! Ja nee 
Ik gebruik paden door het park op weg naar ….. 
4. het Mosveld ! ! ! ! 33 = 75% 11 = 25% 
5. de Tolhuispont ! ! ! 42 = 93% 3 = 7% 
6. de IJpleinpont ! ! ! 28 = 64% 16 = 36% 
7. school ! ! 8 = 21% 31 = 79% 
8. mijn werk ! ! 20 = 51% 19 = 49% 
9. bezoek aan familie of vrienden ! ! 36 = 86% 6 = 14% 
10. anders, nl. uitgaan, joggen, centrum van de stad, winkels Vogelbuurt 
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Samenvatting: de paden van het (huidige Volewijks)park worden veelvuldig 
gebruikt om naar het Mosveld of de pont te komen, vooral om naar het werk 
of naar familie of vrienden te gaan. 
Vervoersmiddelen door het park ! Ja nee ? 
11. te voet ! ! 41 = 84% 8 = 16% 
12. op de fiets ! ! 46 = 94% 3 = 6% 
13. met scootmobiel of rolstoel ! ! ! 0 34 =100% 
14. met een kinderwagen ! ! ! 8 = 20% 32 = 80% 
Samenvatting: men maakt voornamelijk lopend of met de fiets gebruik van de huidige pa-
den in het 
park; soms wandelt men er ook met de kinderwagen; de respondenten maken momenteel in 
het park 
geen gebruik van een scootmobiel of rolstoel. 
Meningen over toekomstige veranderingen ! Ja nee ? 
15. bang dat huidige routes zullen verdwijnen ! ! ! 8 = 20% 32 = 80% 
16. bang dat de nu gebruikte routes langer 
of lastiger zullen worden ! ! 37 = 70% 11 = 21% 5 = 9% 
17. de nieuwe paden zullen verbeteringen zijn ! ! ! 5 = 10% 26 = 52% 19 = 38% 
18. de nieuwe paden zullen bij donker 
sociaal onveilig zijn ! ! ! 29 = 54% 13 = 24% 12 = 22% 
Samenvatting: de meningen zijn in het algemeen dat de bestaande paden niet zullen ver-
dwijnen, 
maar dat de nieuwe paden lastiger of langer zijn en meestal geen verbetering, terwijl de soci-
ale onveiligheid 
in het donker toeneemt. 
Recreatie thans ! Ja nee ? 
19. park wordt gebruikt om te recreëren ! ! 45 = 88% 5 = 10% 1 = 2% 
20. lopen ! ! 26 = 74% 9 = 26% 
21. wandelen ! ! 40 = 91% 4 = 9% 
22. de hond uitlaten ! ! ! 4 = 11% 31 = 89% 
23. spelen met de kinderen ! ! 17 = 45% 20 = 53% 1 = 2% 
24. voetballen ! ! 12 = 34% 23 = 66% 
25. picknicken ! ! 7 = 19% 29 = 81% 
26. luieren in het gras ! 8 = 24% 26 = 76% 
27. fietsen ! ! 42 = 95% 2 = 5% 
28. vissen ! ! 5 = 15% 28 = 85% 
29. varen ! ! 13 = 35% 28 = 65% 
30. anders, nl. hockeyen, takken zoeken, bomen klimmen, bessen verzamelen, 
revalidatie, jeu de boules, verzamelen wat te vinden is, rondkijken, 
en een aanbod mee te werken aan het onderhoud 
Samenvatting: het park wordt thans intensief voor recreatie gebruikt door middel 
van fietsen, lopen, wandelen en spelen met de kinderen. In wat mindere mate wordt er 
gevoetbald, gevaren en gehockeyd. Picknicken, vissen en de hond uitlaten komt niet zo veel 
voor. 
Maar sommigen hebben hun eigen speciale manier van gebruik van het park ontdekt. 
Bomen en konijnen ! Ja nee ? 
31. de populieren op het eiland moeten blijven ! ! 47 = 87% 4 = 7% 3 = 6% 
32. de volwassen bomen achter pompstation 
moeten blijven ! ! ! ! 49 = 92% 3 = 6% 1 = 2% 
33. hondenuitlaatveld kan het beste komen tussen 



 69 

de bomen achter de plek waar nu het 
pompstation is ! ! 29 = 57% 5 = 10% 17 = 33% 
34. de konijnen moeten blijven ! ! ! 43 = 83% 3 = 6% 6 = 11% 
Samenvatting: tegen het kappen van de bomen op het eiland en achter het pompstation is 
men in 
grote meerderheid gekant. Ruim de helft meent dat een hondenuitlaatveld het beste tussen de 
bomen 
achter de huidige plek van het pompstation kan komen. De konijnen kunnen op krachtige 
steun van 
de bewoners van de Buiksloterdijk rekenen. 
De beoogde sloot van 12 meter breed onderlangs de dijk ! Ja nee ? 
35. ook al zou deze sloot er komen, er dient ruimte 
te blijven voor een keerlus op het doodlopend 
eind van de weg ! ! 50 = 93% 3 = 6 1 = 2% 
36. de sloot moet smaller dan 12 meter ! ! 42 = 78% 6 = 11% 6 = 11% 
37. er moet meer dan een brug over de sloot komen 13 = 25% 33 = 62% 7 = 13% 
Samenvatting: men pleit in grote meerderheid voor een smallere sloot, waarover maar een 
brug 
wordt geslagen en waarbij de keerlus aan het eind van het doodlopend deel van de weg op de 
Buiksloterdijk wordt gehandhaafd. 
Toegang tot het beoogde park !Ja nee ? 
38. het is duidelijk waar de toegangen tot het park komen ! 10 = 19% 33 = 61% 11= 20% 
39. twee ingangen vanaf de dijk naar het park voldoende 36 = 65% 7 = 13% 12= 22% 
40. fietspad achter de dijk (aan de voet van de snelweg) 
naar het park is een goed idee ! ! 24 = 44% 18 = 33 12= 22% 
Samenvatting: slechts een vijfde deel van de respondenten heeft goed kennis kunnen nemen 
van de 
plekken van toegang tot het park. Ruim de helft vindt twee ingangen vanaf de dijk voldoen-
de. Een 
fietspad achter de dijk wordt door krap de helft geambieerd. 
Afbakening van het toekomstig park !Ja nee ? 
41. de overtuinen kunnen deel van het park worden ! 6 = 11% 38 = 68% 12 = 21% 
42. het is duidelijk waar de brede haag tussen 
dijk en park komt ! ! 8 = 15% 37 = 67% 10 = 18% 
43. ik heb problemen met een brede haag langs ’t park ! 27 = 48% 10 = 18% 19 = 34% 
Samenvatting: meer dan de helft van de respondenten is ertegen dat de overtuinen onder-
deel van 
het park worden; slechts een klein deel weet waar de brede haag als afbakening van het toe-
komstig 
park zou komen te liggen; de helft heeft met zo’n haag problemen en velen weten niet wat ze 
zich 
erbij moeten voorstellen. 
Boten ! ! ! Ja nee ? 
44. de woonboten moeten blijven waar ze liggen ! ! 49 = 89% 2 = 4% 4 = 7% 
45. aanlegplaatsen voor plezierboten en de 
jachthaven moeten blijven ! ! 48 = 86% 6 =11% 2= 3% 
46. de beoogde plaats van de roeivereniging in het 
park is mij duidelijk ! 23 = 41% 26 = 46% 7 = 13% 
47. angst voor parkeeroverlast van roeivereniging ! 46 = 82% 7 = 13% 3 = 5% 
48. bang voor andere overlast van roeivereniging ! 46 = 82% 8 = 14% 2 = 4% 
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49. betere ideeën voor plaats roeivereniging ! 27 = 56% 16 = 33% 5 =11% 
Samenvatting: een grote meerderheid is ervoor dat de huidige ligplaats van de woonboten 
en van 
de pleziervaartuigen en jachthaven gehandhaafd worden. De beoogde plek van een roeivere-
niging is 
zeer velen niet duidelijk en men is in belangrijke mate bevreesd voor parkeer- en andere 
overlast 
door bezoekers van de roeivereniging. Ruim de helft heeft suggesties voor een meer accepta-
bele 
plek voor een roeivereniging. Men denkt daarbij aan een plaats verderop aan het Noordhol-
lands kanaal 
(bij de molen d’Admiraal of daartegenover aan de oever bij de sportvelden, in ieder geval 
noordelijker dan de draaibrug), ofwel in de zwaaikom voor de draaibrug bij het zwembad, 
ofwel 
meer zuidelijk in het park aan de voet van de Van Hasseltbrug. Anderen (22 respondenten) 
raden de 
potentiële roeiers aan geen vereniging op te richten, eventueel lid te worden van de vereni-
ging Viking 
of op de Amstel te gaan roeien. 
De lange brug ! Ja nee ? 
50. Het ontwerp van de zogenoemde lange brug 
(de verbinding van de Buiksloterdijk met de 
oude Leeuwarderweg) moet zo snel mogelijk 
openbaar worden gemaakt en vervolgens besproken ! 58 = 97% 2= 3% 
Samenvatting: het ontwerp van de oostwestverbinding dient snel te worden gepubliceerd en 
ter inspraak gebracht, meent bijna 100% van de respondenten. 
Het evenemententerrein ! Ja nee ? 
51. de toegang tot het terrein moet via de dijk ! ! 22 = 37% 32 = 53% 6= 10% 
52. parkeren voor het terrein kan op de dijk ! 9 = 15% 50 = 82% 2= 3% 
53. de capaciteit (maximaal aantal bezoekers) moet 
worden vastgesteld ! 32 = 56% 8 = 14% 17= 30% 
54. voldoende sanitaire voorzieningen noodzakelijk ! 39 = 71% 10 = 18% 6= 11% 
55. keuze van evenementen belangrijk ! 37 = 74% 6 = 12% 7= 14% 
56. aantal evenementen per jaar te beperken tot 
genoemd werden cijfers van 0 tot 20, met nadrukkelijke voorwaarde: geen lawaai. Een voor-
stelling 
van mimespelers lijkt ideaal. 
Samenvatting: als er een evenemententerrein komt vindt de meerderheid dat de toegang niet 
vanaf de dijk moet kunnen plaatsvinden en de meesten menen dat parkeren op de dijk niet 
kan worden toegestaan. Voor evenementen dient een maximaal aantal bezoekers te worden 
vastgesteld, evenals een maximum aantal manifestaties per jaar en er dient een adequaat 
aantal sanitaire voorzieningen te zijn. De keuze van evenementen is een belangrijk punt van 
overweging, waarbij lawaai (hinderlijk sterk geluid) nadrukkelijk wordt afgewezen. 
Bruggen ! ! Ja nee ? 
57. de hoogte (7 meter) geweven brug is een probleem ! 29 = 52% 21 = 38% 6= 10% 
58. om praktische redenen wordt de brug gebruikt ! ! 29 = 51% 20 = 35% 8= 14% 
59. een hoog deel van de brug met mooi uitzicht is leuk ! 21 = 36% 20 = 34% 17= 29% 
60. de lage brug mag het zicht op de dijk niet belemmeren! 55 = 93% 4= 7% 
Samenvatting: de helft van de respondenten vindt 7 meter te hoog voor de geweven brug, 
Hoewel eveneens de helft de brug om praktische redenen wel zou gebruiken. Een derde 
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vindt 
het beloofde mooie uitzicht vanaf de brug niet leuk en eveneens een derde twijfelt daarover. 
Men is het volledig eens over het standpunt dat de lage brug het uitzicht op (en vanaf) de 
dijk 
niet mag belemmeren. 
Opmerkingen en suggesties die ook aan de orde moeten komen. 
Hieronder verzameld onder kopjes in alfabetische volgorde. 
Architect 
Als dit project klaar is, is het een mooi puntje op zijn CV en een levenslange ramp voor ons. 
Geen inspraak met architect gehad. 
Bomen 
De dubbele rij bomen langs het kanaal is ongewenst, deze beperken het uitzicht van en op 
de dijk, vernietigt het beschermde dorpskarakter en in plaats van het idyllisch landelijk 
karakter van de dijk komt er een gekunsteld, onnatuurlijk, protserig geheel. 
Geen boomkap in het park. 
Laat er zo veel bomen groeien. 
Geen bomen gekapt worden. 
Iepenallee is niet bijzonder saai. 
Door een fietspad achter de dijk zal de plantsoenstrook om veiligheidsredenen leeg gekapt 
worden. 
Bomenrij langs waterkant eiland ongewenst: verstoort uitzicht van en naar de dijk en geeft 
een wind-/geluidtunneleffect. 
Bruggen 
De bruggen over het kanaal zijn ongewenst, nog afgezien van het kostenaspect. 
De geweven brug en de lage brug over het NH kanaal zijn geen goed idee. Het uitzicht over 
het kanaal is nu zo mooi en uniek, dat bruggen dit alleen maar zullen verprutsen. 
Hoe zit het voor mensen met hoogtevrees op de brug van 7 meter? 
Zijn twee bruggen over een klein park niet te veel van het goede? 
De hoge brug is een belemmering voor het uitzicht over het kanaal. 
Geen overlast plegen, blijf weg brug, trein of tram. 
De wenselijkheid/noodzakelijkheid van de lage brug (de keuze is: cirkelpad versus 
dorpsgezicht) en onderzoek naar een alternatief dienen aan de orde te komen. 
Geld liever uitgeven aan een dek boven de verlaagde Nieuwe Leeuwarderweg dan aan 
moeilijke, onpraktische bruggen. 
De bruggen over het kanaal moeten dermate hoog zijn dat er nauwelijks over te wandelen is. 
Ook de op- en afritten zullen veel te lang worden. Voor mensen op leeftijd zal er op de 
bruggen niet te wandelen zijn. Als er met trappen wordt gewerkt zijn ze niet aantrekkelijk en 
ook de veiligheid wordt minder. 
Extra bruggen vind ik niet zo nodig. Als dat perse moet, kan met een brug tussen draaibrug 
en 
Van Hasseltbrug worden volstaan. 
Van een hoger niveau naar een lager spugen of voorwerpen gooien vinden sommigen erg 
leuk. Beter is een gelijkvloerse “krakeling”brug met uitkijkpleintje, die zonodig voor het 
scheepvaartverkeer kan worden geopend. 
Dorpskarakter 
Het karakter van de Buiksloterdijk mag niet veranderen. 
Het mooie en unieke van de huizen op de dijk komt het beste tot zijn recht in de sfeer van de 
landelijkheid, zoals die nu is. Het moet geen openluchtmuseum worden met een strakke kade 
in een te strak ontwerp. 
De bruggen zullen het dorpsgezicht verstoren. 
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Het leuke, landelijke karakter van de dijkstructuur dient behouden te blijven. 
Eilandje 
Het eilandje opnemen in de ecologische structuur. 
Eiland = hondenvrij! 
Waarom geen natuurlijke oevers rond het eiland en geen grootschalige veranderingen! 
Laat het eiland zoals het is. 
Handhaven met populieren en niet als hondenuitlaatplaats. 
Haag 
De brede haag wordt een vuilnisbak en veroorzaakt een rattenplaag. 
Een acht meter brede haag 
Honden 
Ik wil geen poep aan mijn schoen of een hondenbeet waar wij spelen. 
Ideologie 
Welk publiek verwacht men in het park naast de huidige bezoekers? 
Denkt men echt dat het park zich kan meten met het Vondelpark? 
Het hele project slaat nergens op. Ik vind ook dat er teveel onnodige plannen zijn. 
Minder verandering en veel beter onderhoud. 
Wordt er wel gedacht aan de mensen die op de dijk wonen? 
Overlast 
Stank-/geluidsoverlast van verkeer Ytunnelweg en metro: welke maatregelen neemt men om 
hinder in park te voorkomen? 
Zwaar bouwverkeer voor aanleg park zal huizen op de dijk mogelijk schade berokkenen. 
Hoe zit het met de beveiliging van het park (politiepatrouilles, permanente particuliere 
beveiliging)? 
Parkeren 
Parkeren op de dijk alleen voor bewoners. 
Voor dat we parkeeroverlast krijgen metr parkeerplaatsen maken door schuine insteekplaat-
sen 
te creëren. 
Procedure 
Inspraak blijkt een farce te zijn. 
Wordt er wel naar ons geluisterd? 
Als de nieuwe plannen niet gewenst zijn, moet het project afgeblazen worden. 
De mogelijkheid van behoud park in de oude staat moet bespreekbaar gemaakt worden. 
Het verdient aanbeveling om het ongecontroleerde massale uitgeven van zeer veel geld aan 
dit 
project zoveel mogelijk te beperken. Anders worden zeer positieve zaken namelijk 
zeker niet gerealiseerd. 
Roeivereniging 
Ziet roeivereniging helemaal niet zitten. 
De roeivereniging vind ik op de plek waar hij bedacht is niet goed. 
De plek van de roeivereniging integreren in het plan voor het gebied van atletiekbaan en 
voetbalvelden. 
Structuren in het park 
De route rondje park is grote onzin en staat haaks op verkeersaders zoals kanaal en wegen 
richting Centraal Station. 
Waarom niet aan weerszijden van het kanaal twee mooie parken (zonder evenemententer-
rein), 
die via fietspaden zowel vanaf de Wingerdweg, als de Adelaarsweg en Buiksloterdijk te 
bereiken zijn. 
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Wordt zwembad Floraweg in park geïntegreerd? 
Er moeten speelplekken komen. 
De lelijke bestrating, die bovendien onpraktisch is; de “geschilderde” bladeren zullen snel 
versleten zijn. 
Peuterbadjes komen te dicht langs de weg. 
Geen sanitaire voorzieningen in het park, behoudens bij horecagelegenheden. 
Geen urinoir in het park. 
Geen betonnen kades, hou het groen en landelijk, passend bij het karakter van Noord. 
Bengelen met de beentjes in het water geeft bij golfslag door passerende boten wel 
Het risico van natte billen. 
Verkeer 
Geen brommers die via de verbindingsweg tussen Buiksloterdijk en Leeuwarderweg de dijk 
tot een soort snelweg maken. 
Ik wil liever geen doorgaande weg. Ben blij dat het tunneltje (tijdelijk) dicht gaat en dat het 
rustig wordt op de dijk. 
Er wordt een nieuwe doorgaande weg gecreëerd van de Buiksloterdijk naar de 
Leeuwarderweg. Dit levert enorm veel extra (brommer)verkeer op. Wij willen helemaal geen 
verbindingsweg. 
Voetgangershekken in de passage in verband met fietsers over de stoep. 
Fiets- en brommerpad moet bij de keerlus op de dijk gescheiden blijven van de weg. 
Fietspad langs kanaal moet blijven. Geen fietspad langs stinkende autoweg. 
Het liefst heb ik ook in de toekomst een directe verbinding langs het kanaal naar de pont op 
de fiets. 
Woonboten 
De woonboten hebben een woonvergunning. Wordt er ook voorgesteld dat er huizen weg 
moeten? 
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Korte enquête van de damesbende op de stekjesmarkt bij de Buiksloterkerk 23 April 2006  
 
Op 23 April 2006 hield de damesbende op de stekjesmarkt een kleine enquete onder de bezoekers 
van die markt. Een eerste uitwerking was er op 24 April, maar daarna kwamen nog formulieren in de 
bus en werd de uitwerking aangevuld.  
 
Aangevulde uitwerking van 9 mei 2006  
Er zijn nog een paar formulieren ingeleverd. Ik geef nu alleen de vragen en de uitwerking. De extra 
commentaren staan nog steeds onderaan.  
61 respondenten  
Ja = 1 ; nee = 0 ; niet beantwoord = ?, apart geteld.  

 
 
Van de 488 mogelijke antwoorden is slechts 6,6% niet beantwoord, de meningen lijken  
me dan ook redelijk uitgesproken.  
Je moet erg uitkijken met interpreteren, omdat je op allerlei manieren naar die getallen kunt kijken.  
Dat bij vraag 1 en 2 het totaal ja / nee / ? maar tot 60 optelt komt doordat 1 respondent  
nergens wat van wil weten: géén grootstedelijk park, maar ook geen landelijk park: neenee.  
Ben je tegen een evenemententerrein, dan kun je concluderen dat maar 11,5 % dat wel wil.  
Tel je de twijfelaars mee, dan is bijna 20% er in elk geval niet mordicus tegen.  
58 van de 61 respondenten willen het eilandje behouden ( vraag 4 ), geen twijfelaars.  
Samen met de antwoorden op de vragen 5 en 6 ontstaat echter een heel raar beeld en daarom heb 
ik de samenhang in het ruwe materiaal teruggezocht.  
Een consistente beantwoording zou 1-0-0 moeten opleveren of 0-1-1.  
De drie mensen die tegen het behoud van het eilandje stemmen willen echter alle drie de dwarssloot 
open houden en het smalle slootje smal. Drie maal wil men het eilandje behouden, maar de brede 
sloot dempen en het smalle slootje verbreden. Zes mensen willen het eilandje behouden maar weten 
niet hoe het dan met die sloten moet. Dan heb ik er nog vier:  
 
 
 
 
 
 
 

Vraag no  Ik wil  Ja ?  

1  Een grootstedelijk park  6 1  

2  Een landelijk park  52 1  

3  Een evenemententerrein  7 5  

4  Het eilandje behouden  58 0  

5  De dwarssloot dempen  4 7  

6  Een sloot van 12 m breed voor 
de Buiksloterdijk  

6 7  

7  Een hondenuitlaatplek op het 
eilandje  

11 5  

8  Een haag om het park  7 6  

Vraag no  Ik wil  Ja ?  

1  Een grootstedelijk park  6 1  

2  Een landelijk park  52 1  

3  Een evenemententerrein  7 5  

4  Het eilandje behouden  58 0  

5  De dwarssloot dempen  4 7  

6  Een sloot van 12 m breed voor 
de Buiksloterdijk  

6 7  

7  Een hondenuitlaatplek op het 
eilandje  

11 5  

8  Een haag om het park  7 6  
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Ik vrees dat de conclusie moet zijn, dat veel mensen niet hebben begrepen dat voor behoud van het 
eilandje beide sloten in de huidige vorm essentieel zijn - en dat we twee belangrijke vragen niet heb-
ben gesteld:  
Ik wil dat er dertien mooie populieren sneuvelen ja / nee.  
Ik wil dat de bospartij langs de dwarssloot verdwijnt ja / nee.  
Op de stekjesmarkt hoopten we een breder publiek aan te spreken dan bij de uitgebreide eerste  
enquête die op de Buiksloterdijk is verspreid. Aan de verwarring te zien is dat aardig gelukt.  
Dat 11 tot 16 mensen niets tegen een hondenuitlaatplek op het eilandje hebben verbaast me  
eigenlijk niet. Dat gebeurt daar nu ook, omdat ze er gevaarloos los kunnen lopen en je er vanaf de 
dijk zo gemakkelijk op komt. In het nieuwe plan is dat trouwens helemaal niet zo, omdat het brugge-
tje verdwijnt en de ingang een heel eind verderop ligt.  
En die haag, ach, in het gunstigste geval kan 20% ermee leven.  
 
Extra geleverde commentaren:  
Laat het park met rust.  
Wie verzint het, zo’n lelijke brug.  
Telt het milieu nog mee ?  
Geef de strijd niet op.  
Waarom moet iets wat zo mooi is veranderd worden?  
 
 
 
 
 
 
 
 

Eilandje behouden  Dwarssloot dempen  Brede sloot voor de dijk  

Ja  Weet ik niet  Ja  

Ja  Nee  Weet ik niet  

Ja  Nee  Ja  

Ja  Ja  Nee  

Eilandje behouden  Dwarssloot dempen  Brede sloot voor de dijk  

Ja  Weet ik niet  Ja  

Ja  Nee  Weet ik niet  

Ja  Nee  Ja  

Ja  Ja  Nee  



Een paar nieuwsbrieven 
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Ook aan de Commissie Oostwestverbindingen onze excuses voor eventueel lay-out verlies 
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1. Voordat de fiets- en voetgangerstunnel 
tussen Buiksloterdijk en Waddendijk/ 
Texelweg wordt afgesloten, wordt er in 
het zijkanaal tussen duiker en het Noord 
Hollandskanaal een hulpdam aangelegd, 
 

 
zodat het Volewijkspark vanaf de 
Buiksloterdijk toegankelijk blijft. Wanneer 
wordt deze hulpdam aangelegd? 
2. Hoe ziet de planning voor het aanbrengen 
van de polderdamwand er uit en 

De ‘lange brug’ in het voorlopig ontwerp van het parkplan. De brug is een viaduct over de verlaagde 
Nieuwe Leeuwarderweg. Het programma van eisen wordt voorgelegd aan de klankbordgroep 
voor het park (eerste vergadering 21 februari 2006). De Commissie Oostwestverbindingen 
heeft stadsdeelwethouder Kees Diepeveen gevraagd zo spoedig mogelijk een inspraakbijeenkomst 
te organiseren over de lange brug en omgeving voor alle belanghebbenden. 

Antwoord en een uitnodiging 
Vorig voorjaar zijn bij het tunneltje bomen gekapt, maar het begin van het werk is telkens uitgesteld. We 
hebben in oktober gevraagd wat dit betekent. Komt de lange brug ook later? Blijft het tunneltje in het 
park langer open? Op 4 februari 2006 kregen we antwoord. De NZlijn verwacht in maart 2006 bij het tunnel-
tje te beginnen. Voor de eindoplevering heeft dit geen consequenties. De sloop van het tunneltje in het 
park blijft gepland in het voorjaar van 2007. 
Bij dit antwoord deed de NZlijn een uitnodiging voor een gesprek over de planning. Deze hebben we direct 
aangenomen. Het gesprek is op 8 maart 2006 in de keet op Elzenhage. Als u mee wilt, bel Jan 
Siersma (6365997). Ter voorbereiding hebben we de NZ-lijn een lijst vragen gestuurd. 

Vragen aan de NZlijn voor 8 maart 
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wanneer wordt deze damwand achter 
de woningen op de Buiksloterdijk aan-
gebracht? 
3. Hoe gaat het aanbrengen van deze 
damwand in zijn werk; wat gaat u doen 
tegen geluidsoverlast? 
4. Er zal ook een tijdelijke damwand  
geslagen moeten worden voor het bouwen 
van de sifonduiker. Idem: wanneer, hoe, 
en wat tegen geluidsoverlast? 
5. Start en einde 1e fase sloop fiets- en 
voetgangerstunnel Buiksloterdijk - Wad-
dendijk/ 
Texelweg. 1e fase = westzijde? 
6. Start en einde 1e fase bouw verlaagde 
sifonduiker? 
7. Wanneer start 2e fase van de sloop en 
bouw? Wordt tussen 1e en 2e fase eerst 
het westelijke deel van de Nieuwe 
Leeuwarderweg verlaagd? 
8. Voor de 2e fase zal ook in de ringvaart 
van de Buikslotermeer langs de Wad-
dendijk/ 
Texelweg een hulpdam moeten 
worden aangelegd. Komt daarover ook 
een tijdelijk pad voor voetgangers en 
fietsers? 
9. Tijdens de sloop van de oude duiker en 
de aanleg van de nieuwe zal er wel een 
verbinding moeten blijven tussen ring-
vaart en zijkanaal. Hoe? Moet hiervoor 
een pijpleiding worden geboord? 
10.Blijft het fietspad in het park tussen be-
gin Buiksloterdijk en de brug over het 
Noord-Hollandskanaal in gebruik? Ook 
tijdens de aanleg van de westelijke lus bij 
de Van Hasseltweg? 
11.Blijft de oversteek voor voetgangers bij 
de Van Hasseltweg in gebruik? 
12.Hoe komen scootmobielen en moeders 
met kinderwagens uit Tuindorp Buiksloot 
en het noordelijk deel van de Vogelbuurt 
na het afsluiten van de fiets- en voet-
gangerstunnel 
in het Volewijkspark 
(voorjaar 2007) naar de markt op het 
Mosveld? 
13.Hoe lopen de aan- en afvoerroutes 
voor materiaal van de sloop, voor de bouw 
en het verlagen? Welke afspraken maakt 
u met de aannemers over de routes en het 
parkeren van auto's van hun personeel. 

De Buiksloterdijk kan geen toe- en afvoer-
weg zijn en evenmin parkeerterrein. 
Zelfde probleem speelt aan de andere 
zijde bij de Texelweg en de oude  
Leeuwarderweg. 
14.Voor de bouw van nieuwe sifonduiker 
zal de bouwput (dag- en nacht) bemalen 
moeten worden. Waar komt de pomp te 
staan? Wat kunt u doen tegen geluid-
hinder?  
15.Wanneer kan wat u betreft begonnen 
worden met het aanbrengen van de z.g. 
lange brug over de verlaagde Nieuwe 
Leeuwarderweg tussen Buiksloterdijk en 
de oude Leeuwarderweg? 
16.Aan het stadsdeel Amsterdam-Noord 
hebben wij inlichtingen gevraagd over de 
geluidwerende voorzieningen langs de 
weg achter de woningen aan de 
Buiksloterdijk. Dat hing ook af van het 
soort asfalt dat op de verlaagde weg 
wordt aangebracht. Gaat u daar ook 
over en zo ja, hoe staat het daar dan 
mee? 
17.We hebben aan het stadsdeel ook ge-
vraagd hoe de ruimte tussen onze wo-
ningen en de nieuwe damwand zal wor-
den ingericht. Het stadsdeel zou nagaan 
welke plannen u daarvoor had. 
 

In het park zijn op 3 februari 2006 nog 
twee peilbuizen geplaatst, 13 meter diep. 
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Sluiting tunneltje 
Op een kaart bij het verkeersbesluit om het 
tunneltje te sluiten (zie vorige nieuwsbrief) 
staan de omleidingen getekend (zie boven). 
Met de omleidingen moet de bereikbaarheid, 
leefbaarheid en veiligheid van het gebied ge-
waarborgd blijven. Voor voetgangers vinden 
wij de routes te lang en ‘s avonds sociaal on-
veilig. We zijn van mening dat de voorzienin-
gen voor voetgangers onvoldoende zijn, ze-
ker als het tunneltje in het park dicht gaat.  
De bakker en de apotheek zijn dan wel erg 
ver. Over de routes voor fietsers zijn ook vra-
gen. We zullen formeel bezwaar maken te-
gen het besluit om onze belangen duidelijk te 
maken voor nu en voor een eventuele proce-
dure. We hopen ondertussen op goed over-
leg. De nieuwe verbindingen moeten er snel 
komen en tot dan zijn goede tijdelijke voor-
zieningen nodig. 
 
 
 
 
 
 

Ontbreken bestemmingsplan 
Als we wisten wat de plannen waren zouden 
we niet telkens in de stress schieten. We zijn 
7 februari 2006 naar het inspraakhalfuur van 
de Commissie Leefbaarheid en Verkeer ge-
weest om betere procedures te bepleiten. 
We werden we naar de Commissie Ruimtelij-
ke Ordening verwezen, omdat het probleem 
is dat er geen bestemmingsplan is. Daar 
hebben we 15 februari 2006 ook ingesproken 
en gevraagd om inspraak bij alle deel-
beslissingen nu er geen bestemmingsplan 
is. De stadsdeelwethouder zoekt uit hoe het 
ermee staat. We vinden dat we als belang-
hebbenden recht op informatie hebben en de 
gelegenheid moeten krijgen om onze ideeën 
kenbaar te maken en onze belangen te be-
pleiten voordat een spa de grond in gaat. Dit 
geldt voor alle mensen die in de buurt wonen 
en werken.  
Voor info Guda Oly (140) 



Nieuws 
In dit nummer het nieuws van de laatste twee weken in beeldverhalen. 
Klankbordgroep 
De klankbord groep rijdt over twee sporen. Voor het park moet het voorlopig ontwerp uitgewerkt 
worden tot definitief ontwerp. Voor het ‘niemandsland’ tussen kanaal, Nieuwe Leeuwarderweg 
en Nieuwe Purmerweg moet gebrainstormd worden voor nieuwe plannen voor 
een voorlopig ontwerp dat de inspraak in kan. Er lag vorige week bij de eerste bijeenkomst 
van de klankbordgroep-in-nieuwe-samenstelling een tekening op tafel, maar daar hebben we 
nog geen kopie van. Hieronder wat ideeën die we hebben opgepikt. De indruk bestaat dat 
het management wat in het voorlopig ontwerp staat niet meer ter discussie wil stellen. Dit 
geldt bijvoorbeeld de vaart van 12m breed en de plaats voor de roeivereniging. We zijn benieuwd 
wat met onze commentaren en alternatieven wordt gedaan. Groot belang hechten 
we uiteraard ook aan het behoud van praktische oostwestverbindingen door het park. Misschien 
is het goed dat de deelraad die in december besliste dat de klankbordgroep moet blijven 
bestaan, de groep een duidelijke missie geeft 
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Commissie Oostwestverbindingen 
oostwestnoord@xs4all.nl 
Nieuwsbrief 15, 27 februari 2006 



Oude plannen 
Het voorlopig ontwerp voor het Noorderpark is toch niet geheel onveranderbaar. Het brugge-
tje (foto) staat op de tekeningen van het voorlopig ontwerp, maar het moet verdwijnen. De 
sloot wordt een 12m brede vaart. Voor rolstoelers moet de brug laag zijn en voor roeiers 
hoog; dit is niet te combineren, menen de ontwerpers. Daarom verdwijnt de brug. De toe-
gang van het park vanaf de dijk komt dus bij het begin van de ‘lange brug’ te liggen. Daar 
gaat een pad naar beneden langs het roeihome naar het evenementen-terrein. Voordeel is 
dat zo het evenementen-terrein aan de noordkant wordt afgegrendeld, zonder hekken. 
 
Feestje 
Met een boottocht over het kanaal en vuurwerk in het park zijn 27 februari 2006 de leden van 
de eerste klankbordgroep bedankt. U dacht misschien dat die lange linten in het park bomen-
kap of graafwerkzaamheden zouden betekenen, maar nee, het was voor het vuurwerk 

Bomen 
De kapvergunning voor 88 bomen in het park is verleend. Hierboven ziet u op de foto links 
nog net een van de bomen die gekapt wordt. Er is ook een kapvergunning aangevraagd voor 
42 bomen en 12000m2 bosplantsoen op het oude terrein van de RSW. De bomen staan 
langs het fietspad aan het begin van de Adelaarsweg. Ze worden gekapt om een aannemer 
een werkterrein te kunnen geven. Er wordt gekapt van noord naar zuid, met de de hekken 
open; dan kan het wild naar de Meeuwenlaan vluchten. 
Laten we waken over de bomen bij ons in de buurt. Er wordt veel gekapt in Noord. 
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Wandeling met het stadsdeelbestuur 
Vorige week was het stadsdeelbestuur in de wijk. Bij de start 
op de Nieuwe Purmerweg wees Bonny Alberts het bestuur di-
rect op de rommelige, gevaarlijke toestand bij de afrit (foto 
hieronder). We hoorden weinig nieuws. De ondergrondse vuil-
container komt op de Buikslotermeerdijk op de kruin van de 
dijk. Heeft die dan geen waterkerende functie? Niemand wist 
dat het ambtenarenfietspad wordt gesloten bij de tweede fase 

van de sloop van het 
tunneltje. Wij weten het 
uit de sloopvergunning. 
De Rode Kruis-buurt wil 
het pad gerepareerd 
hebben. Wij hebben 
voorgesteld op de tijde-
lijke dam die er komt 
(net als aan onze kant) 
een tijdelijk fietspad te 
leggen.Het was een 
koude maar genoegelij-
ke wandeling en de 
broodjes in de Weren-
kapel waren lekker. 

Nieuwsladder 
 
Dubbel glas 
De NZlijn is bereid de huizen tot aan 188 te 
voorzien van dubbel glas ter voorkoming van 
geluidshinder door de NZlijn. Op de foto 
staat de timmerman bij 138, waar bescherming 
is aangeboden voor de voor- en de 
achtergevel. Volgens Roel Geuzinge van het 
bureau Geuzinge en Groeneveld hebben de 
meeste huizen op de dijk al dubbel glas. 
 
Bouwvergunning 
De nieuwe bewoners van 190 hebben een 
bouwvergunning aangevraagd voor een 
tuinkamer, een terras en drie dakkapellen. De 
tuinkamer steekt drie meter verder naar ach 
teren dan de huidige gevel. De kamer is aan 
de zuidkant afgeschuind. Op het dak van de 
tuinkamer komt een terras. 

 83 



 84 

De algemene nieuwsbrief voor Noord van de NZlijn van 24 februari 2006 is op de dijk verspreid 
maar een andere brief van de NZlijn over het Volewijkspark hebben wij niet gekregen. Deze is 
voor de dijkbewoners van belang als het tunneltje naar de Waddendijk dicht gaat (laatste bericht: 
waarschijnlijk in april), zolang tenminste het tunneltje in het Volewijkspark niet ook dicht gaat (laatste 
bericht voorjaar 2007). Hierboven de kaartjes uit de twee brieven gecombineerd 
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En nog zo wat 
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Dit is een stukje uit de Oek over de Nescio-brug en het Diemerpark. 
 
Nesciobrug 

Op 9 april is de Nesciobrug tussen het Diemerpark van IJburg en Oost/Watergraafsmeer geo-
pend. De brug is ontworpen door WilkinsonEyre Architects (van deMilleniumbrug in London). 
Met z'n 780 meter is het de langste voet-fietsbrug van Europa. De Fietsersbond heeft zich in de 
loop der jaren sterk gemaakt voor deze brug omdat hij de afstand tussen het Steigereiland en het 
Haven-eiland van IJburg en de bestaande stad kleiner maakt. Ook wordt voor alle Amsterdam-
mers de weg naar het Diemerpark (twee keer groter dan het Vondelpark) aanzienlijk korter. Wij 
hebben steeds aangedrongen op een snelle bouw van de brug en kunnen voorkomen dat hij van-
wege bezuinigingen uit de plannen verdween. 
In verband met de ongehinderde doorvaart is de brug boven het water ruim 10 meter hoog. 
Daardoor zijn er lange (meer dan 250 m) op- en afritten nodig om de hellingshoek aanvaardbaar 
te houden voor fietsers en gehandicapten. Desalniettemin zal het behoorlijk trappen worden. 
De brug is zuid-west georiënteerd, mede omdat de gemeente Diemen de brug niet op haar 
grondgebied wilde hebben. Omdat zuid-west ook de overheersende windrichting in Nederland 
is, is de Fietsersbond bang dat op sommige dagen de brug vanwege de wind vrijwel onbegaan-
baar is. Daarom hebben we een aantal aanbevelingen gedaan, o.a. om na te gaan of de windhin-
der met halfdoorlatende schermen, hagen of pilaren beperkt kan worden. De projectgroep heeft 
onze ideeën niet verder onderzocht en denkt dat het allemaal wel zal meevallen. We zijn be-
nieuwd naar de eerste stormachtige ervaringen! 
 
Bron: Oek, Blad van de Afdeling Amsterdam van de Fietsersbond, nummer 69, mei 2006 
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Uittreksel uit het logboek van de Willemssluizen : 
Geschut op 15 juni 2005  
68 schepen. 
Ze zijn niet allemaal gespecificeerd; de volgende wel: 
2  losse duwvaartuigen  
2  duwboten met bakken 
3  motorvrachtschepen 
4  grote recreatieschepen 
17  motorjachten 
2  speedboten 
1 “sportvissers e.d.” 
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PS van de week 
Parool 27 mei 2006 
Mijn Amsterdam 



 
 
Dit bundeltje is ontstaan op initiatief van De Damesbende van Buiksloot. 
 
Sytske Zeelenberg 
Annet Visser 
Henny van Rijn 
Guda Oly 
Regina Boersma 
 
Het is primair bedoeld om naar de Projectgroep Noorderpark en de daarbij  
behorende Klankbordgroep toe onze standpunten en ideeën te verduidelijken.  
We hopen dat de officiële instanties van wie wij materiaal hebben gebruikt en  
West 8 van wie we uit “Noorderpark” een paar illustraties hebben overgenomen,  
ons dat gebruik niet euvel duiden.   
 
Wij danken Arthur Willemse, Melvin Stigter, Henk Ras en Nezjma van Binsbergen 
voor hun bijdragen. 

 90 



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJDFFile false
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /Description <<
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /FRA <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /PTB <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


